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ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL,
CELEBRAT EL DIA VINT-I-VUIT DE SETEMBRE DE DOS MIL

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-vuit de setembre de dos mil, a les deu hores i
sis minuts, es reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Excm. Ajuntament, sota la
Presidència de l’Il·lm. Sr. Alcalde, Silvestre Borràs i Azcona, els regidors següents:

Na M. Lluïsa Domínguez i Escudero.
N’Alfred Cesari Castelló i Saez.
N’Emili Manuel Adán i Castaño.
En Francesc Zarzoso i Usina.
N’Alfred Pérez i Cardo.
N’Antònia L. Murciano i Rodríguez.
En Francesc Crispín i Sanchis.
En Manuel Esparza i Ripoll.
Na M. Cèlia Paniagua i Zornoza.
En Miquel García i Benítez.
Na M. Àngels García i Rodríguez.
Na Núria Hernández i Pérez.
Na M. Isabel Martínez i Domingo.
En Dionís Martín i Valero.
En Marcel·lí Gil i Gandia.
En Francesc Ruiz i Villar.
En Miquel Àngel Cortés i Flor.
Na Maria Dolors Contreras i Matalí.
En Salvador Montesinos i Zamorano.
En Manuel Civera i Gómez.
Na Teresa Alegre i Peris.
N’Enric Lluís Ariño i Giménez.
EXCUSA L’ASSISTÈNCIA:
En Jaume Vidal i Falomir.
NO HI ASSISTEIX:
En Joan Baptista Gómez i Peñalva.

Assistits del secretari general per substitució, Sr. Emili Olmos i Gimeno, i de
l’interventor, Sr. Josep Eugeni Garcerán i Rodríguez, a fi de celebrar sessió ordinària
del Ple de la corporació, en primera convocatòria, es fa constar que l’interventor i el Sr.
Civera s’incorporen a la sessió en el punt 3 a les 10 hores i 20 minuts i a les 11 hores,
respectivament, i el Sr. García s’incorpora a la sessió en el punt 14, a les 12 hores i 55
minuts.

El Sr. ALCALDE explica: “No podem assentar precedents, les sessions dels
plens ordinaris són molt llargues i el públic ha de saber que només pot intervenir en
precs i preguntes, si la sessió és llarga cal calcular si no es vol estar al llarg de tota la
sessió, acudir quan normalment es va a tractar aquest punt. I per descomptat que
l’alcalde els pot dir amb un marge quasi sense error, de mitja hora quan s’entrarà en el
punt de precs i preguntes. Per aquesta vegada anem a fer una excepció perquè se m’ha
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demanat, he consultat amb alguns portaveus i convé que respectem el ROF, però vaig a
dir que no tornaré a deixar assentar aquest precedent, que ho sàpiga el públic, que ho
sàpiguen els mitjans de comunicació, tal com diu el ROF el públic intervindrà en precs i
preguntes, suspenent la sessió i en el torn després dels senyors regidors.
Independentment que cada ciutadà, i d’acord amb la Carta de Participació Ciutadana,
pot intervenir en l’inici de cada punt després de l’exposició del ponent, si és el tema del
seu interès particular, açò és el que regula la Carta de Participació Ciutadana, i açò és el
que regula el ROF, per tant, senyores, senyors regidors, abans de començar la sessió, el
representant de l’APA que procedisca a llegir el que desitge.”

El representant de l’APA diu: “Represente l’APA de l’institut Clot del Moro i
veníem per veure si us podíem conscienciejar de les deficiències, l’institut s’ha acabat
amb prou deficiències, hem optat perquè els xiquets comencen ja el curs escolar perquè
no podíem demorar-ho més, i simplement és que l’Ajuntament sàpiga que demanem la
seua col·laboració per a les deficiències dins de l’institut que corresponen a la
Conselleria, ho sabem, hi ha altres deficiències al vial d’accés a l’institut, que això sí
que pertoca, crec, a l’Ajuntament, i simplement demanem el vostre suport o exigim
solucions al respecte. Voldríem que poguérem reclamar a la Conselleria totes eixes
deficiències junts, és a dir, Ajuntament i APA. Hem presentat de moment una nota
simple a l’Ajuntament, ha entrat avui per instància on es relacionen més o menys les
deficiències que hi ha, pròximament farem una relació exhaustiva, i diferenciarem
quines són les deficiències que corresponen a la Conselleria o que entenem que
corresponen a la Conselleria, i quines són les que corresponent a l’Ajuntament. Per
exemple el primer dia de classe l’autobús es quedà enganxat, no pogué ni entrar ni eixir,
anà a fer la volta i es quedà allí, creiem que eixe vial d’accés a l’institut correspon a
l’Ajuntament. Altres deficiències són en l’interior, hi ha aules com les aules
tecnològiques que no tenen pica ni aigua, una aula de tecnologia que han de fer
experiments no poden ni rentar-se les mans ni fer servir l’aigua perquè simplement no
s’ha previst en el projecte. Cal insistir que d’ací a uns dies us presentarem una relació de
totes les deficiències i exigir la vostra col·laboració a l’hora de reclamar a la Conselleria
que aquestes deficiències s’esmenen, us recorde que l’institut Clot del Moro, l’anterior
institut s’estigueren reclamant durant molt anys deficiències de la seua construcció i
s’enderrocà sense arribar a solucionar aquelles deficiències, esperem que en aquest nou
agilitem entre tots la qüestió i puguen tenir els nostres fills una qualitat d’ensenyament
digna per a tots.”

Represa la sessió plenària, el regidor delegat d’Ensenyament, Sr. ARIÑO,
explica: “La veritat és que en primer lloc vull agrair l’interès pel tema, el que passa és
que és evident que hi havia una disjuntiva que supose que s’ha plantejat des de l’equip
docent al claustre de professors i a la pròpia APA i consistia a començar d’una manera,
jo supose que amb unes mínimes garanties de qualitats de l’ensenyament, però no al
100% del que podia ser, o bé esperar-se que les obres estigueren acabades, eixes dues
alternatives es presentaren per un incompliment manifest en l’acabament de les obres
per part de l’empresa, l’empresa tenia el compromís d’acabar a novembre de l’any
passat, demanà una pròrroga a abril, a abril la va incomplir, després va dir agost, i ara en
aquest moment encara falten xicotets detalls. Pel que fa a l’Ajuntament, eixa excepció
que ens ha dit, sí que hem detectat, però també és un problema de defecte de disseny o
del projecte, és que no s’han dissenyat suficients places de pàrquing dins de l’institut i
per tant el professorat ha d’aparcar fora, estem intentant solucionar-ho parlant per a un
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solar continu al Clot del Moro per poder adequar allí unes places de pàrquing, estem en
el tràmit, perquè cal buscar al propietari perquè hi ha una delimitació, etc., esperem
poder solucionar-ho prompte. Pel que fa a això de l’autobús, tenim confirmat per
l’empresa que si els cotxes aparquen com cal ell no té cap problema a poder girar, per
tant entenem que açò no seria cap problema segona ens ha dit la mateixa empresa de
transport AVSA, però en qualsevol cas qualsevol deficiència sempre sabeu que teniu el
suport d’aquesta delegació i de l’Ajuntament per millorar la qualitat de l’ensenyament,
per tant, esperem els vostres suggeriments.”

La Presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre del dia.

1 APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS
Se sotmet a votació el primer punt de l’ordre del dia i el Ple de l’Ajuntament, per

unanimitat, ACORDA: Aprovar l’esborrany de les actes corresponents a les sessions
que tingueren lloc els dies 29 de juny i 12 de juliol de 2000.

2 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
D’acord amb el que disposa l’art. 42 del Reglament d’Organització,

Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de
l’Alcaldia adoptades des de l’anterior sessió plenària ordinària, del dia 27 de juliol
d’enguany, segons la relació següent:
RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA DE LES QUALS ES DÓNA COMPTA AL PLE:
MES D’ABRIL:
DIA 11:
- Anul·lació i emissió de liquidacions IBI Urbana. Expt. 99/0786.
- Autorització exhumació i trasllat restes mortals del Sr. FEC.
MES DE JUNY:
DIA 5:
- Anul·lació i liquidació IMVTM. Expt. 376/00 i acumulats.
- Anul·lació i baixa rebuts, IMVTM. Expt. 445/00 i acumulats.
DIA 7:
- Posar de manifest a propietaris d’edifici situat al c/ Verge dels Dolors, 44, informe
tècnic de Serveis Tècnics Municipals. Expt. 11/00 OE.
DIA 9:
- Anul·lació, emissió liquidacions i canvis titularitat, IBI Rústica. Expt. 99/0046 i
99/0041 bis.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/0252, 99/0244, 99/0242 i
96/0331 bis2.
- Anul·lació rebuts per error sistema informàtic, IBI Urbana. Expts. 99/0387, 99/0441,
99/0497, 99/0229 i 99/0414.
- Anul·lació liquidacions per duplicitat, IBI Urbana. Expt. 99/0549.
- Devolució ingressos indeguts, IBI Urbana. Expts. 99/0230, 99/0072 i 99/0468.
DIA 12:
- Anul·lació i liquidació d’IMVTM. Expts. 952/00 i acumulats, 747/00 i acumulats,
719/00 i acumulats, 315/00 i 319/00.
- Anul·lació i baixa rebuts d’IMVTM. Expts. 744/00 i acumulats, 708/00 i acumulats,
564/00 i acumulats i 478/00 i acumulats.
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- Anul·lació liquidacions per duplicitat. Expt. 314/00.
DIA 15:
- Anul·lació rebut IMVTM. Expt. 326/00.
- Anul·lació i baixa rebuts IMVTM. Expts. 457/00 i acumulats, 692/00 i acumulats,
519/00 i acumulats i 829/00 i acumulats.
- Anul·lació liquidacions per duplicitat. Expt. 311/00.
- Devolució quotes IMVTM per baixa. Expt. 1014/00 i acumulats.
- Anul·lació i liquidació IMVTM per transferència. Expt. 513/00 i acumulats.
- Anul·lació quotes per prorrateig, IMVTM. Expt. 701/00 i acumulats.
- Anul·lació de liquidació, taxa per aprofitament especial del domini públic per a
entrada de vehicles a través de les voreres. Expt. 1083/00.
- Reconeixement dret a devolució, taxa per aprofitament especial del domini públic per
a entrada de vehicles a través de les voreres. Expt. 180/00.
- Desestimar sol·licitud d’informació tributària.
DIA 16:
- Anul·lació i emissió de liquidacions, IBI Urbana. Expts. 99/0274 i 99/0800.
- Anul·lació liquidació i devolució ingressos indeguts, IBI Urbana. Expt. 99/0220.
- Anul·lació rebut IBI Urbana. Expt. 99/0310.
DIA 19:
- Anul·lació i emissió de liquidacions, IBI Rústica. Expt. 00/0196.
- Rectificació resolucions d’Alcaldia de dies 5 i 12.05.00, IBI Urbana. Expts. 99/050bis
i 00/0155bis.
- Anul·lació rebuts per error sistema informàtic, IBI Urbana. Expts. 00/0217 i 00/1203.
- Anul·lació i emissió liquidacions, IBI Urbana. Expts. 00/1227, 00/1224, 99/0254,
99/0253 i 00/1185.
- Anul·lació liquidació per duplicitat, IBI Urbana. Expts. 99/0825 i 99/0424.
DIA 20:
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expt. 99/0477.
DIA 21:
- Anul·lació i emissió liquidacions, IBI Rústica. Expts. 99/0038/R i 99/0061bis.
- Anul·lació rebuts per error sistema informàtic, IBI Urbana. Expt. 00/1223.
- Anul·lació i emissió liquidacions, IBI Urbana. Expts. 00/153, 00/1381 i 97/004 bis.
DIA 22:
- Anul·lació i emissió liquidació IVTNU. Expt. 1713/96.
- Desestimació recurs reposició contra liquidació IVTNU. Expt. 1236/96.
- Concessió llicències d’obres per a canvi sòl i xapat. Expt. 404/00 LO.
DIA 26:
- Anul·lació i emissió nova liquidació IVTNU. Expt. 1781/96.
- Declaració caducitat d’expedients activitats i procedir al seu arxiu. Expts. 71/95-I,
59/90-C i 83/88.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200087.
DIA 27:
- Requerir a Suel CB aporte documentació instal·lació equip aire condicionat. Expt.
8/99-I.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200086.
- Devolució ingressos indeguts per error material IVTNU. Expt. 2883/98.
- Atorgar autorització al Sr. NNM per a col·locació de taula per exposar i repartir
literatura cristiana. Expt. 94/00-M.
DIA 28:
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- Concedir autorització per a instal·lació de barra per a venda de begudes.
- Imposar multa per infracció de trànsit. Expt. 1851/00.
DIA 29:
- Imposar multa per infracció de trànsit. Expts. 1850/00 i 1848/00.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/0786 i 00/1587.
DIA 30:
- Arxiu expedient per infracció de trànsit. Expt. 632/00.
MES DE JULIOL:
DIA 3:
- Arxivar expedient sancionador obert a comunitat de regants per no ser promotors
d’obres. Expt. 22/00-IF-SC.
- Anul·lació de liquidació per duplicitat IVTNU. Expts. 188/99 i 396/00.
- Reconèixer dret a devolució per duplicitat IVTNU. Expt. 3825/98.
DIA 4:
- Incoar expedient sancionador al Sr. MMM per infracció urbanística. Expts. 26/00-IF i
26/00-SC.
- Concessió llicència d’obres per construir muret. Expt. 349/00-LO.
- Concessió llicència d’obres per a connexió a xarxa general clavegueram. Expt. 423/00
LO.
- Concessió llicència d’obres per a reforma cuina i bany. Expt. 405/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per reparar base de balcons. Expt. 406/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi xapat de bany. Expt. 411/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a reforma cambra de bany. Expt. 410/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi de porta. Expt. 424/00 LO.
DIA 6:
- Declarar caducitat d’expedient i procedir al seu arxiu. Expt. 52/92-C.
DIA 7:
- Autoritzar, disposar i reconèixer l’obligació del pagament la Demarcació de Costes,
cànon ocupació i aprofitament en domini públic marítim terrestre per instal·lació
d’atraccions firals.
DIA 10:
- Pròrroga llicència d’obres per reposar finestres. Expt. 706/97 LO.
- Concessió llicència d’obres per a reparació tanca. Expt. 408/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi de 4 finestres. Expt. 425/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a substitució de porta. Expt. 427/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a reparacions habitatges segona ocupació IVV SA.
Expts. 428/00 LO, 429/00 LO, 430 LO, 431 LO, 432 LO, 433/00 LO, 434 LO, 435/00
LO, 436/00 LO, 437/00 LO i 438/00 LO.
- Imposar multa per infracció de trànsit. Expt. 1199/00.
- Concessió diverses autoritzacions per a instal·lació de parades en mercat extraordinari
passeig marítim, del 01.07 al 31.08.00. Expt. 58/00-M.
- Concessió autorització per a instal·lació parada venda de fruita seca, del 15 al
30.07.00. Expt. 90/00-M.
- Concessió autorització per a instal·lació parada venda de xurros, del 15 al 30.07.00.
Expt. 90/00-M.
DIA 11:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200108.
- Concessió llicència d’obres per a adaptació de local. Expt. 138/98 LO.
- Concessió llicència d’obres per a enrajolar cuina i lavabo. Expt. 444/00 LO.
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- Concessió llicència d’obres per a arreglar goteres. Expts. 445/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi de paviment. Expt. 448/00 LO.
- Nomenar funcionaris interins període estiu, agents policia local.
DIA 12:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200109.
DIA 13:
- Concessió a AFECOVA llicència obertura i funcionament atraccions firals del 02.07 al
22.08.00.
DIA 14:
- Efectuar i suspendre el pagament de la PER a diversos beneficiaris.
DIA 17:
- Requerir al Sr. MMA l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat com a tràmit
previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 443/00 LO.
- Requerir al Sr. JR l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat com a tràmit previ
a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 468/00 LO.
- Requerir a PLM SL l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat com a tràmit
previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 450/00 LO.
- Requerir a CPG c/ Diagonal, 5 l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat com a
tràmit previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 369/00 LO.
- Procedir al pagament a becaris per assistència a curs “Comunicació bàsica en
llenguatge de signes”.
- Procedir al pagament a becaris per assistència a curs “Formació de formadors”.
- Posar de manifest a propietari d’immoble situat al c/ Crist Rei, 6, informe tècnic de
cap local de Sanitat.
- Desestimar al·legacions presentades pel Sr. JTRJ i imposar multa per infracció
ordenança municipal tinença d’animals.
- Concessió diversos nínxols per 50 anys (7 resolucions).
- Concessió d’un nínxol per 5 anys.
- Assignar a funcionari Sr. RMG complement de productivitat per tasca exercida en
període desembre/98.
DIA 18:
- Concessió llicència d’obres per a habilitació local. Expt. 461/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a picat cèrcol superior. Expt. 464/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi xapat. Expt. 469/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per desmuntar teules. Expt. 473/00 LO.
- Atorgar subvencions sanitàries diversos funcionaris.
DIA 19:
- Autoritzar al Sr. CGT instal·lació de circ, del 17 al 24.07.00. Expt. 11/00-E.
- Sol·licitar a Diputació de València per mitjà d’Imelsa, la prestació de servei per a
execució tràmits compensació bonificacions IAE.
- Denegar al Sr. AEV la transmissió de diverses parades mercats. Expt. 92/00-M.
- Concessió llicència d’obres per a xapat cuina i bany. Expt. 475/00 LO.
DIA 20:
- Concedir a Circo Wonderland llicència obertura i funcionament, del 17 al 24.07.00.
Expt. 11/00-E.
- Concedir diverses autoritzacions per a instal·lació de parades al mercat extraordinari
passeig marítim, del 01.07 al 31.08.00. Expt. 58/00-M.
- Concedir autorització per a instal·lació de dues barres per a venda de begudes, del 22
al 30.07.00. Expt. 90/00-M.
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- Abonar dietes tribunal qualificador, contractació temporal d’un diplomat social.
- Abonar dietes tribunal qualificador, interinitat tècnic promoció econòmica.
DIA 21:
- Remetre còpia autoritzada d’expedient a TSJCV, recurs 02/686/00.
- Requerir a CCC SA l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat com a tràmit
previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 419/00 LO.
- Requerir al Sr. MMV l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat com a tràmit
previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 442/00 LO.
- Anul·lació i emissió liquidació taxa aigua, clavegueram i fem. Expt. 1963/00.
- Anul·lació i declarar prescrit rebut taxa aigua, clavegueram i fem. Expt. 1898/00.
- Anul·lació, emissió i canvi titularitat taxa aigua, clavegueram i fem. Expt. 2012/00.
- Anul·lació i emissió liquidacions IAE. Expts. 22/00, 24/00, 52/00, 115/00, 119/00,
124/00, 147/00, 164/00, 184/00, 212/00, 576/00 i 1020/00.
- Assignar a funcionària Sra. ALA funcions com a secretària d’Alcaldia fins a
reincorporació de funcionària Sra. BGM.
DIA 24:
- Concessió llicència d’obres obertura i tancament de rasa per a presa de gas. Expts.
204/00 LO, 219/00 LO, 220/00 LO, 222/00 LO, 245/00 LO, 261/00 LO, 262/00 LO i
203/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per arreglar cuina. Expt. 216/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per canviar escaiola en sostre. Expt. 412/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi paviment, enrajolat, finestra. Expt. 446/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi finestra i lluir paret. Expt. 447/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a construcció de cambra i traster. Expt. 471/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi 4 finestres i ampits. Expt. 480/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a substitució de finestrals, paviment. Expt. 487/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per enrajolar cuina i bany. Expt. 488/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a reforma bany i enrajolar cuina. Expt. 490/00 LO.
- Anul·lació i emissió de liquidació IMVTM. Expt. 648/00.
- Anul·lació i baixa rebuts d’IMVTM. Expts. 650/00, 515/00 i acumulats, 534/00,
949/00, 907/00, 579/00 i 409/99.
- Anul·lació quotes per prorrateig, IMVTM. Expts. 935/00 i acumulats i 803/00 i
acumulats.
- Anul·lació i liquidació per prorrateig, IMVTM. Expt. 540/00 i acumulats.
- Anul·lació i devolució quotes IMVTM per baixa. Expt. 830/00.
- Adscriure provisionalment a llocs d’oficials de Policia Local a funcionaris Sr. JMNM,
Sra. PNC, Sr. GRM i Sr. FJFP.
- Convocar sessió ordinària de Ple de la corporació, dia 27.07.00 a les 9 hores.
- Autorització renovació diverses parades per a mercats extraordinaris fixos. Expt. 9/00-
M (18 resolucions).
- Abonar a funcionaris Sr. JLHR i Sr. JLHR concepte deutes pendents.
- Atorgar gratificacions per serveis especials i extraordinaris, diversos funcionaris.
DIA 25:
- Concessió d’un nínxol per 50 anys.
- Autoritzar exhumació, trasllat i inhumació de restes mortals de la Sra. RMA.
- Desestimar al·legacions del Sr. FRN contra notificació de providència de
constrenyiment.
- Desestimar al·legacions del Sr. FCF contra diligència d’embargament comptes
corrents.
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- Nomenar funcionari interí al Sr. CPB tècnic auxiliar d’informàtica.
DIA 26:
- Autoritzar, disposar, reconèixer l’obligació i ordenar el de les despeses recollides en
relació núm. 10 per import de 15.875.813 ptes.
- Anul·lació i baixa rebuts IMVTM. Expt. 493/00, 242/99 i 652/99.
- Anul·lació i liquidació IMVTM per transferències. Expts. 807/00 i 357/00 i acumulats.
- Anul·lació liquidacions per duplicitat IMVTM. Expt. 1583/00.
- Inclusió en cens i liquidació IMVTM. Expt. 214/99.
- Delegació matrimonis civils, diversos regidors.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200110 i 200111.
- Desestimar al·legacions del Sr. JFB contra full d’avaluació elaborada per l’arquitecte
municipal. Expt. 46/98.
- Autoritzar el Sr. EVA el canvi d’ubicació de quiosc A-8. Expt. 9/00.
- Abonar al Sr. JLQC i Sr. JQF preu just i interessos demora per expropiació forçosa.
Expt. 442/85.
- Aplicar en nòmina mes de juliol diferents conceptes de deducció o pagament, diversos
funcionaris.
DIA 27:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200112.
- Concessió diversos nínxols per 50 anys (2 resolucions).
- Concessió autorització per a instal·lació parada venda de fruita seca i joguets, de l’1 al
15.08.00. Expt. 90/00-M.
- Concessió autorització per a instal·lació parada venda de fruita seca, llepolies, aliments
consum ràpid i begudes, de l’1 al 15.08.00. Expt. 90/00-M.
- Concessió autorització per a instal·lació xurreria, de l’1 al 15.08.00. Expt. 90/00-M.
- Ordenar pagament de la nòmina del mes de juliol de 2000.
DIA 28:
- Concessió dos nínxols per 50 anys (2 resolucions).
- Renovació concessió temporal per 5 anys de nínxol núm. 49.
- Procedir a emissió padró d’aigua, fem i clavegueram.
- Atorgar autorització administrativa a Telefónica d’ocupació en precari de via pública,
per a instal·lació de cabines. Expt. 59/00.
- Acceptar sol·licitud d’acabament de procediment i declarar conclòs procediment
d’atorgament de llicència activitat de bar. Expt. 101/95-C.
DIA 31:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200113.
- Desestimar sol·licitud del Sr. SSP de reposició en voluntària de rebuts IBI Rústica.
- Confirmar allò indicat en Resolució de l’Alcaldia de 05.06.00 i comunicar
desestimació de recurs al Sr. JGV. Expt. 42/91-C.
- Autoritzar renovació diverses parades per a mercats extraordinaris fixos. Expts. 9/00-
M (5 resolucions).
- Declarar desistits diversos sol·licitants de renovació autorització per a venda no
sedentària en mercats extraordinaris fixos per no presentar la documentació requerida.
Expt. 9/00-M (11 resolucions).
MES D’AGOST:
DIA 1:
- Aprovar la declaració de responsabilitat solidària d’entitat G SL, per incompliment
d’ordre d’embargament.
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- Estimar al·legacions de la Sra. TGO en relació a tràmit d’audiència, diversos conceptes
i exercicis amb la hisenda municipal.
- Desestimar al·legacions del Sr. RMG contra notificació providència de
constrenyiment.
- Aprovació padró 1r trimestre 2000, taxa per subministrament aigua potable, fem i
clavegueram.
- Devolució diferents ingressades IMVTM. Expt. 553/00.
- Desestimació sol·licituds bonificació presentades durant 1999.
- Aprovació bases per a baremació i contractació temporal BAP Baladre de 7 peons, 2
animadors socioculturals i 1 administratiu.
DIA 2:
- Aprovar modificació de crèdit proposta en expedient 4/2000.
- Expedir una ordre de pagament a justificar a favor del Sr. SBA per adquirir entrades a
diferents actes Sagunt a Escena.
- Procedir per Intervenció de Fons a ingrés del 75% restant del preu de parcel·la 250 de
polígon 44.
- Procedir per Intervenció de Fons a ingrés del 75% restant del preu de parcel·la 577 de
polígon 12.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200114, 200115 i 200116.
- Autorització temporal al suport de fi de línia, UA 22.
DIA 3:
- Concedir llicència d’obertura i funcionament a Afecova, del 02.07 al 20.08.00.
- Aprovar certificació núm. 4 “Urbanització Clot del Moro, Fase II”.
DIA 4:
- Aprovar certificació núm. 2, “Ampliació Casa Cultura Sagunt-Port”.
- Aprovar certificació núm. 10, “Adaptació Auditori Municipal Sagunt”.
- Aprovar certificació addicional, “Construcció 152 nínxols cementeri Sagunt”.
- Fent seu l’informe de cap secció Urbanisme i concedir nou termini 10 dies per
formular acceptació o no a programa de PAI.
- Autorització Sr. FJGS i Sr. RCS per a ocupació de 7 i 9 m2 respectivament a la platja
Sagunt-Port, caseta venda tiquets.
- Desestimar sol·licitud de la Sra. MRB devolució interessos demora taxa aigua,
clavegueram i fem.
DIA 7:
- Anul·lació i liquidació IMVTM per transferències. Expts. 462/00 i acumulats, 1001/00
i acumulats i 1031/00 i acumulats.
- Anul·lació i baixa rebuts IMVTM. Expts. 393/00 i acumulats.
- Inclusió i liquidació IMVTM. Expts. 1213/00 i acumulats, 1079/00 i acumulats i
743/00 i acumulats.
- Devolució quotes per prorrateig IMVTM. Expt. 848/00 i acumulats.
- Manifestar expressament en nom de l’Ajuntament de Sagunt l’interès que per a
economia local té la iniciativa empresarial presentada per ES SL.
DIA 8:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200118.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expt. 1378/00.
- Anul·lació i emissió liquidació IAE. Expts. 215/99 i 214/99.
- Reconèixer dret a devolució 2 trimestres IAE. Expt. A162/99.
- Rectificar domicili fiscal IAE. Expt. 201/99.
- Rectificar domicili activitat IAE. Expt. 156/99.
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- Rectificar cognoms IAE. Expt. 202/99.
- Desestimar petició i confirmar rebuts IAE. Expt. 1808/00.
- Anul·lació rebut taxa aigua, clavegueram i fem. Expt. 1916/00.
DIA 9:
- Requerir al Sr. DMG l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat com a tràmit
previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 531/98 LO.
- Anul·lació liquidacions per duplicitat IMVTM. Expt. 109/99.
- Devolució rebuts IMVTM. Expt. 51/00.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/0606 bis, 99/0379 bis,
00/2243 i 00/0193.
- Devolució ingressos indeguts IBI Urbana. Expts. 00/1655, 00/1819 i 98/0223.
- Anul·lació liquidació IBI Urbana. Expt. 00/0196 bis.
DIA 10:
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 00/1657, 99/0333, 00/1769,
00/1768, 99/0788, 99/0244 bis, 00/1904 i 99/031b.
- Anul·lació i emissió liquidació IBI Rústica. Expt. 99/0065 bis.
- Aprovar certificació núm. 4 “Urbanització IB Camp de Morvedre”.
- Aprovar certificació núm. 1 “Construcció 248 nínxols al cementeri Sagunt”.
- Devolució taxa per prestació servei llicència obertura establiment. Expt. 342/99.
- Devolució quotes per prorrateig IMVTM. Expts. 1585/00 i acumulats, 1475/00 i
acumulats i 1416/00 i acumulats.
- Anul·lació i baixa rebuts IMVTM. Expt. 354/00.
- Anul·lació liquidacions per duplicitat. Expts. 308/98, 627/00 i 1813/00.
- Practicar liquidació complementària cànon per adjudicació de quioscos a la via
pública. Expt. 208/00.
- Anul·lació quotes per prorrateig IMVTM. Expt. 733/00 i acumulats.
- Devolució quotes per prorrateig IMVTM. Expt. 1594/00 i acumulats.
- Anul·lació i liquidació IMVTM per transferències. Expt. 835/00 i acumulats i 552/00 i
acumulats.
- Anul·lació i baixa rebuts IMVTM. Expt. 667/00 i acumulats.
- Devolució taxa d’ADP taules i cadires i obertura. Expt. 1499/00.
DIA 11:
- Efectuar pagament d’ajuda econòmica per necessitats bàsiques a la Sra. JHR.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expt. 99/0020bis.
- Requerir al Sr. ASG l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat com a tràmit
previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 491/00 LO.
- Requerir a HA SL l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat com a tràmit previ
a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 497/00 LO.
- Nomenar el funcionari Sr. MJOF oficial cap accidental de Policia Local, del 16.08.00
a 30.08.00.
DIA 14:
- Normes elaboració pressupost 2001.
- Desestimar sol·licitud del Sr. JER, IBI Urbana. Expt. 00/1112.
- Nomenar el funcionari Sr. ASFF secretari general accidental, del 16.08.00 al 05.09.00.
DIA 16:
- Delegar atribucions d’Alcaldia en el Sr. FZU del 17 al 20.08.00 i el Sr. APC del 21 al
31.08.00.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200119 i 200120.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expt. 98/0172bis.
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- Aprovació padró IAE, exercici 2000.
- Nomenar tribunal qualificador contractació temporal d’un animador juvenil.
- Concedir a la Sra. MSS bestreta a compte de treball realitzat, a tornar a càrrec de la
primera nòmina que perceba.
DIA 17:
- Aprovar participació com a ens promotor i gestor en projecte NODO. Expt. 14/00-
ADL.
- Denegar la transmissió de diverses parades al mercat exterior fix. Expt. 149 i 150.
- Acceptar diverses renúncies en parades de mercat exterior fix. Expts. 141, 142 i 143.
- Denegar diverses permutes parades venda mercat. Expts. 96/00-M, 100/00-M i 151.
- Autoritzar permuta diverses parades venda mercat. Expts. 98/00-M i 99/00-M.
- Fent pública relació admesos i exclosos contractació temporal 9 llocs de professors de
música.
DIA 18:
- Devolució quotes pro prorrateig IMVTM. Expt. 841/00 i acumulats.
DIA 21:
- Inscripció unions de fet. Expts. 26/00 i 27/00.
- Inscripció associació Joventuts Socialistes de Sagunt.
- Concessió llicència d’activitat de fabricació de vidre. Expt. 15/99-C.
- Concessió llicència d’activitat d’ampliació nau auxiliar. Expt. 42/99-C.
- Concessió llicència d’activitat d’ampliació estació bombeig. Expt. 44/99-C.
- Concessió llicència d’activitat de supermercat. Expt. 9/00-C.
- Concessió llicència d’activitat de magatzem i venda al detall de productes agrícoles.
Expt. 19/00-C.
- Concessió llicència d’activitat de fusteria metàl·lica. Expt. 42/00-C.
- Concessió llicència d’activitat de tintoreria. Expt. 66/96-C.
- Aprovar certificacions de maig i juny de 2000, empresa Electromur SA.
- Aprovar certificació núm. 2 i factures A00/149 i A00/150, Climatizaciones Perymar.
- Concessió diversos nínxols per 50 anys (4 resolucions).
- Concessió dos nínxols per 5 anys.
DIA 22:
- Concessió llicència d’activitat de supermercat. Expt. 59/98-C.
- Concessió ajuda econòmica emergència social a la Sra. YCR.
DIA 23:
- Ordre pagament nòmina mes d’agost de 2000.
- Inscripció unió de fet. Expt. 28/00.
- Concessió llicència d’activitat de garatge. Expts. 83/00-C, 78/00-C i 45/00-C.
- Concessió llicència d’activitat de carnisseria polleria. Expt. 76/00-C.
- Concessió llicència d’activitat de residència assistida tercera edat. Expt. 6/00-C.
- Autoritzar permuta diverses parades mercat. Expt. 97/00-M.
- Rectificar errada, autoritzar renovació diverses parades mercats. Expt. 9/00-M.
DIA 24:
- Procedir a suspendre bases aprovades per junta rectora PMD de data 02.08.00, per a
contractació laboral interina dos conserges.
- Posar de manifest al Sr. JPO, propietari d’immoble situat al c/ Josefa Daroqui, 1,
l’informe tècnic cap local de Sanitat.
- Nomenar funcionàries interines categoria de conserge a la Sra. MCRC, Sra. YMG i
Sra. TSM.
DIA 25:
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- Aprovar projectes redactats per arquitecte de SAG per a realització obres rehabilitació
urbana barri Crist Rei-Santa Anna i c/ Del Mar. Expt. 4/00-ADL.
- Rectificar Resolució Alcaldia de 09.12.99 IMVTM. Expt. 67/00.
- Concessió llicència d’activitat de quiosc. Expt. 39/00-I.
- Concessió llicència d’activitat de venda, magatzematge i reparació electrodomèstics.
Expt. 79/00-C.
- Desestimar recurs de reposició de Monasterios 99 SL contra acord Comissió Govern
de 05.07.00, referent a expt. 61/98.
- Inscripció associació grans La Amistad 2000.
- Inscripció associació club pescadors esportius a canya AHM.
DIA 26:
- Aplicar en nòmina mes d’agost diferents conceptes de deducció o de pagament
diversos funcionaris.
- Concessió llicència d’activitat d’ampliació nau. Expt. 43/99-C.
- Concessió llicència d’activitat de bar-restaurant. Expt. 53/98-C.
- Concessió llicència d’activitat de bar sense ambient musical. Expt. 35/98-C.
DIA 29:
- Inscripció unió de fet. Expt. 29/00.
- Baixa unió de fet. Expt. 18/98.
- Encomanar durant el mes de setembre la secretaria de la Comissió Informativa
Permanent de Serveis Socials i Comunitaris a la Sra. YSM.
- Concessió dos nínxols per 5 anys (2 resolucions).
- Concessió diversos nínxols per 50 anys (3 resolucions).
- Aprovatòries de liquidacions per ingressos directes núm. 200121, 200122 i 200123.
- Reconèixer dret a devolució al Sr. MACF taxa per expedició documents
administratius. Expt. 2354/00.
DIA 30:
- Concessió diversos nínxols per 50 anys (8 resolucions).
MES DE SETEMBRE:
DIA 1:
- Modificar llista d’admesos i exclosos, convocatòria 9 professors de música.
- Delegació diversos regidors matrimonials civils mes de setembre.
- Aprovació certificació núm. 5 “Construcció col·lector Sepes”.
- Formular oferta genèrica a SVE per a contractació laboral temporal d’un ferrer
forjador i un mestre d’educació primària.
DIA 4:
- Abonar a personal que prestà els seus serveis a l’Ajuntament de Sagunt diferència
1,1% entre IPC previst i el registrat.
- Atorgar gratificacions per serveis especials i extraordinaris, diversos funcionaris.
- Reconèixer serveis extraordinaris prestats per diversos funcionaris eleccions generals
març/00.
- Assignar a funcionària Sra. IIM complement de productivitat, tasca exercida en
comesa Agermanament, d’abril a juny 2000.
- Assignar a funcionària Sra. AFV complement de productivitat, tasca exercida en
Protecció Civil, de 17.03.00 a 17.06.00.
DIA 5:
- Devolució ingressos indeguts. Expts. 1059/00 i 1169/00.
- Aprovar provisió de fons a favor del Sr. SBA, compra obsequis “XXXIX Targa
Cecina”.
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- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200124.
- Reconèixer serveis prestats per la Sra. RMLM per a meritació primer trienni.
DIA 6:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200125, 200126 i 200127.
- Aprovar provisió de fons a favor del Sr. SBA, despeses de lloguer automòbil per a
assistir a XXXIX edició de Targa Cecina.
- Aprovar provisió de fons a favor del Sr. SBA, quilometratge i peatges per assistir a
XXXIX edició de la Targa Cecina.
- Expedir una ordre de pagament a justificar a favor del Sr. MACF, despeses de
manutenció i allotjament per assistir a XXXIX edició de la Targa Cecina.
- Expedir una ordre de pagament a justificar a favor del Sr. FCS, despeses de
manutenció i allotjament per assistir a XXXIX edició de la Targa Cecina.
- Expedir una ordre de pagament a justificar a favor del Sr. SBA, despeses de
manutenció i allotjament per assistir a XXXIX edició de la Targa Cecina.
- Estimar sol·licitud de la Sra. MRR, d’anul·lació recàrrec constrenyiment i interessos
de demora, IBI Urbana.
DIA 7:
- Autoritzar assistència del Sr. VBS a V Jornades d’Educació Vial.
- Concessió d’un nínxol per 50 anys.
- Incoar expedient sancionador al Sr. JLG per infracció urbanística. Expt. 29/00-IF-SC.
- Nomenar comissió de valoració per a selecció d’un auxiliar administració general.
- Elevar a definitiva la llista d’admesos i exclosos, convocatòria tècnic mitjà
normalització lingüística.
DIA 8:
- Delegació diversos regidors matrimonis civils mes de setembre.
- Convocatòria sessió extraordinària Ple dia 11.09.00, 8,30 hores.
- Contractar la Sra. MCNT, auxiliar administratiu, tasques UNED.
DIA 11:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200128 i 200129.
- Delegar atribucions de l’Alcaldia en la Sra. MLDE de l’11 al 14.09.00 i en el Sr.
ACCS del 15 al 18.09.00.
- Incoar expedient sancionador al Sr. JMV per infracció urbanística. Expt. 30/00-IF-SC.
DIA 12:
- Requerir a la Sra. MAM l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat, com a
tràmit previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 417/00 LO.
- Aprovar provisió de fons a favor de la Sra. MLDE, pagament un bitllet avió per
assistir a XXXIX edició de la Targa Cecina.
- Expedir una ordre de pagament a justificar a favor del Sr. EAJ, despeses de
manutenció per assistir a XXXIX edició de la Targa Cecina.
DIA 13:
- Inscripció club atletisme espanyol Camp de Morvedre.
- Inscripció club de tennis Morvedre.
DIA 14:
- Contractar el Sr. RTU animador juvenil.
- Concedir reducció una hora de jornada laboral a funcionària Sra. FRF per lactància.
- Transferència a padró IMVTM, efecte a partir 2001. Expt. 1094/00 i acumulats.
- Devolució quotes per prorrateig, IMVTM. Expt. 2561/00.
DIA 15:
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- Pròrroga termini durant 20 dies per presentar proposta juridicoeconòmica alternativa
camí de la Mar Sagunt. Expts. 36/00 i 43/00.
- Concessió diversos nínxols 50 anys (2 resolucions).
- Autoritzar exhumació, trasllat i inhumació restes mortals de la Sra. EPP.
- Nomenar comissió de valoració per a selecció divers personal accions formatives per a
desenvolupament i orientació professional per a l’ocupació.
- Nomenar accidentalment el Sr. BFS cap d’Aigües, del 24.08 a 23.09.00.
DIA 18:
- Expedir una ordre de pagament a justificar a favor de la Sra. SMF, despeses de
desplaçament, manutenció i allotjament per assistir I Congrés Europeu sobre
Discapacitat i Ocupació.
- Inscripció unió de fet. Expt. 30/00.
- Elevar a definitiva la llista d’admesos i exclosos, convocatòria 2 places de guàrdia de
la Policia Local.
DIA 20:
- Imposar multes diverses per infraccions de trànsit. Expts. 684/00, 1900/00, 1480/00,
2581/00, 2582/00, 2583/00 i 2584/00.

3 COMPAREIXENÇA DELEGATS GESTIÓ DIVERSES INVERSIONS
Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ,

com a delegat de Descentralització Administrativa, diu: “Compareixent en aquest Ple
d’acord amb allò aprovat en l’últim del mes de juliol, sobre el contingut previsió
temporal i objectius de la partida municipal pla descentralització administrativa reforma
d’edificis i mobiliaris, he de dir en primer lloc que açò versa més aviat sobre una
primera actuació dins del que es pretén dins del que es pretén en el tema de la
descentralització. Si els pareix els llegiré i els comentaré la proposta de reordenació dels
serveis municipals de l’Ajuntament de Sagunt, que com a delegat de Descentralització
vaig proposar a l’equip de govern i que s’està duent a terme pas a pas, lentament,
meditadament, però que quant a la previsió temporal que ens diu, açò parlaria del
contingut, dels objectius i fins, el que els vaig a dir després, i quant a la previsió
temporal de la partida en concret, la previsió temporal és que a data 31 de desembre,
com és lògic estiga totalment gastada la partida és precisament el que diu: reforma
d’edificis i mobiliari, centrant-se sobretot en el tema de Tinència d’Alcaldia. L’informe
diu així: després de realitzar un estudi sobre la ubicació física dels serveis municipals, el
seu índex d’afluència pels ciutadans s’ha completat una taula 1 en què es diu en quina
ubicació física està cada departament, actualment en quin edifici està cada departament
municipal i també se’l qualifica amb un nivell de visites per part dels ciutadans, no s’ha
tingut en compte el nivell de visites per part dels professionals per tal com entenem que
la funció de l’Ajuntament és acostar els serveis al ciutadà però el tema dels
professionals és purament distint. En aquesta taula 1 es posen tots els llocs on
actualment té serveis l’Ajuntament, per exemple, al palau municipal, en un xalet del
Sanatori, en un altre xalet del Sanatori, a Cronista Chabret la Biblioteca, en l’antic parc
de bombers, a la plaça dels Furs, al carrer del Castell, a la Tinència d’Alcaldia, al mercat
de Sagunt, etc., així arribem a tenir fins a disset centres de treball per a funcionaris
municipals, això indubtablement comporta una pèrdua en l’eficàcia de la gestió, per tant
davant d’eixa doble consideració de la pèrdua, l’eficàcia i la gestió municipal que està
determinada pel fet que hi haja disset llocs de treball distints, llocs de treball distints i
d’altra banda la dificultat dels serveis d’atenció al ciutadà poder-los acostar encara més,
es plantegen una sèrie de mesures urgents en base a l’estudi, com us he dit, dels llocs en
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què es treballa, els departaments que hi ha i el grau d’afluència de ciutadans a eixos
serveis. Així es diu que hi ha quatre mesures urgents a prendre, alguna d’elles ja s’ha
complert com veurem, la primera mesura és una reubicació dels actuals serveis
municipals dins dels edificis amb els quals comptarem ara, hi ha una proposta per
exemple que part de Serveis Socials es vaja al centre cívic, el que no podem fer tampoc
en aquest servei, és a dir, anem a ficar a tots els funcionaris en un edifici, sempre hi ha
departaments que per algunes peculiaritats que fa que siga impossible, estic parlant per
exemple de Serveis Socials, Policia Local, perquè és ximpleria, la Policia ha d’estar al
carrer, no ha d’estar en un edifici; així la reubicació dels Serveis Municipals que s’ha
parlat amb els delegats i està pactada en eixe sentit, entre altres coses es planteja la
possibilitat, per exemple, que la gent de l’actual OTO passara a l’oficina on està
Manteniment, i que els qui estan a Manteniment, els d’AFIC, Comerç, etc., pogueren
passar a un dels xalets del Sanatori per poder donar una millor assistència en el tema de
comerciants, etc. Una segona qüestió, a part de la reubicació dels Serveis Municipals,
seria dotar la Tinència d’Alcaldia de més personal, no perquè en l’actualitat estiga mal
dotada per al servei que fa, que és ingent i que els funcionaris que hi ha, la veritat és que
redoblen esforços perquè no es note, però allò cert és que encara continuem tenint cues i
el servei no arriba a ser tot el ràpid que volem amb la gent que cobre la Tinència
d’Alcaldia, sinó que a més, com a entrenament, diguem-ne, per a la futura creació del
PROP el que es pretén és dur a dues o tres persones a la Tinència d’Alcaldia del Port
perquè una d’elles es poguera quedar allí a l’efecte de muntar una mena d’oficina PROP
al Port, i les altres dues persones els servira com un rodament, com un entrenament per
a quan s’òbriga la futura oficina PROP del Port, i ja tinguen una certa agilitat en la
tramitació de documentacions i sàpiguen de què va el treball que han de fer, de manera
que quan es pose en marxa eixa nova oficina PROP no necessite del rodament que solen
dur aquestes qüestions que fins que no estan dos o tres mesos no li han agafat el truquet
a la tramitació administrativa. La tercera proposta que ja està en marxa, i fonamental a
l’efecte de les mesures que vaig a comentar és la posada en funcionament del nou
transport públic que deia ací quan es va fer açò, però com saben vostès ja està
funcionant, per tant ja està complerta. I la quarta que està relacionada amb la segona
proposta és la posada en marxa del PROP del Port. Estic parlant de mesures
immediates, és a dir, la reubicació, la major dotació de personal a la Tinència d’Alcaldia
del Port, la posada en funcionament del transport públic que ja està, i la posada en
marxa del PROP del Port, al qual li queden escassos tràmits perquè per fi ja tinguem el
local, s’està tramitant en Patrimoni i Contractació.

Totes aquestes mesures, com he dit, són d’execució a curt termini, però jo crec
que allò fonamental en aquest tema no és mirar en com el resolem en aquests disset
centres de treball si el deixem en tretze o catorze, sinó que allò fonamental seria una
mesura a curt termini que fóra el que al llarg de la legislatura poguérem aconseguir fer
una cosa així com un edifici de serveis múltiples municipals, és a dir, que tots els
funcionaris de la casa que no s’ocuparen del que és assistència o atenció al ciutadà, o
presentació de registres, cosa que està fent actualment estigueren centralitzats tret de les
excepcions com les que he esmentat abans, en un edifici i des d’allí isquera tota la
producció administrativa, per dir-ho així, de l’Ajuntament de Sagunt. D’aquesta manera
ens trobaríem, per tant, amb un centre neuràlgic de treball administratiu de l’Ajuntament
en el qual estaria la immensa majoria dels funcionaris municipals, és a dir, una
centralització de la producció administrativa, i una descentralització dels serveis que es
presten als ciutadans, de l’accés dels ciutadans a l’administració local. I la proposta
consistiria en la següent, ja he dit, centralitzar serveis administratius i descentralitzar
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atenció al ciutadà, en eixa descentralització s’hauria de comptar, segons el nostre criteri,
amb el PROP que tenim a Sagunt, el PROP de la Generalitat, el PROP de la Generalitat
i de l’Ajuntament al Port, que és el que s’està tramitant i està a falta, pel que es veu,
d’un informe al Port, un PROP, que és el que s’està fent a la Tinència d’Alcaldia, un
PROP que es faria a l’Ajuntament de Sagunt, en aquesta casa consistorial i un PROP, un
servei d’atenció al ciutadà, en eixe edifici de serveis múltiples que pot ser on entre tots
nosaltres consensuem i la ubicació que entenem més adient.

Per tant, el palau consistorial a part d’eixe PROP, que tindria implícit no perdria
en absolut gens ni mica el que significa a hores d’ara, crec que tindria una dimensió més
adient a la pròpia fisonomia i a la pròpia història, en el sentit que tindria una funció més
representativa si es pot que la que tindria ara, és a dir, eixe PROP municipal, Alcaldia,
Secretaria, Relacions Externes, sala de plens i grups municipals. Mentre que els
funcionaris estarien centralitzats en un servei tret els que es dedicaren a l’atenció al
ciutadà i les excepcions lògiques d’atenció al ciutadà que tenen altres serveis
municipals, com el cas paradigmàtic és policia municipal.

Per tant, faltaria per definir i per a això em pose als peus de tots vostès, faltaria
per definir el fet d’on s’ha d’ubicar eixe centre administratiu municipal i veure algunes
qüestions que han d’incidir sobre ell, sobretot la possibilitat del fàcil accés dels
ciutadans, la facilitat d’aparcament en el seu entorn perquè tinguen en compte que seria
un edifici en el qual se centralitzaria tota la tasca administrativa i per tant la majoria dels
ciutadans municipals, tindria necessitats de serveis pròxims i en eixe sentit em pose a
disposició de tots els grups polítics per veure les possibilitats, des de la creació d’un nou
edifici, ací, allí o a l’altra banda, des de la compra de l’antic edifici de Bancaixa, estic
disposat a parlar amb tots vostès i debatre el tema fins que aconseguim la millor
ubicació possible.”

D’acord amb la Carta de Participació Ciutadana, el Sr. ALCALDE concedeix la
paraula al ciutadà del públic, Sr. Calomarde: “Simplement vull dir que en primer lloc
deixant clar i evident que qui gestiona són els membres de la corporació i qui té la
responsabilitat és l’equip de govern, però en el que ens ha exposat el delegat, Sr.
Castelló, en els temes concrets d’aquests canvis, simplement que tinga en compte allò
previst en la Llei 9/87, d’òrgans de representació al nostra conveni, en la mesura de la
participació del comitè i els sindicats en eixa matèria concreta que és de la nostra pròpia
competència, que després no es duga a terme tot açò i no s’haja donat la participació
que pertoque i s’argumente ignorància quan nosaltres potser hàgem de fer i participar
d’acord a la mateixa normativa que he citat abans.”

Represa la sessió plenària, la portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ,
indica: “Cal assenyalar que el tema de la descentralització és el tema municipal que,
igual que altres, el tractament de residus, un seguit de temes bàsics, aquesta
administració té a gala, o els equips de govern han tingut a gala anar demorant i anar
parlant i tret potser d’algunes excepcions no han solucionat res. Mire, aquest estudi que
aporta ací per primer vegada, jo no sé amb 10 milions de pessetes en Pressupost per a la
descentralització, i estem pràcticament a octubre, i després té condicionament telemàtic,
oficina PROP, 1.500.000 pessetes, que jo entenga, una oficina PROP és una oficina que
serveix per coordinar i facilitar l’accés dels ciutadans en les seues relacions amb altres
administracions públiques, si vostè entén que el nucli del Port amb 40.000 habitants,
tenim, és a dir, el pla de descentralització, diguem-ne, i no anem a discutir ací, implica
una valoració per l’equip de govern, del Partit Popular i del Bloc, i per nucli rural de
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muntanya, és a dir, anem a muntar un PROP on la gent presente els papers i després ja
arribaran a l’edifici, aleshores eixa és una valoració que ja es discutirà en el seu moment
i per descomptat no té res a veure amb una descentralització efectiva i un trasllat de
serveis. Del que ha dit vostè, diu que va a reubicar a partir dels edificis existents, hi ha
tretze, catorze edificis, i va a reubicar edificis, jo crec que si vostè fera una volta per la
casa, Urbanisme, la gent ja no cap a Urbanisme, les condicions laborals són penoses, i
quan algú planteja una descentraltizació està plantejant dur serveis als ciutadans, i els
serveis als ciutadans es poder dur a molts nivells, un primer nivell és tipus nucli rural de
pedania amb sis cases, i aleshores el centre de salut, envia al metge si fa falta a cavall i
aleshores els demana la recepta, i aleshores per a especialitats i anar al dermatòleg –
pose un exemple que és conegut de tota la població-, es baixen al nucli central, açò seria
un primer nivell. Si vostè el que està plantejant és crear oficines de recepció de
documents per a després expedir-les, evidentment pense que el que farem serà
multiplicar el problema. Quan nosaltres plantegem el trasllat de serveis en atenció a la
població estem demanat que es traslladen els serveis. No li servei de res a un ciutadà
presentar una llicència a la Tinència d’Alcaldia del Port de Sagunt, si després, a l’hora
d’esmenar, a l’hora de parlar amb tècnics, a l’hora de poder avançar eixe expedient ha
de tornar a traslladar-se a Sagunt, aleshores a part del macro edifici que està plantejant
vostè, que no sé amb quina partida ho anem a fer i en quina fase ho preveien,
evidentment no el vegem, és a dir, eixe pla de descentralització no li veiem
materialització, a 31 de desembre li tornarem a preguntar, crec que no hi haurà cap
inconvenient a facilitar-nos una còpia d’eixe informe.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, manifesta: “Li vull comentar
com això que vostè anomena, si la descentralització va a ser tipus nucli rural de
muntanya, li vull dir que avui actualment, en el darrer any a la Tinència d’Alcaldia del
Port es tramitaren 685 expedients d’estadística, 1.231 liquidacions de taxes, 501
d’impostos, 1.022 de registre civil, 117 certificacions de família nombrosa, 7.740
registres d’entrada i 1.224 registres d’eixida, és a dir, no sols hi ha registre d’entrada, hi
ha també registre d’eixida, no és cert que els ciutadans hagen de pujar a Sagunt per
tramitar cap d’aquestes històries, en absolut. Sobretot, els qui pugen, sí que pugen
tècnics a parlar amb l’enginyer d’Activitats en qüestió, o amb l’arquitecte en qüestió, de
problemes tècnics que tenen en el seu projecte, però per descomptat els particulars no
han de pujar absolutament per a res. També li he de dir en aquest sentit que les funcions
que realitza l’actual PROP en funcionament, que són les mateixes que realitza la
Tinència d’Alcaldia, són les següents: com a registre d’entrada rep documentació i fa
certificats d’entrega, respecte al padró d’habitants realitza certificats d’empadronament,
certificats de convivència, volants d’empadronament per a fe de vida al jutjat, fe de
vides, altes i baixes i modificacions en el padró. Quant a Secretaria i Arxius, es dóna
informació sobre plens municipals, fitxes de patrimoni arquitectònic, bans. Sobre
activitats es dóna sobre qualificacions generals, sobre canvi de titularitat, sobre
innòcues; en matèria urbanística es donen cèdules d’habitabilitat, llicències d’ocupació,
llicències d’obres, informacions urbanístiques, infraccions i sancionadores, ordres
d’execució, diversos. I en gestió tributària es dóna informació sobre períodes
recaptadors, certificacions de béns, s’atén sobre impostos d’IAE, IBI, de plusvàlues,
d’aigües, de fem, de clavegueram, de cementeris, d’expedició de documents, obertura
establiments, i es fan liquidacions de preus públics, subsòl, taules i cadires, mercats,
guals, platges, parades ambulants, quioscos, ocupació, materials de construcció, etc.,
vostè entendrà que indubtablement gran mèrit o el 90% del mèrit indubtablement rau no
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sols en la formació dels funcionaris sinó en la seua voluntat de treballar i que el que
volem és eixa descentralització tipus nucli rural de muntanya que vostè diu i estic
convençut perquè desconeix en realitat fins a quin punt de qualitat arriba l’atenció del
ciutadà a la nostra ciutat, que per descomptat en base a aquest estudi pretenem fer-la
infinitament millor, creant més punts i podent formar encara més els funcionaris que la
realitzen, podrem arribar, crec, a uns nivells d’atenció al ciutadà realment bons, sobretot
tenint en compte l’entorn en què ens movem i tenint en compte l’experiència que ja
tenim en aquest tipus de qüestions.”

El representant de Segregació del Port, Sr. GIL, diu: “Jo entenc el que has dit,
Alfred, que prestem un servei a la Tinència d’Alcaldia, no caldria sinó que no el
prestàrem, però la qüestió és una altra i tu l’has sentit en la teua manifestació de donar-li
coneixement als ciutadans. Nosaltres preguntàrem de forma expressa, els serveis tècnics
d’Urbanisme i Activitats, en lloc d’estar a Sagunt que estiguen al Port, i tu a això no has
contestat, és una petició que fem de forma permanent. Al Port poden anar molt veïns a
fer moltes de les gestions que has dit, però altres de les moltes gestions que no has
anomenat o véns ací o no les coneixes. Ets el delegat d’Urbanisme, quanta gent tens del
Port que pregunta pels seus expedients?, no van a la Tinència d’Alcaldia, hauran
presentat allí algun document però vénen ací a preguntar-te a tu o als funcionaris de la
casa. El que volem és que ens digues si al Port va a haver un espai físic, clar i
determinat en el qual estiguen, per exemple, serveis d’Urbanisme i Activitats, però no
perquè estiguen partits, si és tan senzilla la cosa ens les envies on més s’usen i els lleves
de Sagunt. Et demanem que busques una ubicació al Port i ens trasllades els serveis
tècnics d’Urbanisme i Activitats, que això no ho han anomenat, has anomenat que tenim
molts edificis, que tenim molta gent i això ja és conegut per tots, jo vaig a la Tinència
d’Alcaldia i faig un muntó de gestions, sobretot per presentar papers, però quan les vull
saber amb cert coneixement me n’he de venir ací, si no, no ho sé. La nostra principal
pregunta és dir-nos on penseu ubicar els serveis d’Urbanisme i Activitats, que és una
gestió molt important de l’Ajuntament.”

El Sr. CORTÉS, portaveu del Grup Mixt, assenyala: “La veritat és que no anava
a intervenir perquè després d’estar quasi dotze anys parlant de descentralització, u no
sap si val la pena parlar o callar. Està clar que no hi ha voluntat, però no hi ha voluntat
de dur-la ni d’una manera ni altra, açò ja es podria haver fet d’una manera o altra,
cometent errors i rectificant errors, el que està clar és que pels motius que siga no hi ha
voluntat, i no hi ha voluntat perquè tal és el fet que a hores d’ara no hi ha cap comissió
al respecte. Jo crec que la Tinència d’Alcaldia és una vergonya el servei que presta als
ciutadans, d’un nucli de 36.000 o 40.000 habitants i es mire per on es mire, i sort que
almenys la bandera s’ha canviat, perquè estava caient a trossos. Jo crec que el tema no
està tan poc en funció dels habitants perquè a ningú no se li acudiria dir que el Consell
Agrari baixara al Port perquè tenim molts més habitants o perquè hi ha més habitants
que a Sagunt, jo crec que no, cal distribuir els serveis en funció de les necessitats i el
que està clar és que hi ha estudis més que suficients per veure quin és el volum
d’expedients que s’obrin d’Urbanisme a Sagunt i al Port, d’expedients d’Activitats, i
d’altres coses, i en funció d’això distribuir els serveis. Està parlant d’un edifici que puga
englobar tots els funcionaris, tant de bo, però jo crec que actes de fe després de dotze
anys arriba un moment que s’acaben. Això haguera sigut l’ideal, però des de fa molt de
temps, perquè el que no es pot fer és que un ciutadà vinga i diga: on està Cultura?, al
Castell, on està Governació?, està ací o l’han canviat?, etc. Això és una vergonya per a
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un Ajuntament com el nostre; per tant podem continuar donant-li voltes al tema, però
açò només té una solució, només hi ha una solució i és un edifici en què estiguen
englobats els tècnics i els funcionaris, i que després hi haja un bon sistema d’informació
als ciutadans tant al nucli de Sagunt com al Port, però és que, clar, això són actes de fe.
De quins diners estem parlant?, quant va a costar això?, quina voluntat hi ha?, ens anem
a posar d’acord on es va a ubicar eixe local?, no, de segur que no, de segur que ens
anem a passar ara, si decidim fer un centre on estiguen ubicats els funcionaris, de segur
que ens anem a passar dotze anys més discutint a veure on el fem. Per tant, jo crec que
el tema quan hi ha voluntat és prou més senzill, i quan no hi ha voluntat o és un tema
que es considera que no és un tema important, es va a cegues, es va embolicant, ara
Segregació del Port planteja que ja es diga alguna cosa, ix vostè i ja diu alguna cosa,
fins que algú no torne a plantejar ací a veure què passa amb la descentralització,
continuarem donant-li allargues al tema i passarà una legislatura més. Per tant,
d’aquesta tema jo estic vertaderament fart.”

Acaba la compareixença sobre la partida d’inversions, el ponent, Sr.
CASTELLÓ: “L’objecte de la compareixença si no recorde malament era què passava
amb la partida d’inversions, el tema ha derivat com és lògic cap a unes vies que no eren
les previstes en la compareixença, jo em remet al que he comentat, en el que crec que he
parlat de contingut, objecte, fins i terminis de la compareixença, i crec que ha sigut
suficientment clara en el sentit del que he comentat de la centralització dels serveis
administratius i la descentralització de l’atenció al ciutadà, en cinc punts de la ciutat, i
per tant crec que no vaig a fer cap comentari més fora de la compareixença.”

Pel que fa a la compareixença de l’ampliació de la xarxa de nous edificis
municipals i el condicionament telemàtic oficina PROP del Port, el ponent, Sr.
ZARZOSO, explica: “Ho he desglossat en una sèrie de projectes que vaig a llegir-los tot
seguit: projecte número 1. CONNEXIÓ TELEMÀTICA DE L’EDIFICI DEL
PATRONAT D’ESPORTS AMB LA XARXA MUNICIPAL DE DADES. Cost
aproximat del projecte: 1.600.000 ptes. Objectiu: dotar de connexió el Patronat
d’Esports per dur tots els serveis municipals requerits –principalment la gestió
tributària- data prevista d’inici: finals d’abril any 2000. El projecte està acabat. Projecte
número 2. CONNEXIÓ TELEMÀTICA DE LES DEPENDÈNCIES MUNICIPALS
DEL BARRI DE BALADRE AMB LA XARXA MUNICIPAL DE DADES. Cost
aproximat del projecte: 1.300.000 ptes. Objectiu: dotar de connexió les dependències
del Baladre per dur tots els serveis municipals i així oferir un millor servei a un nucli
poblacional important. Data prevista d’inici: mitjans maig any 2000. Data prevista
d’acabament: acabat. Projecte número 3. MISSATGERIA ELECTRÒNICA
CORPORATIVA. Cost aproximat del projecte: 600.000 ptes. Objectiu: dotar tots els
departaments municipals de ferramentes modernes per a l’intercanvi i la gestió de la
informació. Data prevista d’inici: juny any 2000. S’està fent en l’actualitat. Projecte
número 4. AMPLIACIÓ DELS SERVEIS CORPORATIUS PER A LA CONNEXIÓ A
INTERNET (Web + E-Mail). Respecte a aquest punt es té l’equip informàtic però falta
la planificació i la configuració a usuaris. Projecte número 5. CONNEXIÓ
TELEMÀTICA DE L’EDIFICI DEL PATRONAT D’ESPORTS AMB LA XARXA
MUNICIPAL DE VEU (serveis de telefonia). Cost aproximat del projecte: inclòs en
projecte núm. 1, és a dir, dins del 1.600.000 ptes. Objectiu: dotar de serveis de telefonia
integrant aquests departaments a la resta de l’Ajuntament –reducció de costos associats
a trucades interdepartamentals-. Està el projecte acabat. Projecte número 6.
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CONNEXIÓ TELEMÀTICA DE LES DEPENDÈNCIES MUNICIPALS DEL BARRI
BALADRE AMB LA XARXA MUNICIPAL DE VEU (serveis de telefonia). Cost
aproximat del projecte: inclòs en projecte núm. 2, és a dir, dins d’1.300.000 ptes., i està
acabat. Projecte número 8. GESTIÓ DE LECTURES DE COMPTADORS D’AIGUA
(SILECO-TAO). Està ja en període de proves, no ens costa un duro. Projecte número 9.
INSTAL·LACIÓ D’APLICACIÓ DE NÒMINES PER A ORGANISMES
AUTÒNOMS (FM de Cultura, FM de Menjadors, PM d’Esports) –CONNEXIÓ EN
XARXA AMB EDIFICIS FORA DE LA XARXA-. S’estan fent ja proves per
començar el proper any. Projecte número 10. GESTIÓ I ADMINISTRACIÓ DE LA
CENTRALETA DIGITAL DE TELEFONIA (cobertura de servei de veu a tot
l’Ajuntament). Està acabat. Projecte número 11. GESTIÓ I EXPLOTACIÓ DE LA
TARIFICACIÓ TELEFÒNICA –REDUCCIÓ DE COSTOS ASSOCIATS A SERVEIS
TELEMÀTICS DE VEU I TRANSMISSIÓ DE DADES-. Està fet. I projecte número
12. IMPLANTACIÓ DE SISTEMA D’INTERCANVI ENTRE AJUNTAMENT I
ENTITATS FINANCERES EDItran –gestió per a serveis econòmics (Recaptació
Executiva i Voluntària, Transferències, Extractes, Nòmines, Pagaments Proveïdors, etc.)
Cost aproximat del projecte: 850.000 ptes. Està en fase d’execució.

I tot això vol dir que s’ha fet tenint en compte que el Departament d’Informàtica
tenia un funcionari del Grup A, que no sé per quina raó es llevà, i al front del qual es
troba un funcionari del Grup B, pense que la tasca que s’ha fet és bona.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Aquesta
compareixença, en relació a quina partida es demanava, la pot llegir? El Sr.
CASTELLÓ contesta que es refereix a la partida ampliació de xarxa de nous edificis
municipals i el condicionament telemàtic de l’oficina del Port.

Continua la Sra. MARTÍNEZ: “De tot el que ha contat el Sr. Zarzoso li han de
sobrar al voltant de 30 o 40 milions de pessetes, ho dic perquè vostè ha comentat en el
punt de l’ordre del dia anterior que la cosa havia derivat en relació a la partida que no
tenia sentit derivar. Mire, Sr. Castelló, ha derivat vostè el tema i ací el Sr. Zarzoso, i jo
ho sent perquè sembla que li preparen les intervencions els seus enemics, Sr. Zarzoso, ni
tan sols em vaig a posar a donar-li. Ha costat un seguit d’inversions que no estaven el
Pressupost i algunes d’elles estaven executades com molt bé deia a l’abril del 2000. Li
recorde que el Pressupost s’aprovà a juliol, és a dir, ha mesclat unes coses amb altres.
Però, tant se val. Tot seguit quan critiquem que el plantejament del Partit Popular com
molt bé ha recollit Miquel Àngel Cortés és muntar una parafernàlia d’informe i una per
no fer res, el gran centre d’edifici múltiple quan hi ha un criteri que és acostar els
serveis als ciutadans, que això és un llenguatge que tots entenen, si volen entendre, ha
mesclat partides de l’any passat. El primer punt que ha llegit és que a l’abril de 2000
estava executada, si hem aprovat el pressupost a juliol. Tant se val, no vaig a insistir-hi,
li demanaré una còpia d’eixe informe també, sobretot el muntatge de les xarxes
informàtiques.”

El Sr. ADÁN, regidor delegat d’Inversions, realitza la compareixença referent
als punts que hi havia: “La meua compareixença té a veure amb la partida relativa a la
desocupació general obres d’inversió, que tenen a veure amb el conveni d’INEM-
Corporacions Locals, en què hi ha una partida de 25 milions de pessetes. Ja passà pel
Ple i ja coneixen les actuacions concretes on van, destinades al barri de Crist Rei, obres
d’urbanització i remodelació de l’obra al carrer 3 d’Abril i al carrer de la Mar, amb
millores d’urbanització i accessos, amb una experiència pilot al carrer de la Mar,
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intentar fer el carrer de vianants, i tot açò està ja pressupostat amb projecte i pendent
d’executar a hores d’ara. Repetisc, tot i que crec que haurien de conèixer-ho, perquè els
projectes ja s’han aprovat, tres actuacions concretes, una al barri de Crist Rei, una altra a
l’av. 3 d’Abril, al voltant del Poliesportiu, i una al carrer de la Mar, intentant fer aquest
carrer de vianants. Els donaré còpia dels projectes que ja estan al departament.”

La representant del Grup Mixt, Sra. CONTRERAS, diu: “Jo crec que és la
segona vegada en aquesta legislatura que aquest equip de govern té un delegat
d’ocupació al servei d’aquest Ajuntament. Efectivament el Sr. Emili Adán no ha pogut
exposar més perquè el que ell coneix és des del punt de vista d’inversió o de com es
troba en aquest moment la situació de l’obra. I amb molt de gust i tot i que no he sigut
citada per poder fer ací una compareixença, els vaig a dir que eixos milions corresponen
efectivament en el que els ha dit el Sr. Adán, que eixes obres es continuen any rere any,
i que precisament enguany el que fan és continuar la mateixa obra que es començà
perquè són obres que tenen molt poca despesa en material i fonamentalment al que es
dediquen és a donar ocupació; per tant, el que sí que tenen és prou mà d’obra. Enguany
ja s’han seleccionat les 28 persones que han de treballar en aquesta obra, i en el moment
en què es facen les contractacions ja podran començar, consta de 6 oficials, 6 peons, 1
capatàs i 2 delineants.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, en segon torn, indica:
“Vull donar-li les gràcies pel seu aclariment, i a pesar del que diu el Sr. Adán que
coneixíem els projectes, el que nosaltres deuríem ja ho diem en els pressupostos i és que
els annexos complisquen el que diu la llei, que és el RD 500, i aleshores no estaríem
fent ací el que estem fent, i aquests aclariments teus i de la Sra. Contreras, que cal
donar-li les gràcies per com ho ha fet, perquè a més has eixit tu i és un tema d’ocupació.
Quan has eixit tu, dic, bo, si és un tema que la partida pressupostària parla d’ocupació.
Espere que per als pressupostos d’enguany, Sra. Contreras, recollint les manifestacions
de vostès en el debat dels pressupostos, siguem capaços, o l’equip de govern, això
depèn de vostès, del Sr. Cortés i de vostè, siguen capaços que les inversions es puguen
debatre i conèixer-se el contingut de l’annex d’inversions abans de la seua aprovació, i
no donem lloc a aquest tipus d’actes.”

Acaba el debat sobre aquesta compareixença el Sr. ADÁN: “Vull aclarir per si hi
ha cap malentès, que jo comparec perquè es demana la compareixença del responsable
de gestió d’inversions, per això he comparegut a donar eixa explicació. I això que
hauries de conèixer una mica no ha sigut un retret sinó únicament perquè estan aprovats
en Comissió de Govern. Demanares compareixença davant el Ple dels regidors delegats
de la gestió d’inversions, i per això jo pensava que això em competia a mi, per això he
comparegut en el Ple, a donar l’explicació, i no ho he dit com un retret això que hauries
de conèixer els projectes, sinó que són projectes que ja es coneixen, que són a la casa.
Únicament volia aclarir eixa qüestió.”

En relació amb la següent compareixença, el Sr. PÉREZ explica: “La meua
compareixença és sobre diversos punts, començaré sobre les inversions en enllumenat
públic. En enllumenat públic a l’any 2000 es va pressupostar una inversió de 49
milions, que ho hem prioritzat de la manera següent. Vaig a dir el nombre de
priorització, la situació, l’emplaçament, el pressupost i l’actuació que es va a realitzar.
En el número d’ordre 2 i les situacions en platges, l’emplaçament és en la urbanització
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Corinto amb un pressupost de 7.500.000 pessetes, prevèiem una actuació d’una
substitució de punts de llum per les columnes de poliester de tipus lluminària. En el
número d’ordre 5, la situació és al nucli del Port, l’emplaçament és al Sanatori, un
pressupost de 1.500.000 pessetes, prevèiem una actuació de col·locació de columnes de
xapa amb protectors per a millora de nivell i d’il·luminació. Amb el número d’ordre 5
també, al Port de Sagunt tenim una actuació a l’av. 9 d’Octubre, aquesta actuació és una
actuació molt sol·licitada pels comerciants, que diverses vegades ha eixit en els
periòdics, que amb una inversió d’1.116.048 pessetes en la substitució de llànties,
equips de lluminàries i adequació de quadres de comandament a la nova potència, és
augmentar la capacitat de potència de la llum, perquè és una reivindicació dels
comerciants, com ja he dit abans. També al Port de Sagunt a la plaça de la
Independència preveiem una inversió de 3.332.000 pessetes en la instal·lació de mesures
per evitar actes vandàlics. Amb el nombre d’ordre 4, al Port de Sagunt l’emplaçament al
recinte firal, que el recinte firal deixa molt a desitjar en el que és la instal·lació,
preveiem una inversió de 8.794.076 pessetes, què anem a fer?, col·locació de suports
tubulars i adequació de lluminària del recinte per a actes festius, fins i tot quadres de
comandaments i localització d’entre serveis d’indústries de València. Aquesta actuació
és de les molt prioritàries perquè el que és el recinte firal, en el que és la part elèctrica,
està molt deficient. Al nucli del Port també, i amb el número d’ordre 6 preveiem una
substitució de les lluminàries DM2 amb una inversió de 3.612.000 pessetes, i l’actuació
és: substitució de lluminàries DM2 per l’ONIX 2 i desmuntatge de les actuals al carrer
dels Clavells, av. Mediterrani, Astúries, Cánovas del Castillo, Illa de Còrsega,
Catalunya, Churruca, Granados, Taronger, Grau Vell, i el carrer de l’Ametler, per a
millora de nivells d’il·luminació..

Continuant ara pel nucli històric de Sagunt tenim també una actuació al camí del
col·legi públic d’Ausiàs March, amb una actuació de 179.662 pessetes, que consisteix
en el trasllat de tres punts de llum existents a una nova ubicació. Amb la priorització
núm. 1, que per cert està en molt males condicions, i sobretot per al que s’ha de
prioritzar molt és a la plaça Cronista Chabret, amb una actuació que no s’ha actuat sobre
eixa plaça en vint anys, des que s’inaugurà, amb una inversió de 3.500.000 pessetes, en
la substitució de columnes metàl·liques per poliester i desmuntatge de les actuals, amb
aprofitament de les lluminàries que es puguen aprofitar per a altres zones. Amb l’ordre
de priorització núm. 3 a Sagunt, està també el carrer de Sant Miquel amb una inversió
de 10 milions de pessetes, és la reforma completa de la totalitat de les instal·lacions i
l’adequació de l’enllumenat públic a la zona. També tenim una altra actuació a Sagunt a
la zona del Racó de l’Horta, amb una inversió d’1.954.645 pessetes, és la instal·lació i
connexions a la línia de l’enllumenat públic. A Sagunt també a la plaça de la Travessa
tenim una inversió de 741.295 pessetes, és la dotació de punts de llum en plaça i
desmuntatge de les actuals. A Sagunt a la zona de Camí Reial es va a intentar solucionar
una mica el desgreuge que hi ha de mig carrer dins de les limitacions que tenim amb
una inversió de major intensitat de llum a eixa zona. Anem a intentar fer el màxim
possible per alleugerir una mica la zona d’avall. Després ens queden dos punts que
serien en la reposició Mini Fe i nacional 340, i la comarcal 227, amb una inversió
d’1.597.486 pessetes que consisteix en la reposició massiva de punts de llum i equips.
Després també tenim una inversió en quadres de comandaments de tipus 3, una inversió
de 3 milions que consisteix en la substitució de placa i mecanisme de protecció i
memòria dels carrers 3 d’Abril, Massamagrell, Sants de la Pedra, País Valencià,
Camèlia, carretera de les Valls, Pomer, Mont Picaio, Isabel II, Pius XII, Azorín,
Maestrat, Mediterrani, Pescadors. Després ens hem reservat perquè sempre hi ha
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imprevistos, i en enllumenat elèctric sempre s’ha de tenir una reserva perquè sempre
eixirà alguna cosa, ens hem reservat una quantitat de 4.702.899 pessetes, amb la qual
cosa el total d’ell ens fa 49 milions. Açò és en el que anem a invertir els 49 milions
d’enllumenat públic.

Continuant amb les meues delegacions, respecte a la inversió en aigües, la
dividirem en diversos sectors. L’adquisició de màquines i utillatge teníem un crèdit
inicial de 5.500.000 pessetes. Tenim un disponible a aquesta data de 5.345.787 pessetes,
amb el que es gastà la diferència en l’adquisició d’una bomba al polígon industrial.
També tenim una inversió en la xarxa d’emmallat i renovació de 47.805.168 pessetes.
En el que anem a dividir-lo en un pressupost de 27.805.168 pessetes en la nova estació
de bombeig i la resta l’anem a invertir en l’emmallat de l’av. Camp de Morvedre, des
del carrer de la Verge del Carme i carrer del Cid, amb una inversió de 10 milions de
pessetes. Després al nucli històric anem a emmallar el carrer Rosari, Saguntí Alcón, La
Rosa i Pepe Alba, és una zona que està tota ubicada junt amb una inversió, també de 10
milions de pessetes. Després tenim en un altre apartat una inversió que tenim de
Diputació amb una quantitat de 2.997.398 pessetes, que consisteix en la substitució de
canonades al carrer d’Ordóñez, Alorco i Bravo. També tenim en inversions una despesa
de 5.100.000 pessetes en adquisició d’equips de telecomandament, equips informàtics,
eixa quantitat s’ha gastat ja totalment, els projectes per a inversió de pressupostos
s’estan realitzant actualment perquè tots sabem quan s’aprovà el pressupost i estem
treballant a marxes forçades en això per tenir la certesa que anem a gastar-lo en el que
queda d’any. També vaig a dir que en aigües, en la renovació i manteniment de les
xarxes teníem un pressupost inicial de 44.776.611 pessetes, tenim un disponible a
aquestes alçades de 15.074.528, aquests diners s’han invertit en la reparació d’equips,
reparació de xicotetes avaries en la xarxa, que per cert n’hi ha prou per la posada en
marxa de la planta, i com he dit ens queden simplement en aquesta partida 15.074.528
pessetes que quasi amb seguretat es gastaran totes a final d’any. Inversions en
sanejament s’inclogueren en la renovació i millora de la xarxa de clavegueram
s’inclogueren 12.700.000 pessetes. Estem realitzant els projectes perquè no hi ha hagut
una, fins com he dit fa poc de temps, no s’aprovà el pressupost i es van a realitzar eixos
12.700.000 en substitució de la xarxa als següents carrers: La Pau, 3.840.000 pessetes,
La Rosa, 2.160.000 pessetes, Gabriel Flors, 2.380.000 pessetes i Els Clavells, 4.320.000
pessetes. També podia dir que en la xarxa de sanejament també teníem en Manteniment,
en conservació un crèdit inicial de 27 milions, tenim disponible a aquestes alçades
10.924.346, ho hem usat en les reparacions de la xarxa perquè hi ha reparacions urgents
a fer, és una delegació que la gent no pot estar a vegades com està, cal reparar, ho hem
gastat en la reparació de la xarxa de sanejament, pous de registre, desguassos per a
aigua de pluja, xicotetes modificacions en la xarxa, també puc dir que tenim contractat
un servei de neteja amb Europea de Servicio que disposa de dos camions i està
contínuament netejant la xarxa, i si hi ha cap problema d’alguna obstrucció o d’alguna
cosa on se li sol·licite va immediatament. També em queda només un punt a tractar, que
és el pla de col·lectors, aquest pla està capacitat amb 20 milions i és donar servei amb
col·lectors xicotets, donar serveis a col·lectors grans, també s’està en fase d’estudi dels
projectes i de treball sobre ells puc dir i això ho puc testificar jo que ací no val que siga
del Port ni de Sagunt, ací han prioritzat els tècnics amb les necessitats que té la
població, això ho puc dir molt alt i molt clar, no em val si és del nucli de Sagunt o del
Port, em val la ciutat de Sagunt, sencera de dalt a avall, i ho han prioritzat els tècnics.”
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El Sr. GIL, representant de Segregació del Port, manifesta: “Alfred, com que són
moltes notes les que has donat, espere que ens facilites una còpia. Jo ja que has parlat de
col·lectors, que un dels temes grans que tenim al Port, està bé que digues que en aquest
assumpte no hi ha prioritat entre Sagunt i el Port, i jo et diria que sí que n’hi ha perquè
qui rep tota la càrrega és el Port. Torne de nou, aprofitant aquesta intervenció, a
demanar-li a l’equip de govern, en el pla de col·lectors, tot i que no és d’aquest capítol
que parlem de les inversions que van a venir amb fons europeus, que tingueu en compte
la impulsió que es vol fer des del Camp de Morvedre a Gerència, perquè l’obra no toca
el poble, com us ho vaig dir l’altra vegada, és més barata però hi ha una cosa que és
fonamental, això de la Gerència és una impulsió elèctrica, cada vegada que hi ha una
tempesta el corrent falla, deixen de funcionar les bombes i la porqueria tornarà a alçar
les tapes de clavegueram. Això està passant, no les tapes del clavegueram, sinó que no
funcionen les bombes, o bé perquè els falta gasoli, o perquè s’ha embossat la bomba, o
perquè la bateria no va, en el bombeig que tenim a l’accés al Port al costat de la rotonda
de la IV Planta. Per evitar que això passe anem a veure si ens posem d’acord amb
l’equip de govern, que ací no es tracta que es faça el que ha presentat un o altre, sinó
allò que siga millor i posar-vos a pensar que primer no alçarem el Port, va a ser alçar
totes les canonades de clavegueram i aigua potable que van perpendiculars cap a la
platja, no donem la vara que anem a donar a tots els ciutadans amb les obres d’eixe
calibre, i, segon, anem a tenir la seguretat que tot i que es marxe el corrent el
clavegueram va a funcionar, i si no hem de posar un equip d’emergència, i si es posa un
equip d’emergència cal tenir-lo mantingut, i qui assegura que el gasoli està bé, que la
bateria està bé, que la bomba no està embossada, és a dir, una quantitat de coses que
estan passant en l’altre bombeig. Si adopteu que es quede el que heu previst en principi,
us demanaria un compromís als de l’equip de govern, que l’alcalde, Sr. Silvestre Borràs
i algú més, quan ens passara això amb la baieta netejàreu els carrers i ens els deixàreu
de puta mare, és que si no això no ho anem a poder evitar. Jo crec que hauríeu de pensar
en la solució que hem plantejat, que va a ser l’única que val, o correrem el risc que quan
hi haja una tempesta se’n vaja la llum i la bomba no funcione.”

La Sra. DOMÍNGUEZ, regidora de Cementeris, compareix explicant: “És un
tema que no crec que siga el que més puga agradar, parlar una mica de cementeris, però
són delegacions que existeixen, se m’ha demanat una compareixença i vaig a fer-la. Si
em permeten vaig a fer una xicoteta globalització de la situació que estava quan arribí a
fer-me càrrec de la Delegació de Cementeris, per arribar a explicar la rehabilitació com
s’està fent he d’explicar primer la situació com es trobava. Quan me’n vaig fer càrrec
resulta que el primer va ser el compromís de fer els pagaments de deutes que hi havia en
aquest Ajuntament, vaig haver d’afrontar 12 milions que es devien a una empresa i
altres 100.000 pessetes a una altra, amb açò vull dir que en eixos moments tal com
estaven pressupostades les partides aprovades amb anys anteriors per al Cementeri
només hi havia una per poder efectuar contractació de nínxols d’11 milions de pessetes,
en realitat són 11.980.000 pessetes, per tant m’he trobat en una situació molt
complicada, de pagar eixos deutes més haver de construir nous nínxols perquè al mes
d’agost no teníem, no arribàvem a 10 nínxols, per exemple al nucli de Sagunt per poder
acabar l’any. Amb eixa situació feliçment de la partida que tenia per a rehabilitació i fer
actuacions als cementeris es va fer actuació en ella, i es pagaren eixos deutes i davant la
xicoteta quantitat que tenia per poder efectuar la contractació de nous nínxols, en lloc de
construir, les empreses que fins ara estaven fent els serveis, també es negaven, a part
que hi havia certs problemes ja que eren col·locats d’una manera que no es construïen
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directament com avui en dia, eren col·locats en blocs, tenien pèrdues, olors, els líquids,
resultava una mica danyós per a la situació de com es trobava el Cementeri. Per tant,
vaig haver de posar-me en contacte amb altres empreses, vaig negociar amb elles, se’m
va baixar molt, moltíssim, el cost dels nínxols, en realitat prop de 20.000 pessetes en
rebaixa de construcció de nínxols, en un altre mètode diferent al que s’estava efectuant,
i que és el mateix mètode que s’està efectuant ara perquè ha donat un resultat idoni.
Amb aquesta situació en lloc de construir blocs sencers, negociant amb aquesta
empresa, em va construir al voltant de 64 nínxols al nucli de Sagunt ciutat i Sagunt-Port,
no es construïren blocs sencers perquè no teníem capacitat adquisitiva per poder
gestionar-ho. Amb aquesta premissa que he dit, vull dir la situació com es trobava, però
tot i això enguany per a la festa de Tots Sants, es van fer les neteges oportunes al
Cementeri de neteja i adequació, i alhora el que no havia efectuat, fins ara, em pareixia
que no era correcte i ja que sí hi havia unes capelles i havíem de respectar la voluntat de
la gent i estaven dins i eren propietat del cementeri i per tant de l’administració, també
adequar-les i pintar-les correctament. Amb aquesta actuació vull dir que la meua
preocupació màxima en eixe moment era, els controls de despeses, contractació dels
nínxols per a la demanda presentada que era una demanda, aproximadament un terme
mitjà per anys estem construint de nínxols a la ciutat de Sagunt de 500. Per tant,
hauríem de fer també una relació d’un nou reglament, ja que existint uns reglaments,
exactament hi havia variacions entre els dos o tres que teníem entre mans, tot i que
havien sigut aprovats per un ple a l’any 94, no se sabia exactament dels documents que
teníem quin és el que en realitat havia sigut aprovat legalment en un ple; per tant,
haguérem d’adequar-lo a les situacions i necessitats que a hores d’ara estàvem tramitant.
Una altra de les primeres prioritats que vaig fer va ser entrar en l’establiment dels nous
horaris perquè hi havia uns horaris que calia regular, que també calia adequar-lo a les
realitats i a les situacions. Tenim, per exemple, que als nuclis de Sagunt i el Port, un
estava obert els diumenges a la vesprada, per tant hi havia un cost d’unes hores extres
que s’estaven pagant, a l’altre nucli a Sagunt ciutat no estava obert a les vesprades,
aleshores, una de dues, o havia d’obrir els dos nuclis perquè crec que era allò lògic, allò
sensat i allò normal, o tancava els dos, però per fer eixa actuació primer havia de fer un
estudi. L’estudi en relació del personal que acudia als cementeris els diumenges i festius
a la vesprada, si de veritat això era una cosa suficient, i fent l’estudi es comprovà que
era molt major la despesa ocasionada que la necessitat, perquè hi anava molt poca gent,
escasses persones. En relació amb això vaig haver de regular, perquè representava un
cost que crec que és interessant que se sàpiga, més de 250.000 pessetes tenir eixe
cementeri obert si en realitat no era rendible per a l’ús i el servei que s’estava efectuant.
En relació amb tot açò també vaig regular l’horari dels operaris de Cementeris, per què?
Perquè resulta que fent un estudi comproví que estaven fent menys hores de les
corresponents amb el contracte que tenien fet per al servei. Amb aquesta regulació
d’hores, com vostès comprendran, jo havia de comprovar que era la meua obligació que
es treballaren les hores que cal en el temps establert, no vaig a entrar ara en valoració
d’hores. A l’any 97 en els pressupostos ja s’aprovaren els 17 milions, això em deixà fer
unes actuacions diferents, vaig començar a construir els nínxols i al mateix temps veient
certes anormalitats que hi havia als cementeris, per exemple serveis tant per als operaris
com per a les persones que acudien als cementeris, vaig fer l’actuació on creia, el nucli
que en eixe moment era més necessari, per exemple al nucli de Sagunt vaig construir
serveis per al públic ja que lamentablement a través d’un forat fet entre el servei de
senyores i cavallers, a una altura normal que perfectament es podien comunicar com un
locutori hi havien passat una conducció d’una goma per tenir aigua en un i altre perquè,
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si no, no hi havia aigua. Com també els serveis dels operaris que lamentablement no
tenien unes condicions adequades i queia tot el que ells necessitaven tirar als seus
serveis als horts confrontants. Per tant, era una actuació urgent que calia fer i hi vaig fer
una altra inversió, mentre que al nucli del Port, que estava en millors condicions. Amb
totes eixes actuacions i al mateix temps veient que no estava absolutament informatitzat
res dins dels cementeris el treball que m’han efectuat tots els administratius que ha de
lloar ja que m’han posat tot en ordre, controlat, i ja no era manual, a través d’això s’ha
fet un treball en el qual per descomptat les dades a consultar de seguida ve a través, de
cadàver, persona que paga, etc.; també s’ha fet una altra actuació que és les
construccions dels blocs que no foren aleatòries, que mentre no s’acabara el bloc no es
poguera fer actuació d’un nou bloc perquè aleshores estàvem danyant el dret dels
usuaris que només uns quants podien elegir i altres no, i resulta que el cementeri tenia
blocs buits i que no eren ocupats i estàvem encarint la situació. Per tant arribant a
l’actual any, la preocupació actual, qualsevol dada que vulga algú jo no tinc cap
problema a passar-li el meu informe a qualsevol company perquè tenen dret i obligació
de saber-lo. També s’han regulat els horaris enguany perquè els horaris anteriorment hi
havia uns horaris que es realitzaven canviant el tema d’estiu del 21 de juny al 21 de
setembre, i aleshores també s’obrien a les 13 hores, per tant es pensava que lògicament
el servei de les 13 hores a l’estiu no era un servei operatiu, ja que si s’obria a les 13 i es
tancava a les 17 era una barbaritat, per tant s’han obert sense danyar els horaris dels
operaris s’han fet altres obertures a l’any 2000 perquè tinguen major accessibilitat.
També s’ha regulat les noves taxes perquè s’han fet actuacions de creacions de
columbaris, hem d’adonar-nos que hi ha unes realitats que hem d’acceptar, i va
evolucionant tot i fins als cementeris anem evolucionant, per tant hem adequat
columbaris als dos nuclis, 48 a Sagunt aprofitant un espai, i 84 al nucli del Port
aprofitant-ne un altre, perquè hem de donar opció als serveis que al final la gent està
demandant.

Amb tot açò la previsió en aquests instants que tenim en els dos nuclis és per a
tres anys, bo, també s’amplià i s’han expropiat terrenys que s’estan acabant encara
actuacions perquè un es va aconseguir mitjançant un conveni i acord amb els amos dels
terrenys, mentre que en els altres terrenys estem encara acabant de fer les actuacions
que cal en expropiació per a l’ampliació del nucli de Sagunt ciutat. Estem ja fent
actuacions amb més de 100 nínxols. També hem hagut d’adequar la unió d’aquestes
dues ampliacions, a més adequant-les amb les barreres arquitectòniques que no existien
en condicions i també és una actuació que de cara a l’any 2000 estem preveient de fer,
de passar d’una part més antiga a l’altra però que és la que comunica amb l’actual, que
s’ha obert però no té l’adequació que cal per poder-se comunicar com pertoca. Per tant,
al nucli del Port queden dos anys encara per a actuació de construcció de nínxols i al de
Sagunt ciutat tenim per a tres anys. I aquesta és la situació en què es troben els
cementeris als dos nuclis. També s’està fent un estudi sobre el vestuari que té cadascun
dels operaris dels cementeris a causa que s’està comprovant amb aquest estudi que hi ha
operaris que tenen allò just i allò necessari mentre que altres no sabem per quin motiu
tenen una mica més, i a més hem d’anar tots els anys renovant. Estem fent un estudi
perquè hem de comprovar, controlar i veure la situació real de la despesa, que no són els
nostres diners, són els diners del poble i per tant és una obligació nostra estar controlant
tot açò. I aquesta és la inversió que fins ara s’està efectuant, aquesta és la inversió que hi
ha, estem estudiant perfectament la ubicació d’un nou cementeri, perquè encara que
tinguem actuacions de tres i dos anys, el fet que vinga no té només a suar això, no vull
que passe per les mateixes actuacions, sinó que a més s’està veient la ubicació d’un nou
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tercer cementeri que és necessari, i que lògicament ha de ser amb una col·laboració i un
estudi en conjunt de tots els qui som ací, veure la ubicació que siga idònia per als dos
nuclis, perquè no crec que siga lògic ni sensat que continuem pensant que si vivim en
una ciutat de 60.000 habitants anem creant nous cementeris en els dos nuclis, sinó que
cal contemplar la realitat, que és un nucli de 60.000 habitants, que té moltes divisions i
que per tant hem d’ubicar. A part d’això, estudiant també la ubicació d’un forn
crematori que bé puga ser gestionat per l’administració, conjuntament amb una empresa
privada o l’empresa privada que la gestione, tot açò per descomptat eixint a concurs i
veient la manera idònia que siga el menys danyós, el menys lesiu, que siga el millor per
al servei del poble i que alhora no encarisca les arques municipals. Si volen cap
explicació més estic a la seua disposició.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, diu: “Sra. Domínguez,
vull agrair-li la informació que ha donat i a més assenyalar que malgrat les crides del Sr.
Castelló, l’exposició que ha fet de com es du el tema, l’èmfasi que ha posat en la
necessitat d’acostar els serveis als ciutadans i a les demandes, evidentment ens ha cridat
l’atenció com vostè és capaç d’exposar amb uns arguments, amb una exposició
claríssima de necessitats, de prioritats, de demandes de servei, com es planifica les
inversions, i si no hi ha problema a accedir a eixe estudi, moltes gràcies, enfront d’altres
vaguetats i plantejaments que en tema de descentralització administrativa hem sentit. La
veritat, que ens ha encisat a pesar potser de l’extensió, sentir com s’ha planificat vostè
les inversions.”

Li diu també al president, Sr. Castelló: “El primer que no s’ha constrenyit a la
partida pressupostària ha sigut vostè, parlant-nos de no sé quants edificis PROP, de la
primera fase, de la segona i de l’última, per concloure que el centre neuràlgic
multidisciplinar, és a dir, com ha assenyalat el Sr. Cortés, el no-res del no-res
continuarà, és a dir, no critique la seua companya una exposició detallada quan vostè ha
eixit de la partida i ha dut un pla de dos o tres fases, i ha contat el que estava en la
partida i el que no deixava d’estar. Ja voldria jo que vostè fos capaç de concretar com
aquesta senyora.”

Tanca el torn d’aquesta compareixença la ponent, Sra. DOMÍNGUEZ: “Agraïsc
molt les paraules d’elogi que ha tingut vostè, però, mire, jo pertany a un grup que som
un grup del Partit Popular i que a més estem inclosos dins de l’equip de govern, totes
aquestes actuacions nostres no són solament individualitzades sinó que estan en equip
de govern, i en relació amb les paraules que ha dit el meu company que en aquests
moments està exercint de president, no ha sigut la meua intenció ni de bon tros
ofendre’l, sinó que li agraïsc molt que m’haja deixat açò, perquè la tasca que estem fent
tots, absolutament tots els companys en equip de govern, és lloable 100% i, mire, els
documents estan a disposició absolutament de tots, i qui ho vulga ignorar és perquè no
té ganes de treballar, sinó simplement perquè no té ganes de molestar-se a buscar la
documentació necessària per estar documentada.”

En relació amb la compareixença de la delegació de Platges, la seua regidora,
Sra. MURCIANO, explica: “En primer lloc vaig a exposar davant la petició que se’ns fa
per part del Grup de Segregació del Port. Començaré dient-los que quan un gestor o una
persona que té una responsabilitat de gestionar, siga el que siga el que gestione sempre
es treballa amb objectius per poder aconseguir-los, el 50 el 80 o el 100, o no aconseguir-
los, aleshores lògicament no és que siga un mal gestor sinó que ha pogut equivocar-se, i
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equivocar-se i rectificar és de savis. I ara, després d’aquest preàmbul vaig a dir que la
platja d’Almardà, un dels requisits que ha tingut enguany per tenir les banderes blaves i
continuar amb elles, un d’ells ha sigut que hi haguera serveis públics, almenys un en
cadascuna de les platges que tenen la bandera blava. Aleshores, era necessitat i prioritari
tenir serveis, parle de lavabos públics, en cadascuna de les platges que tenien banderes
blaves, ja que si al Port teníem uns serveis que podíem haver-los donat, parle d’obra, a
Almardà no teníem res, i és veritat que el primer que a una, quan a més aterra i veu tot
el que cal fer, és a dir, cal fer serveis públics, aleshores es pressuposten uns diners per a
la construcció de serveis públics, com no podrien haver estat lògicament les banderes
blaves les hagueren llevat. Aleshores, sí que haguérem de recórrer-nos moltes platges i
esbrinar en molts llocs quina solució tindríem per tenir eixe servei públic, i arribem a
trobar la solució que va ser ràpida i costosa, la dels wàters químics que han estat a les
nostres platges, després de l’experiència i de veure com ha eixit el tema d’aquesta
wàters químics, que es netegen amb una freqüència, que l’empresa que els posa se’n fa
càrrec de tot, continuem pensant, i aquesta delegada ho assumeix, que va a continuar
instal·lant serveis químics per a tots els estius, almenys de moment, com està passant en
quasi totes les ciutats costeres que tenen banderes blaves. Com els diners, jo sempre
pense que són de tots i són públics, naturalment, em semblava una barbaritat que per no
construir eixos wàters eixos diners arribaren a perdre’s. Tots tenim ganes, jo crec que
tots, de veure oberta eixa oficina de Turisme, que tindrà més dependències, que és a la
Comandància de Marina, però una dependència i molt important va a ser l’oficina de
Turisme, que estarà al Port de Sagunt, amb la qual ja anem, avui crec que és un punt, el
passem a Ple, per aprovar eixa modificació que aquesta delegada ha demanat, per passar
eixos diners a l’oficina de Turisme del Port. El que sí que és clar és que no es perd res
perquè els serveis van a estar, i si un dia els serveis hagueren de ser de construcció, hi
hauria serveis de construcció, però que estem tranquils que açò va a continuar
funcionant, i esperem l’any que ve no tenir dos o tres serveis, sinó tenir-ne quatre.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, indica: “Torne a reiterar
el que ja he manifestat al principi, que aquestes compareixences si hi haguera hagut una
voluntat democràtica de l’equip de govern d’exposar i explicar els continguts de les
inversions, ens les haguérem evitat. Respecte al tema d’Almardà i al tema de l’oficina
de Turisme, ho dic per un comentari en la premsa, que sembla que ara els
segregacionistes no volem serveis al Port. El que és clar és que si aquest tema, Sra.
Murciano, el tema dels sanitaris d’obra, si vostè o l’equip de govern, si l’equip de
govern abans de prendre eixes decisions, haguera sigut capaç de dir-li a la resta de
regidors i als mateixos interessats, associació de veïns, quan hi ha una inversió
destinada a una zona o quan afecta a una reivindicació, que anava a fer uns lavabos
d’obra, segurament li hagueren indicat per diferents llocs que no fera eixos lavabos
d’obra atès el cost de manteniment, de neteja i de brutícia que assoleixen, molt bé, això
no ha sigut així i eixa inversió que es posa a data de juliol, evidentment ja havia de
saber vostè, si no ho sap jo li ho aclarisc perquè una altra vegada valore i si permet
aportacions de la resta de regidors potser ixen les inversions millor, que el dia en què
s’aprovà el pressupost difícil era l’aprovació de plecs, la contractació, i l’execució
d’eixa obra per a Almardà, o s’haguera fet per a novembre o desembre, i a més
segurament el temps haguera demostrat que en matèria de neteja i de salubritat no és
aconsellable, allò aconsellable són encara que isquen més cars, els wàters químics. Pel
mateix motiu, una oficina de turisme, àmpliament reivindicada pel moviment
segregacionista, només tenia 3 milions de pessetes en la partida del pressupost, o 4,



29

evidentment això era fum, amb 4 milions no es rehabilita res, i què és el que jo vull
ressaltar?, doncs que en molts temes, les inversions que no es planifiquen en funció de
les necessitats i en funció de criteris, amb la qual cosa apareixen aspectes com el que
vostè està plantejant ací. És a dir, eixa inversió no s’executa i altra que estava previst
executar va a haver de ser amb una modificació de crèdit, si eixos temes d’inversions i
el contingut de les inversions, i les prioritats de necessitats es donaren a conèixer en les
comissions informatives i es pogueren debatre i escoltar-se als ciutadans, situacions de
relliscada, que evidentment no van a cap lloc i l’únic que fan és donar la sensació que
no se sap per on es va moltes vegades en matèria d’inversions i decisions es podria
solucionar. I li afegisc una altra cosa, si vostè va a continuar decidint el tema de les
dependències de la Comandància de Marina. Mire, l’altre dia en la Comissió d’Hisenda
li vaig preguntar al regidor d’Inversions que eixes altres dependències municipals quins
serveis anaven a rebre, la resposta del Sr. Adán, i n’hi ha, de testimonis, va ser que això
ho decidiria l’equip de govern, doncs molt bé, si després l’equip de govern fica la pota,
normal que els ciutadans i els regidors fem el que haurem de fer. Jo crec que parlar clar
i exposar les inversions, no ho dic pel seu cas, que en aquest moment és clar, però el Sr.
Cardo podria haver previst un altre seguit de coses, és a dir, sempre escoltar i poder
sentir altres és bo, no es pot mai partir del fet que un és infal·lible, aleshores, totes
aquestes compareixences ens les podríem haver estalviat i haguera hagut un debat més
enriquidor, més democràtic i més participatiu si el tarannà de l’equip de govern en el
tema d’inversions i de prioritats haguera sigut un altre, al 99 i al 2000. Simplement a
veure quan es comença l’oficina de Turisme del Port, i una altra vegada abans de fer les
inversions consulte amb els altres regidors que igual tenim alguna idea bona de tant en
tant.”

El Sr. CASTELLÓ diu: “Només queda per comentar el tema del projecte anual
de millora de les infrastructures viàries, que figura en la petició i que si els sembla bé,
tot i que siga un tema del Sr. Adán, els conteste jo. A data d’avui, Sra. Martínez, ens
trobem amb el fet que només tenim la idea que és el que anem a fer, i encara tenim
pendent fins i tot la redacció dels projectes per una qüestió de prioritat, no arribem a
més, ens hem centrat en el tema de piscina, poliesportiu, col·lectors, tot el que ha llegit
el Sr. Pérez, i açò encara ho tenim parat, tenim intenció de fer actuacions si és possible,
i dic si és possible, perquè no tinc ni tan sols memòries valorades, a unir la rotonda del
carrer de Palmereta amb el polígon Ingruinsa, enganxat a AVSA, per descol·lapsar el
carrer de Palmereta, a possibilitar el gir a l’esquerra enfront de Ferrodisa per unir-lo
amb el carrer del Maestrat, per descol·lapsar el carrer de Palmereta, amb la qual cosa no
farà falta que es passe obligatòriament pel carrer de Palmereta per anar al lloc que vulga
del Port. I finalment cal parlar també del tema del camí del Cano, perquè la visió que es
té després de passar pel gual del riu és molt complicada i s’intenta millorar la seguretat
vial en eixa zona, està pendent del trànsit i està pendent fonamentalment que avui en dia
no tenim els tècnics que puguen fer açò perquè els tenim ocupats amb centenars de
milers de coses, eixa és la veritat sobre el tema.”

El Sr. GIL, representant de Segregació del Port, assenyala: “Alfred, estan
inclosos en eixa memòria que em parles els 200 milions del terraplenament? El Sr.
CASTELLÓ respon: “No, això és a banda. Si em permet, Sr. Gil, si veiérem que açò
se’ns retarda, alguna d’aquestes qüestions les vam fer amb això del terraplenament, que
és perfectament compatible, està dins dels preus unitaris, etc., i es podria fer, però depèn
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de la velocitat amb la qual podem fer una cosa, en la qual també estan ocupats molts
tècnics el fet que puguem dedicar-nos a una cosa o altra.”

Continua el Sr. GIL: “És que jo tem que per les dates en què som, final de
setembre, si cal fer els projectes per fer eixes obres durant l’any 2000, i ho sap tan bé
com jo, perquè està ficat de ple en el tema d’inversions. Hem aprovat uns pressupostos
per a una finalitat i el dubte que hi ha és que no sé si arribarem a executar, i sembla que
fins i tot has de fer algun canvi de partides per poder-la completar. Us recorde a l’equip
de govern que en infinitat d’ocasions hem parlat d’un camí que tot i que es considera
agrícola, el senyor del Bloc ens deia que no, que era l’eixida del polígon Sepes cap al
Port, que tot i que allí es va a actuar ara en la nova carretera, això en xarxa viària, ha
arribat el moment també que ens ho ficàrem en un dels paquets per executar-ho. Si no
està ficat, jo us demane que ho fiqueu, és fàcil, és un vial que ja està posat, i cal tirar la
capa d’asfalt, per donar la possibilitat que els ciutadans isquen amb certa facilitat.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, indica: “Mire, com que la
petició es va formular el 15 de juliol i a més, simultàniament al pressupost s’aprovà un
expedient de crèdit extraordinari, crec recordar, i de suplement, és fàcil que eixes
partides s’hagen vist incrementades o minorades, és així o no, interventor?, amb el
crèdit extraordinari que aprovàrem, amb un romanent, eixa partida on va anar, eixos
quatre-cents i escaig milions on anaren?, no ho sap. En matèria de manteniment de vies
públiques, perquè estem parlant de la partida de vies públiques, veritat?”. El Sr.
CASTELLÓ li diu: “Açò és distint, això està en el romanent i açò està en el
pressupost.”

Continua la Sra. MARTÍNEZ: “Eixe romanent s’haurà incorporat, o no?, al
pressupost. Vostès aprovaren un crèdit extraordinari, quan eixe romanent s’aprova i
s’habilita un crèdit extraordinari, eixe crèdit on s’incorpora?, on s’incorpora eixa
operació? El que li estic dient és que vostès tenien una partida a 15 de juliol d’ics
milions, aprovàrem un crèdit extraordinari de 200 milions de pessetes que era millora
d’infrastructures viàries; no, terraplenament i pavimentació.”

El Sr. CASTELLÓ li diu: “Aquesta és una altra partida del pressupost que es
refereix a millora d’infrastructures viàries, quant a seguretat del trànsit, per millorar la
fluïdesa, etc.”

La Sra. MARTÍNEZ continua: “Molt bé, com vostè recordarà un crèdit
extraordinari que ja està adjudicat, s’ha fet per metre lineal, no?, de terraplenament i
pavimentació. El que vull aclarir és el següent, eixos 200 milions que s’aprovaren amb
un crèdit extraordinari emparant-se eixa aprovació en el fet que eren despeses
d’impossible ajornament i d’execució urgent, li estic plantejant, i que ja s’han adjudicat
a les empreses, quan va a ser possible conèixer la memòria tècnica o el document que
establisca les prioritats inexcusables, perquè no es poden demorar per al 2001, de
terraplenament i pavimentació.”

El compareixent, Sr. CASTELLÓ, acaba el punt tot assenyalant: “No té res a
veure amb la pregunta que està feta, no obstant això, sí que entenem que vostè ho ha fet
com el prec i preguntes del final del Ple, li diré que això efectivament està adjudicat i
que quan nosaltres tinguem la memòria feta, que no està feta encara, se la donarem a
vostès. Li dic que tenim dificultats greus, respecte a qüestions tècniques municipals, que
no sols ens hem de gastar aquests 200 milions sinó molts més, i que tenim dificultats
greus tècniques, això és l’únic que li dic. El que també li vull comentar és que
possiblement les memòries estaran fetes la setmana que ve, i que amb eixes memòries
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fetes, amb les que tinguem, comencem ja a fer obres, perquè si no com bé deia el Sr.
Gil, arribarà el 31 de desembre i no haurem consumit la totalitat d’allò parlat, però
tenim dificultats tècniques greus de poder dur endavant aquest tema per qüestions de
personal, purament i planament.”

Durant el debat, a les 10 hores i 30 minuts, l’alcalde abandona momentàniament
la sessió, i és substituït en la presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Castelló.

A les 11 hores i 30 minuts, el Sr. Castelló abandona momentàniament la sessió, i
és substituït en la presidència pel quart tinent d’alcalde, Sr. Adán, fins a les 11 hores i
35 minuts, en què el Sr. Castelló es reintegra en la presidència de la sessió.

Es dóna per complert el tràmit de compareixença d’acord amb l’article 105 del
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic, sense que s’hi adopte cap
acord.

En aquests moments, abandonen momentàniament la sessió la Sra. Domínguez,
Sra. Murciano i Sr. Alegre.

4 AUTORITZACIÓ COMPATIBILITAT SEGONA ACTIVITAT
FUNCIONARI SR. ESTEBAN MÉRIDA BIOSCA

Vista la instància subscrita pel funcionari de carrera d’aquesta corporació, Sr.
Esteban Mérida Biosca, tècnic promoció econòmica interí, per la qual sol·licita la
compatibilitat per impartir classes com a professor associat en el Departament
d’Economia Aplicada, que pertany a la Facultat d’Econòmiques.

Vist l’informe de la Universitat, l’horari com a professor universitari associat de
tres hores en règim de dedicació ho serà amb durada determinada, i impartirà sis hores
lectives setmanals, deduint-se per tant que no afecta a l’horari ordinari del lloc de treball
per ell exercit en aquesta corporació. Així mateix, de les dades aportades per l’interessat
i pendent de certificació, es dedueix que la remuneració que cal percebre per aquest
funcionari com a professor universitari associat és inferior al límit retributiu establert
per l’art. 7.1 de la Llei 53/84, de 26 de desembre, sobre incompatibilitats del personal al
servei de les administracions públiques (dedicació ordinària del lloc principal
incrementada en un 30%, per a funcionaris del grup A).

La normativa que cal tenir en compte en aquest supòsit és la de la Llei 53/84, de
26 de desembre, sobre incompatibilitats del personal al servei de les administracions
públiques, concretament els arts.: 1, 2.c), 3, 4.1, 7 i 9, com també el RD 598/85, de 30
d’abril, reglament d’incompatibilitats del personal al servei de l’administració de
l’Estat, en els arts.: 3, 4, 5, 6 i 14, com també art. 20 del RD 898/85, de 30 d’abril, del
règim del professorat universitari, modificat pel RD 1200/86, de 13 de juny.

L’òrgan competent per autoritzar la compatibilitat sol·licitada per la funcionària
és el Ple de la corporació, segons el que disposa l’art. 9 de la Llei 53/84, de 26 de
desembre.

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa de Recursos
Humans i Personal, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Autorització de compatibilitat al funcionari d’aquesta corporació, Sr.
Esteban Mérida Biosca, per impartir classes com a professor associat al Departament
d’Economia Aplicada de la Universitat de València.
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SEGON: Els serveis prestats en el segon lloc no es computaran a efectes de
triennis ni de drets passius. Les pagues extraordinàries només podran percebre’s per un
dels llocs.

TERCER: S’inscriurà l’autorització compatibilitat en la relació de llocs de
treball d’aquest Ajuntament.

En aquests moments la Sra. Domínguez, Sra. Murciano i Sra. Alegre es
reintegren a la sessió.

5 MODIFICACIÓ EN LA DESIGNACIÓ DELS REPRESENTANTS DE
L’AJUNTAMENT EN ELS CONSELLS ESCOLARS DELS CENTRES
DOCENTS D’ENSENYAMENT PÚBLIC DEL MUNICIPI

Se sotmet a votació i, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, per unanimitat es
ratifica incloure’l en l’ordre del dia.

Amb data 8 de novembre de 1999, per acord plenari es designà als regidors,
regidores i representants de l’Ajuntament els distints consells escolars dels centres
docents d’ensenyament públic del municipi.

A proposta del Grup Socialista Progressistes de l’Ajuntament de Sagunt, es
designaren, entre altres, a:
Representants Centres educatius
Sr. Francisco Alejandro Sotoca Ruiz CP VILAMAR
Sra. M. Pilar Cervantes Martínez CP MESTRE TARRAZONA

Des del Grup Socialista Progressistes d’aquest Ajuntament se sol·licita la
permuta d’aquests representants dels centres als quals estaven assignats.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Canviar els següents representants de l’Ajuntament en els consells escolars que

es detallen:
Representants Centres educatius
Sr. Francisco Alejandro Sotoca Ruiz CP MESTRE TARRAZONA
Sra. M. Pilar Cervantes Martínez CP VILAMAR

6 AUGMENT TARIFES SERVEI AUTO-TURISME AL MUNICIPI
Se sotmet a votació i, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, per unanimitat es
ratifica incloure’l en l’ordre del dia.

Per acord de la Comissió de Govern de data 14 de juny de 2000 s’acorda
l’elevació de proposta sobre revisió i actualització de preus del servei municipal de
taxis.

Per Resolució de l’Alcaldia de data 7 de juliol de 2000 es resolgué l’exposició al
públic per un termini de quinze dies hàbils, per mitjà del BOP i els taulers d’anuncis
d’aquest Ajuntament, Tinència d’Alcaldia i Baladre durant els 15 dies preceptius.

S’ha notificat als sectors afectats:
- Associació de veïns i consumidors Pla del Bou.
- Associació de comerciants Ciutat Antiga.
- Agrupació de comerciants de Camí Reial.
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- Mestresses de Casa i Consumidors Tyrius Sagunt.
- UGT Camp de Morvedre.
- Associació del Comerç de Sagunt.
- Mestresses de casa i consumidors Tyrius Sagunt-Port.
- Associació de Comerciants Av. 9 d’Octubre.
- Associació d’empresaris del Camp de Morvedre.
- Unió Comarcal de CCOO del Camp de Morvedre.
- Organització Professionals i Autònoms.
No ha tingut entrada en aquest Ajuntament cap al·legació al respecte sobre el

quadre de tarifes proposat per l’Associació de Ràdio Taxis de Sagunt-Port.

SERVEIS 2.000 2.001
Carrera mínima per servei dins del nucli
urbà

450 475

Servei dins del nucli urbà a extraradis i
viceversa

475-575 525-600

Quilòmetres recorreguts dins del nucli urbà 65 75
Carrera per servei entre els dos nuclis,
segons distància

750-850-900 (*) 800-900-950 (*)

Temps d’espera 1 hora 1650 1800
Serveis nocturns de 23 hores a 6 hores i
festius

75 100

(*) S’ha afegit una tarifa més a causa del desenvolupament urbanístic de la localitat i la
fisonomia que està adoptant.

Aquests preus inclouen el 7% de l’IVA.

La modificació de les tarifes és, a hores d’ara, competència de la Conselleria
d’Indústria, Comerç i Turisme, i el procediment que cal seguir tindrà en compte el que
disposa en el Reial Decret 763/79, de 16 de març, pel qual s’aprova el Reglament
Nacional dels serveis urbans i interurbans de transport en automòbils i viatgers i Decret
82/84, de 30 de juliol, del Consell de la Generalitat Valenciana pel qual s’estableix el
procediment per a la implantació o modificació dels preus i tarifes.

En virtut del que disposa el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim
Jurídic de les Corporacions Locals (article 97.2) “proposicions” sempre que per a
l’adopció de l’acord corresponent es ratifique la inclusió en l’ordre del dia segons el que
indica l’art. 82.3 del mateix Reglament.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
PRIMER: Informar favorablement el quadre de tarifes anteriorment exposat.
SEGON: Remetre, dins dels tres dies següents, a l’adopció d’aquest acord,

l’expedient complet al conseller d’Indústria, Comerç i Turisme, per mitjà del Gabinet
Tècnic de Preus, acompanyat de la certificació de l’acord en què conste l’informe del
Ple.

- Transcorreguts tres mesos des de la data de l’entrada de l’expedient en la
Conselleria d’Indústria, Comerç i Turisme, sense que haja recaigut resolució expressa,
s’entendran aprovades les tarifes proposades per la corporació local.

- Les resolucions dictades per la comissió de preus o pel consell d’Indústria,
Comerç i Turisme de la Generalitat Valenciana fixant la quantia concreta del preu o
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tarifa, seran notificades als interessats i publicat un extracte d’aquestes en el Diari
Oficial de la Generalitat Valenciana.

7 EXPT. 2/98. INFORME MUNICIPAL SOBRE INFORMACIÓ PÚBLICA
CATALOGAT ZONES HUMIDES DE LA COMUNITAT VALENCIANA 

Vist el contingut de l’informe de l’arquitecte municipal, emès el dia 19.7.00, i
que és del següent tenor literal:

“Per acord plenari del 27 d’abril de 1998, la corporació presentà al·legacions al
projecte de catàleg de zones humides preparat per la Conselleria de Medi Ambient.
Aquestes al·legacions, pel que fa al TM de Sagunt, eren:

A. Referent a l’articulat
Art. 3. Usos incompatible: que es preveja la dessecació temporal dels conreus a la
marjal d’Almenara, com a forma tradicional d’activitat agrícola.
Art. 4. Protecció de compte: que es restringisca l’àmbit de fiscalització per part de la
Generalitat.

B. Referent a la marjal d’Almenara
Es proposa modificar el perímetre d’afecció, excloent-hi els terrenys classificats com a
urbans que pertanyen al Pla Parcial de Platges.

C. Referent a la marjal dels Moros
Se sol·licita fer coincidir l’àrea d’afecció a la delimitació fixada com a ZEPA per la
Unió Europea.

En relació amb eixes al·legacions, el document modificat, presentat el 4
JUL/2000, preveu:

A. Referent a l’articulat
No es presenta normativa. Es fa constar en l’apartat o bloc B valors com recursos
econòmics les classificacions següents:
BLOC B SUBGRUP MARJAL

D´ALMENARA
MARJAL DELS
MOROS

B.1 Aprofitaments agrícoles
i extractius

Significatius Absents

B.2 Aprofitaments turístics i
recreatius

Absents Presents

B.3 Aprofitaments hídrics Presents Absents
Semblen reconèixer-se, doncs, el valor dels conreus tradicionals a la marjal

d’Almenara.
La protecció de conca es restringeix a 500 m del perímetre d’afecció, com a

àmbit de fiscalització per part de la Generalitat.
B. Referent a la marjal d’Almenara

S’accepta íntegrament la modificació proposada per l’Ajuntament. El perímetre
d’afecció exclou d’aquest els terrenys classificats com a urbans que pertanyen al Pla
Parcial de Platges.

C. Referent a la marjal dels Moros
S’accepta parcialment la modificació proposada per l’Ajuntament. En el cantó nord,
junt al a zona portuària, es fa coincidir l’àrea d’afecció amb la delimitació fixada com a
ZEPA per la Unió Europea, tret d’un xicotet esquivament, duent el límit fins al desguàs
del canal.

En el cantó oest s’amplia lleugerament l’àrea d’afecció i es fa coincidir amb el
traçat del cantó de l’Arrif.
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Les dues variacions no comporten un canvi significatiu en relació amb la
proposta municipal original.

Cosa que remet per el vostre coneixement.”

Vist el contingut de l’informe del cap de Secció d’Urbanisme, de data 7.9.00,
que diu literalment:

“Com a qüestió addicional a les indicades per l’arquitecte municipal en el seu
informe de data 19.7.00, referent a la nova proposta de catàleg de zones humides, cal
indicar respecte de la delimitació de CONTA D’AFECCIÓ proposada que, si bé aquesta
s’ha vist reduïda considerablement en l’amplària i dimensió, comprèn a la marjal dels
Moros una important porció de sòl urbà i urbanitzable industrial; i en relació amb la
marjal d’Almenara una important porció de sòl urbà residencial.

En no presentar nova proposta d’articulat, s’entén que es manté la presentada en
el seu dia, i, en concret, l’ARTICLE 4, i això comporta que si bé manté la necessitat, de
forma raonable, de sotmetiment l’oportuna estimació o declaració d’impacte ambiental,
continua deixant de forma una mica ambigua el paper que jugarà l’INFORME DE LA
CONSELLERIA DE MEDI AMBIENT. Indicar només el seu caràcter preceptiu, però
no esmentar si és vinculant o no, i sobretot, quin termini d’emissió hi haurà; ni el sentit,
positiu o negatiu d’aquest, davant la manca d’emissió expressa en termina, tot això
obliga a recomanar UNA MAJOR CONCRECIÓ en la redacció de l’esmentat art. 4 de
la proposta de catàleg, a l’efecte d’una major seguretat jurídic en els futurs expedients
que es tramiten sobre les zones de referència.”

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme,
Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Fer seus els informes dels serveis tècnics i jurídics de l’Ajuntament.
SEGON: Ratificar-se en les delimitacions proposades pel Ple de l’Ajuntament de

Sagunt, en la sessió de data 27.4.98, en tots aquells aspectes que no hagen sigut tinguts
en compte per la Conselleria instructora del catàleg, i en especial, en la delimitació
modificada respecte de la sotmesa a l’anterior informació pública en el sentit oest de la
marjal dels Moros, en haver-se ampliat en eixe sector de forma no motivada l’àmbit
d’aquesta, quan la mateixa quota de nivell no ho justifica, afectant a sòl potencialment
industrial.

8 EXPT. 58/97. PASSEIG DE L’ALBEREDA, MODIFICACIÓ PUNTUAL
DEL PGOU CANVI DE QUALIFICACIÓ, APROVACIÓ PROVISIONAL

En la sessió plenària del 9.6.00, s’adoptà l’acord d’obertura d’informació pública
de la modificació puntual del PGOU, referent al canvi de qualificació de l’equipament
administratiu previst en l’Albereda del Consell, i es proposa l’ús hoteler residencial.

El 10.7.00 es procedeix a publicar el corresponent extracte en un periòdic de
tirada provincial.

El 28.7.00 es procedeix a publicar en el DOGV, i es procedeix a l’obertura del
còmput del període d’informació pública.

El 10.8.00 es remet a la COPUT una còpia dels acords a l’efecte que emeta
l’informe preceptiu corresponent.

Informes emesos:
No s’ha rebut a data d’avui l’informe previst en l’art. 38 de la LRAU, per part de

la COPUT. Atès que ha transcorregut període superior al mes previst per a la seua
emissió, s’entén produït l’efecte legal corresponent, que és la no interrupció de la
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tramitació de l’expedient. En tractar-se d’una modificació puntual del PGOU, es jutja,
d’acord amb l’art. 157.4 del RPCV-98, que no cal el concert previ.

Al·legacions realitzades:
Al·legació núm. 1 i única:
El 30.6.00, posteriorment a l’adopció de l’acord plenari d’obertura d’informació

pública, es formulen al·legacions per part de l’associació COLECTIVO LA
COMPAÑÍA, en el sentit següent:

Es considera per l’al·legant incloses les instal·lacions de l’antic col·legi Joaquín
Gamón dins del procés de declaració com a BIC per al conjunt industrial de la Gerència
d’AHM i el seu entorn; per tant, s’ha de preservar amb caràcter cautelar de cap actuació
que implique desenvolupament urbanístic.

Altres incidències:
El 14.9.00 es notifica la resolució del conseller d’Obres Públiques i Urbanisme,

del 12 del mateix mes, d’obertura del període d’informació pública d’un pla especial de
constitució de reserva de patrimoni públic del sòl, destinada a la futura implantació de la
Ciutat de les Arts Escèniques.

En la delimitació proposada en aquest pla especial s’inclouen els terrenys
objecte d’aquest informe.

Respecte a les al·legacions realitzades, cal indicar:
Al·legació núm. 1 i única:
Vist el contingut de la Resolució dictada pel secretari general de la Conselleria

de Cultura, del 30.5.00, registre d’entrada en aquesta corporació 9.6.00, núm. 8295, que
en la part dispositiva assenyala: “Desestimar el recurs d’alçada interposat pel Sr. Carlos
Javier López Benedí, en representació de l’associació Colectivo La Compañía i de la
Comissió Ciutadana per a la Defensa de la Gerència, contra la desestimació presumpta
de la sol·licitud de declaració de la Gerència de Sagunt com a conjunt històric”, cal
deduir d’això que no hi ha cap expedient obert per a la declaració com a BIC de
l’esmentat conjunt.

Per tant no hi ha cap règim especial de protecció derivat de la declaració, o si fa
al cas la incoació d’expedient, com a BIC, de la zona, ni en els termes de la llei
autonòmica 4/98 (art. 27.4), ni de l’estatal 16/85.

Per tant cal procedir a la desestimació de les al·legacions realitzades.
Respecte de les altres incidències, l’obertura del període d’informació pública

del pla especial esmentat, es pot assenyalar:
En l’expedient 50/00, referent a l’esmentat pla especial, figura informe jurídic,

del 18.9.00, en què s’assenyala el següent:
Canvi de qualificació al passeig de l’Alberada. Dotacional d’equipament

administratiu a ús hoteler- residencial. Aquest expedient ja ha sigut sotmès a informació
pública i es pretenia el seu sotmetiment a aprovació provisional en la sessió plenària de
setembre. Sí que convé indicar, d’altra banda, que no es jutja que l’ús hoteler siga
incompatible amb les previsions que es pretén sobre la zona perquè aquest va a servir de
suport per a unes necessitats que el futur ús docent-cultural va a generar. Vist que hi ha
una iniciativa particular sobre aquests terrenys, convé que l’administració sectorial
promotora es plantege excloure aquests terrenys de la seua actuació en no ser necessària
la seua acció per crear i habilitar un servei (l’hoteler), que li va a servir de suport a la
seua actuació pública. No es podria dir el mateix de l’ús residencial, més difícil de
compatibilitzar amb eixa finalitat pretesa. D’altra banda, es planteja si l’expedient
administratiu d’aquesta modificació de planejament s’ha d’entendre paralitzar o no per
la informació pública del projecte de pla especial. En eixe sentit cal indicar que la
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resolució suspèn i paralitza les oportunes llicències sobre els terrenys afectats, com
també els acords de programació sobre aquests. En aquest cas s’està davant d’una
proposta de planejament que pretenen una solució no necessàriament distinta
d’ordenació de terrenys coincidents (almenys pel que fa a l’ús hoteler). S’està davant
d’una modificació puntual del PGOU i davant d’un pla especial. Les dues van a ser
sotmeses a decisió del mateix òrgan, el conseller d’Obres Públiques i Urbanisme.
Cronològicament la proposta municipal és anterior, cosa que no implica que vaja a ser
la preferent, però sí que determina entendre que no s’haja de veure afectada per la
suspensió indicada, en tenir el mateix nivell de planejament. Sí que cal tenir en compte
aquest aspecte en l’expedient de referència i indicar-lo expressament en la proposta que
cal presentar a la Conselleria, a l’efecte de no generar resposta contradictòria d’aquest
òrgan.

Aquests aspectes caldria entendre’ls reproduïts en aquest expedient, a l’efecte
d’adopció de l’acord en eixe sentit.

Actuacions procedimentals:
L’art. 38.3 de la LRAU assenyala:
3. Conclosos els tràmits anteriors, el Ple de l’Ajuntament o òrgan competent de

l’administració que promoga o supervise la redacció del pla resoldrà sobre la seua
aprovació provisional, amb introducció de les rectificacions que considere oportunes, i
podrà remetre’l a la Conselleria competent en Urbanisme interessant la seua aprovació
definitiva.

L’òrgan competent per a l’adopció de l’acord, en els termes de la Llei 7/85,
RBRL, en l’actual redacció, és del Ple, art. 22, per majoria absoluta, art. 47.3.

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme,
Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per 18 vots a favor del PP, Bloc-EV,
GM, SP i UV i 5 abstencions del PSOE, ACORDA:

PRIMER: Desestimar l’al·legació realitzada durant el període d’informació
pública per l’associació COLECTIVO LA COMPAÑÍA.

SEGON: Aprovar provisionalment la modificació puntual del PGOU objecte
d’aquest expedient, ratificant els punts de l’acord plenari del 9.6.00, pel qual es procedia
a l’obertura del període d’informació pública.

TERCER: Mantenir-se per tant en la postura municipal manifestada en
l’esmentat acord de data 9.6.00, i per tant prioritzar aquesta solució de planejament
enfront de la proposada per la Conselleria d’Obres Públiques en la resolució de data
12.9.00, sobre obertura d’informació pública del pla especial de reserva de patrimoni
públic del sòl, sol·licitant en eixe sentit de l’òrgan decisori que pondere la possible
compatibilització dels dos fins.

9 PRONUNCIAMENT MUNICIPAL VALORACIONS CADASTRALS
ÀMBITS DE PLANEJAMENT

Es crida l’atenció sobre aquells polígons i terrenys en els quals s’aprecia que
efectivament hi haja un desfasament o incorrecció entre el seu valor de mercat, real o
efectiu, i el fixat per la ponència de valors cadastrals en base a la qual s’està procedint al
cobrament de l’IBI.

En aquest sentit ha sigut significativa l’aportació orientativa realitzada per
l’Ordre de 5.7.00, del Ministeri d’Economia i Hisenda. Si bé aquesta es refereix a una
determinada classe de sòl, la delimitada en l’art. 71.3 de LHL (béns que adquireixen la
naturalesa urbana en virtut d’una modificació del planejament que els classifique com a
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urbanitzables), el fet de per fixar els mòduls específics de valor unitari de sòl brut
s’atenga a un seguit de característiques objectives que es donen en els terrenys objecte
d’aquest informe, determina, a parer de l’informant, la necessitat que es reconsideren les
valoracions actualment operants.

Convé tenir en compte que en l’exposició de motius de l’esmentada ordre de
5.7.00, del Ministeri d’Economia i Hisenda, s’al·ludeix com a elements que incideixen
en la fixació d’eixos mòduls específics, entre d’altres, les dades següents:

- Mentre no s’aprove el planejament (més tard parla d’instrument urbanístic) de
desenvolupament que establisca l’edificabilitat a materialitzar en cadascuna de les
parcel·les afectades.

- Mancança de determinacions que indiquen l’aprofitament net en cada parcel·la.
- Escàs desenvolupament i transformació física.

La conseqüència d’eixes característiques dels terrenys als quals es refereix són
les següents:

El valor de mercat d’aquest sòl no està determinat per factors exteriors fruit
d’una dinàmica de mercat, sinó que fonamentalment està vinculat a les despeses
d’urbanització per a la transformació del sòl i al tipus de producte immobiliari que es
demanda.

L’objectiu d’aquests mòduls és, segons la mateixa exposició de motius, adequar
els valors cadastrals a la realitat urbanística, i així garantir una major equitat en el
repartiment de les càrregues derivades dels tributs basats en el valor cadastral dels béns
immobles.

Davant d’aquests plantejaments de valoració, plasmats clarament a nivell
normatiu, ja totalment ajustats als nous criteris de valoració de la Llei 6/98, es reafirma
la idea i sensació que es tenia anteriorment a aquesta: els desfasaments a l’alça entre el
preu real de mercat i els valors resultants de les ponències, sent aquests molt superiors a
aquells.

És cert que l’esmentada ordre persegueix un fi en direcció inversa. El que pretén
és un ajust immediat de valor respecte d’aquells terrenys que per les distintes mesures
liberalitzadores del sòl es veuen ràpidament involucrats en la dinàmica urbanitzadora,
perquè s’ajusten al seu nou valor real per la potencialitat a la qual passen a gaudir,
encara no viable. Es pretén un ajust a l’alça. Però en eixa valoració es descriuen uns
requisits objectius i legals dels terrenys, totalment aplicables als terrenys objecte
d’aquest informe, i que per tant no cal descartar tenir en compte, tot i que siga per a una
reducció del seu valor en aquest cas.

Així es veu, partint de la dada que el municipi de Sagunt és del grup 2, segons la
ponència de valors cadastrals vigent, que els valors que figuren en el mòdul específic de
valor unitari per al metre quadrat brut fixat per l’ordre del Ministeri d’Economia és
sensiblement més baix, tant per a ús industrial com per a altres usos, que el que recull la
nostra ponència de valors cadastrals, reunint tanmateix les mateixes característiques
objectives. I això tot i que se li apliquen els coeficients de coordinació corresponents.

Aquests polígons serien els següents:
A. Pla parcial NORD DEL PALÀNCIA UA 1 I 2. TRAM EST. 8000 PTES/M2.
La primera dada que cal tenir en compte és que aquests terrenys no tenen pla

parcial ordenador. És a dir, no tenen ordenació detallada que habilite a la seua execució
immediata.

I tot això en virtut de l’acord del conseller d’Obres Públiques i Urbanisme, pel
qual es procedia a aprovar només parcialment aquest planejament per a la UE núm. 3.
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La resta es troba “congelada”, sense planejament de detall aprovat i sense possibilitat de
desenvolupament efectiu fins al compliment d’un seguit de condicions.

Això determina, com a primera dada rellevant, la mancança de planejament.
S’entén, per això, que s’ha produït un error en la ponència com a conseqüència

de la terminologia que usa el nostre pla general d’ordenació urbana, en formular-lo com
a sòl urbanitzable programat, SUP-1.

La mancança de planejament en aquest cas, que només està vigent per a
l’esmentada UE 3, determina que a l’efecte de valoració dels terrenys calga estar al que
disposa l’art. 27.1 de la Llei 6/98, de valoració i règim del sòl, que es remet, en estar
parlant de sòl en les condicions de l’art. 16.2 de la mateixa Llei, als criteris de l’art. 26,
pensat per a SÒL NO URBANITZABLE o, si fa al cas, als criteris pròxims als fixats en
l’Ordre del Ministeri d’Economia de 5.7.00. En cap cas una valoració tan exorbitant de
8.000 ptes. m2, quan està pendent encara tot el procés urbanístic per al seu
desenvolupament.

Eixos són els criteris de valoració que es consideren d’aplicació en base als
punts indicats.

B. Respecte del PERI núm. 7, SECTORS B, D I E. 12.000 PTES M2/S.
Respecte d’aquests dos sectors, en sòl urbà, la valoració atribuïda es jutja

desproporcionada pels motius següents:
Malgrat tenir classificació com a sòl urbà, són terrenys subjectes a actuacions

conjuntes d’urbanització, actuacions integrades, ara per ara, ni gestionades ni aprovades.
El grau de complexitat per al seu desenvolupament quant a condicionants jurídics i de
tramitació, és equiparable a la del sòl urbanitzable no programat.

No hi ha programa d’actuació integrada aprovat, ni projecte d’urbanització ni
projecte de reparcel·lació.

S’aprecia per tant com la classificació com a urbà d’aquests terrenys és més
nominal que real.

Això fa inexcusable acudir a les dades econòmiques, expressades en l’informe
de l’arquitecte municipal en els termes següents:

“… el preu amb què figura resulta evident inadequat i a causa d’un evident error
per part de l’estudi de mercat:

S’atribueix un valor unitari de 12.000 ptes. per m2”.
Prenent per comparació la unitat ja reparcel·lada i urbanitzada corresponent al

polígon PT-7, el percentatge de sòl edificable patrimonialitzable descomptant el 10%
corresponent a l’Ajuntament, és del 42%, cosa que significa que per cada m2 al
propietari se li adjudiquen 0,42.

Prenent per comparació la unitat ja reparcel·lada i urbanitzada corresponent al
polígon PT-7, el percentatge de vials és del 38% i el de zones verdes el 16%. Si
apliquem un valor comú de 10.000 ptes./m2 de vial i 3.000 ptes./m2 de jardí, resulta que
per cada m2 el propietari ha de sufragar 4.280 ptes. en concepte de despeses
d’urbanització.

Resumint, cada m2 d’aportació té un cost de partida sòl urbanització de 33.051
ptes.

Compare’s amb el que la ponència atribueix al referit PT-7.
A partir d’aquestes dades, que són costos mínims, començaria el marge de

benefici de la propietat. És a dir, el dret de propietat, atès el seu valor residual,
començaria a guanyar la primera pesseta a partir de la venda per damunt d’eixe valor.
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És factible la venda per damunt d’eixe preu de 33.000 ptes., tractant-se de sòl
industrial? O fins i tot per davall?

Si es parteix que als sectors ja urbanitzats i reparcel·lats dins del PERI 7, és a dir,
ja al final del procés, se’ls ha atribuït un valor de 24.000 ptes. m2, s’aprecia clarament el
desfasament preus i l’error del criteri de valoració de mercat aplicat.

Partint que eixes 24.000 ptes. estiguen ben calculades, el criteri podria ser reduir
les 12.000 ptes. fins que les dues quantitats siguen iguals: 33.000 –24.000: 9.000;
12.000 –9.000: 3.000 ptes. 3.000 ptes. seria la quantitat a la qual s’hauria de valorar el
m2 de sòl perquè hi haja una equivalència.

És a dir, si es parteix que el cost d’urbanització és una quantitat similar, cosa que
seria lògica i s’aprecia que el metre quadrat de sòl en el sector A té un valor de 24 ptes.
i en el sector B, D o E, de 33.000, el que provoca eixa diferència és l’indegut valor
atribuït al sòl.

És a dir:
Sector A. Cost d’urbanització (x ptes.)+sòl (y ptes.): 24.000 ptes.
Sector B i D: cost d’urbanització (x ptes.)+valor del sòl (12.000 ptes.): 33.000

ptes.
Perquè la quantitat dels dos sectors siguen iguals, caldrà reduir en 9.000 ptes. la

variable que canvia. Per tant el valor del sòl hauria de ser de 3.000 ptes.
C. Respecte dels següents sistemes generals:
SG CEMENTERI NUCLI I PORT, 5.000 ptes. m2.
SG POTABILITZADORA SEPES, 3.000 ptes m2.
SG DEPURADORA, 3.000 ptes. m2.
SG NORD PALÀNCIA, 5.000 ptes. m2.
SG ZV SANT CRISTÒFOL PAR, 5.000 ptes. m2.
SG ZV FRANJA PROTECCIÓ, 5.000 ptes. m2.
SG ESCORXADOR PORT, 10.000 ptes. m2
SG POLIESPORTIU, 5.000 ptes. m2.
SG CLOT DEL MORO, 11.000 ptes. m2.
SG CASTELL-TEATRE, 5.000 ptes. m2.

En eixe sentit, cal indicar el següent:
Atenent a un criteri de valor real, de mercat, no s’entén la valoració atribuïda a

aquests.
En ser ús dotacional públic, no té atribuït aprofitament lucratiu de cap tipus a

favor de la propietat dels terrenys, ni real ni potencial.
No ha d’implicar en eixe sentit un element de pujada de valor perquè no hi ha

cap expectativa d’increment de valoració per motius urbanístics. El seu aprofitament
lucratiu és zero. Qui ven els terrenys, ven terrenys inedificables per a ús privat lucratiu,
pensats per a vials, zones verdes, col·legis, etc.

D’altra banda, a l’efecte d’adoptar valors de referència, és evident que els
propietaris inclosos en aquests sistemes no poden tenir una valoració ni inferior ni
superior a l’entorn en el qual es troben.

En eixe sentit:
SG NORD PALÀNCIA, 5.000 ptes. m2.
SG ZV SANT CRISTÒFOL PAR, 5.000 ptes. m2.
SG ZV FRANJA PROTECCIÓ, 5.000 ptes. m2.
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Situats tots al Palància nord, han de tenir tots una valoració equivalent a
l’establerta per al seu entorn, és a dir, la de sòl no urbanitzable com s’ha explicat en el
primer apartat d’aquesta exposició.

SG CEMENTERI NUCLI, 5.000 ptes. m2, vist que el seu entorn és sòl no
urbanitzable i que no es pretén desenvolupament urbanístic més enllà d’ell, es proposa
valoració com a tal sòl no urbanitzable.

SG CEMENTERI PORT, 5.000 ptes. m2. Ha de prendre com a referència els
terrenys limítrofs, SUNP-VI; per tant es valora com a sòl no urbanitzable.

SG DEPURADORA, 3.000 ptes. m2, per les mateixes raons, com a sòl no
urbanitzable.

SG CLOT DEL MORO, 11.000 ptes. m2, vist que el seu entorn és sòl no
urbantizable i que no es pretén desenvolupament urbanístic més enllà d’ell, es proposa
valoració com a tal sòl no urbanitzable.

SG CASTELL-TEATRE, 5.000  ptes. m2, vit que el seu entorn és sòl no
urbanitzable i que no es pretén desenvolupament urbanístic més enllà d’ell, es proposa
valoració com a tal sòl no urbanitzable.

Respecte de SG ESCORXADOR PORT, 10.000 ptes. m2.
Es podria indicar que la seua ubicació limítrofa al PERI núm. 7 abans indicat

duria en tot cas a una valoració no superior a la que s’hi indica, de 3.000 ptes.

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme,
Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Fer seu l’informe dels serveis municipals.
SEGON: Que per part de l’Ajuntament s’indiquen les esmentades

circumstàncies al Centre de Gestió Cadastral i Cooperació Tributària a l’efecte que
procedisca a una revisió a la baixa dels valors cadastrals en els àmbits indicats.

10 EXPT. 42/00. DESESTIMACIÓ PROJECTE DE PLA DE REFORMA
INTERIOR DE MILLORA DEL PERI NÚM. 1, EN L’ÀMBIT DEL POLÍGON
B-II

El 20.7.00, l’agent urbanitzador del polígon BII del PERI núm. 1 presenta una
proposta de PRI de millora de l’esmentat àmbit.

Aquest projecte de planejament compta amb l’informe conjunt, tècnic i jurídic,
de caràcter desfavorable, en no estar dins de cap dels pressupostos legals que n’emparen
l’aprovació.

El promotor del pla està legitimat per a la seua proposta, en els termes de l’art.
148 del RPCV.

L’art. 52 de la LRAU assenyala que per a la tramitació dels plans de reforma
interior se seguirà la mateixa tramitació que per a l’aprovació dels PAI.

L’art. 45.2 de la LRAU assenyala la competència del Ple de la corporació per
decidir la no aprovació dels instruments corresponents.

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme,
Inversions i Manteniment, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

Rebutjar la tramitació de l’esmentada proposta de planejament d’un pla de
reforma interior referent a l’àmbit del polígon BII del PERI núm. 1.



42

En aquests moments, a les 11 hores i 55 minuts, el Sr. Castelló abandona
momentàniament la sessió, i és substituït en la presidència pel quart tinent d’alcalde, Sr.
Adán.

Així mateix, abandonen momentàniament la sessió el Sr. Crispín, Sr. Zarzoso i
Sra. Murciano.

11 EXPT. 78/00. APROVACIÓ LIQUIDACIÓ I ACCEPTACIÓ CESSIÓ
BÉNS CAMBRA LOCAL AGRÀRIA

La Conselleria d’Agricultura, Pesca i Alimentació de la Generalitat Valenciana
ha remès un document referent a la proposta de liquidació i atribució dels béns de les
extintes cambres agràries a favor d’aquest Ajuntament.

D’aquesta proposta es donà compte a la junta executiva del Consell Local
Agrari, i ha sigut informada favorablement per la secretària PD d’aquest òrgan, com
també per l’interventor de fons municipals.

Sol·licitat al Registre de la Propietat de Sagunt certificació de càrregues i
gravàmens de l’edifici que se cedeix figura inscrit a nom de la Cambra Agrària Local i
no pesa sobre ell cap càrrega o gravamen.

La cessió de la propietat que s’ofereix comporta una condició onerosa com ara la
cessió de l’ús d’una part de l’edifici per a oficines de la Conselleria d’Agricultura.

La disposició addicional 6a) de la Llei 6/1993, de 31 de desembre, de
Pressupostos de la Generalitat Valenciana per a l’exercici 1994, regula la liquidació de
les cambres agràries locals i assigna els seus recursos i integra el seu patrimoni en el de
la Generalitat Valenciana.

En l’apartat c) de la mateixa norma s’estableix que reglamentàriament es
determinarà el procediment per a la liquidació econòmica dels béns i drets de les
extingides cambres agràries locals, com també els béns que s’atribuiran als
corresponents ajuntaments.

L’art. 10 del Reglament de Béns de les Entitats Locals autoritza aquestes a
adquirir béns, entre altres maneres, per atribució de llei.

Quan l’adquisició de béns a títol gratuït comportara cap condició o modalitat
onerosa només podrà acceptar-se amb acreditació prèvia que el valor del gravamen
imposat no excedisca del valor del que s’adquireix –art. 12 RB.

Ha quedat acreditat en els informes d’Intervenció que consten en l’expedient allò
exigit en l’apartat anterior.

En el document remès per la Conselleria s’exigeix l’acceptació de la cessió pel
Ple, no obstant el que preveu l’art. 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, modificada per la
Llei 11/99, de 21 d’abril, és competència de l’alcalde l’adquisició de béns i drets quan el
seu valor no supere el 10 per 100 dels recursos ordinaris del Pressupost, ni els 500 mil
milions de pessetes, límits que no se superen en aquest supòsit. Aquesta competència va
ser delegada en la Comissió de Govern per Resolució de l’Alcaldia de 2 d’agost de
1999.

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. ARIÑO, explica: “Simplement vull
dir que açò és la culminació d’unes negociacions que iniciàrem fa molts anys,
reprenguérem en la nova legislatura al mes d’octubre, hem tingut diverses entrevistes
amb representants de la Conselleria d’Agricultura, i del que es tracta en definitiva és de
tornar a la propietat de Sagunt, i en particular a l’Ajuntament, els béns que en el seu dia
constituïren la Cambra Agrària. Eixos béns, caldria recordar que en aquest cas
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l’Ajuntament hauria d’agrair-los als agricultors que van ser els qui pagaren amb
derrames particulars l’edifici i els béns que ara es tornen i que ara passarà a ser propietat
municipal, perquè açò està condicionat per la llei, que el seu ús ha de ser ús
exclusivament agrari. La contrapartida en la negociació és que qui coneix la ubicació
del Consell Agrari sap que avall estan situades les oficines de l’OCAPA, aquestes
oficines avui en dia estan constretes per la relació de personal que tenen i l’espai de què
disposen és molt xicotet, i l’únic que es demanava a la Conselleria és que formalment
en la liquidació de la Cambra Agrària, que havia passat a ser el titular, és que demanava
més extensió, en aquest cas com hi havia possibilitat de donar-li o de cedir-li solar a
partir del magazín, ells s’aprofitaren d’uns metres, crec recordar que al voltant de 70 per
fer les oficines més grans, arribat a eixe acord no hi ha cap problema, i per tant açò ha
sigut ratificat, parlat, tractat i comentat en la seu del Consell Agrari, i per tant crec que
aprovat sempre per unanimitat, cal felicitar la ciutadania de Sagunt i en particular els
llauradors, que era un tema que sempre estaven demanant d’una manera molt efusiva.”

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Aprovar la proposta de liquidació dels béns i drets de l’extinta
Cambra Agrària, remesa per la Conselleria d’Agricultura, Pesca i Alimentació de la
Generalitat Valenciana, per tal com segons informe d’Intervenció, no se’n deriva cap
càrrega per a l’Ajuntament.

SEGON: Acceptar la cessió gratuïta de la propietat de l’immoble situat a la plaça
de la Trinitat, 2 d’aquesta ciutat, inscrit en el registre de la propietat de Sagunt, tom
1551, llibre 248, foli 143, finca núm. 25165, amb la següent descripció:

“URBANA. Edifici situat en aquesta ciutat de Sagunt, amb entrada principal per
la plaça de la Trinitat, 2 i accessos laterals pels carrers del Remei i de la Trinitat. ES
composa de planta baixa, i dues plantes altes, comunicades interiorment: terrassa
superior descoberta, amb el seu corresponent distribució interior i serveis, ocupa una
superfície de cinc-cents quaranta-vuit metres, noranta-vuit decímetres quadrats. Limita:
enfront, plaça de la Trinitat; dreta entrant, carrer del Remei; esquerra, carrer de la
Trinitat, i fons, hereus d’Enrique Vayá Novella.”

TERCER: Destinar aquest immoble a fins o serveis d’interès general agrari tal
com exigeix la disposició addicional 6a) de la Llei 6/93, 31 de desembre.

QUART: Cedir a la Conselleria d’Agricultura, Pesca i Alimentació l’ús de part
de l’immoble per a la seua utilització com a oficines i departaments administratius
propis, per destinar-lo a serveis d’interès general agrari.

La part de l’immoble l’ús del qual se cedeix és:
“Baix on s’ubica actualment l’oficina comarcal de la Conselleria d’Agricultura,

Pesca i Alimentació, amb accés per la plaça de la Trinitat, disposa d’un vestíbul
compartit amb la resta de dependències de l’edifici, des del qual s’accedeix al vestíbul
de la mateixa oficina comarcal que comunica amb quatre despatxos, un laboratori i un
lavabo, comunicant des d’un dels despatxos mitjançant una escala de quatre escalons a
un arxiu, la superfície aproximada d’aquesta oficina és de 115 m2.

Ampliació que consisteix en un rectangle prolongació de l’oficina anterior,
contigua al carrer de la Trinitat, formada per una crugia de 5 m d’amplària per 14 m de
longitud, on es projecte la construcció de nous despatxos, suprimint-se l’escala d’accés
a la primera planta des del carrer de la Trinitat, la superfície aproximada de l’ampliació
en incloure l’escala que s’esmenta és de 77,6 m2.

Amb tot açò la superfície aproximada de l’oficina serà de 192,6 m2.
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S’inclou, així mateix, a la zona de garatge una superfície de 40 m2, que cal fer
servir com a aparcament de 4 vehicles oficials.”

CINQUÈ: Si l’immoble cedit descrit en l’apartat anterior deixara de ser utilitzat
per als fins assenyalats es considerarà resolta la cessió i revertirà a la corporació local.
Els béns revertiran al patrimoni de l’entitat local amb totes les seues pertinences i
accessoris –art. 111 Reglament de Béns.

SISÈ: Donar d’alta en l’inventari de béns i drets municipals corresponent a
aquest exercici l’immoble que s’adquireix. En el supòsit que hi haja altres béns
inventariables que se cedisquen, hauran, així mateix, ser inventariats, per això en el
moment de la transmissió efectiva de la propietat s’haurà d’alçar la corresponent acta en
què es relacionen i descriguen aquests.

SETÈ: Facultar l’alcalde de la corporació per a la formalització dels documents
públics que formalitzen aquesta cessió.

En aquests moments, a les 12 hores, l’alcalde es reintegra en la presidència de la
sessió.

Així mateix, es reincorporen a la sessió el Sr. Castelló, Sr. Crispín i Sr. Zarzoso i
Sra. Murciano.

12 RESOLUCIÓ RECLAMACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA
ORDENANÇA FISCAL REGULADORA TAXA PELS SERVEIS DE
RECOLLIDA DOMICILIÀRIA DE FEM I RESIDUS SÒLIDS

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. ZARZOSO, diu: “Sol·licite a aquest
Ple que es quede sobre la  taula aquest punt.”

El Sr. ALCALDE assenyala: “Aquest punt sembla que arribà tard, perquè la
Comissió tingué lloc dimarts, i per tant havia d’estar l’expedient dimarts a primera hora,
cal la ratificació de la urgència.”

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat se’n ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

El portaveu del Grup Socialista Progressistes, Sr. CRISPÍN, diu: “Ràpidament
per saludar i aplaudir que avui es tinga en compte la petició que ja va fer el Partit
Socialista Progressistes en la comissió, que aquest tema efectivament duguera un millor
estudi i quedara sobre la taula. Perquè, senyors, es podrà plantejar algun matís al
contingut del que recullen els documents que formen la nostra reclamació de la taxa fins
i tot alguna objecció a alguna de les dades que hem usat, però del que no tenim dubte és
que els veïns de Sagunt estem pagant prou més del que val el servei de recollida de fem.
Sr. Alcalde, president de la SAG, si no pren mesures amb urgència els nostres costos
que ja són dels més elevats d’Espanya poden arribar a ser d’autèntic escàndol nacional.
Des del 15 de maig de 1995 la SAG s’encarrega de recollir el fem a Sagunt, el Sr.
Borràs és alcalde i president de la SAG des d’abril de l’any 97, i no ha de continuar més
temps ocultant l’evidència, no ha de continuar encobrint la situació, no ha de continuar
mirant cap a una altra banda. Hi haurà qui es pregunte per alternatives, i nosaltres li
contestem que les hem donat en la nostra proposta, i són de rebutjar els costos que no
són de recollida, d’adquirir el compromís que no s’incremente la taxa per a l’any 2001,
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que es faça per una empresa externa a la SAG una auditoria dels costos i de gestió del
servei, són dins d’un paquet de mesures, la primera que proposem i que configuren una
part de la nostra alternativa. Si l’equip de govern té cap pla el que ha de fer és explicar-
lo, altrament allò digne, Sr. Borràs, és assumir la seua incompetència i deixar la
presidència de la SAG, deixar-la a qui estiga en condicions de gestionar els fons públics
saguntins amb l’eficiència que cal tal com es consagra en el nostre ordenament jurídic.
Des del Grup Socialista saludem una vegada més amb entusiasme el fet que per fi
comencen a reflexionar i que almenys la nostra reclamació meresca un nou estudi per
part seua.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, en segon torn, assenyala:
“Una vegada més apareix en el Ple la taxa de recollida de fem, en aquesta ocasió en una
reclamació en primer lloc que ja passà per comissió efectuada per l’associació de
comerciants i empresaris de Sagunt, on manifestava el seu desacord concretament amb
dues de les tarifes recollides en l’acord adoptat. El nostre grup no encerta a comprendre
com s’acceptaren uns acords en les negociacions prèvies per les parts i després no es
tingueren en compte en la seua proposta al Ple pel delegat de Comerç i el regidor
d’Hisenda. Entenem que s’ha de tenir més rigor en l’acceptació de compromisos, i
evitar situacions com la present que posa en evidència la credibilitat de les institucions.
En comissió informativa emetérem el nostre vot favorable per entendre que la proposta
dels comerciants, abans i ara, s’ajusten a la realitat de la taxa, tot i que ens queda el
dubte de què passarà amb els que no han reclamat, s’ajustarà la taxa aplicada al cost del
servei? La reclamació que presenta el PSOE és un estudi efectuat a consciència amb un
seguit d’informacions que li han sigut facilitades pels tècnics de l’Ajuntament i el
concessionari del servei, des del nostre grup els agraïm la seua informació, que no
dubtem que siga la que més s’ajusta a la realitat de la taxa, i que per descomptat
hauríem de votar-la favorablement, igual que la reclamació de la taxa anterior. També
ens queda el dubte que les dades facilitades per analitzar-la, els costos s’ajusten a la
realitat d’aquests, fins i tot si s’han inclòs en els costos del servei partides que no li
pertoquen a la taxa. Per tot això i continuant amb la nostra sol·licitud efectuada en
l’aprovació inicial de la taxa que s’efectuara una auditoria de costos a l’empresa
concessionària del servei i es definira pel regidor delegat d’Hisenda les partides que
s’han tingut en compte a l’hora d’aplicar els costos d’aquesta, mantenim el nostre
dictamen de l’aprovació provisional en el Ple del 27 de juliol del 2000, que és com
segueix: que s’apliquen els valors de la taxa del 99 amb els censos actualitzats al 2000.
Vull dir, hi ha un embolic de xifres, de recursos, de propostes, i pràcticament el curs el
tenim pràcticament acabat. La nostra proposta és la que ja es va dir a juliol, anem a
mantenir la del 99, anem a estudiar a consciència la del 2001 perquè o ens passe el
mateix, i és una possible eixida si us sembla bé. Mentrestant, tindrem la possibilitat de
conèixer l’informe de l’auditoria de costos del concessionari del servei, i amb aquest el
convenciment que els valors considerats per valorar el cost del servei s’ajusten a la
realitat, que de fet s’està realitzant a hores d’ara, una auditoria externa a la SAG sobre el
tema de la taxa. Per tant jo pense que fins que no tinguem eixe informe d’eixa auditoria,
podem estar mesos i mesos recorrent i aportant dades, mentrestant l’any s’ha acabat,
insistisc, pense que el nostre dictamen és que anem a acabar amb les del 99 i anem a fer
un bon estudi per al 2001.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, manifesta: “Mire,
recollint les paraules del Sr. Crispín, portaveu del Grup Socialista i del Sr. Montesinos,
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evidentment el tema de la taxa de fem excedeix ja qualsevol comentari. Quan el mateix
equip de govern planteja que es quede sobre la taula, ha de ser conscient d’una cosa, i és
que si es queda sobre la taula és perquè la propera sessió plenària es debata, i ser capaç
d’avaluar els costos, és un servei molt car, és un servei obligatori, i el que no ens podem
permetre és no conèixer els resultats d’eixos costos, la discriminació que es pateix, el fet
que determinats col·lectius paguen o no paguen fem, i en definitiva ser capaços
d’elaborar una proposta de taxa del servei de recollida de fem que siga correcta i que
s’ajusta al principi de capacitat econòmica, principi que duem reivindicant nosaltres en
altres taxes i que no s’acull, açò pot ser l’arrancada d’un debat participatiu, democràtic i
d’aportació i de servei a la comunitat veïnal, perquè nosaltres ja vam dir que en tema
d’interessos generals els segregacionistes a part de ser segregacionistes no ens anàvem a
tirar cap enrere i anem a defensar eixos temes. Per tant, si aquest plantejament de deixar
sobre la taula, va a ser a l’espera de l’auditoria i que en el proper ple o immediatament
que es puga es debata i s’arriben a unes conclusions clares per donar-li-les a conèixer a
l’opinió pública, ja unes opcions, nosaltres hi estem totalment d’acord. Podria prendre
eixa aptitud també l’equip de govern amb temes bàsics que vénen a col·lació, que han
sigut denunciats pel Grup Socialista i per altres grups, com per exemple el tema de
l’abocador de fem i de la SAG. A veure si són capaços d’obrir eixe debat que tanta falta
fa, i d’elaborar alguna solució.”

El portaveu del Grup Socialista Progressistes, Sr. CRISPÍN, diu. “Només per
formalment incorporar a l’acta d’avui algunes xifres que hem fet nosaltres sobre el que
hem dit anteriorment. Si es veu l’informe d’Intervenció de Fons, del 21 d’aquest mes de
setembre, i s’apliquen els ajustaments que plantejàvem, es pot comprovar fàcilment que
els ingressos de la taxa són superiors a les despeses, el rendiment de la taxa de l’any
2000 seria aleshores 392.160.300 pessetes, si a açò li afegim l’import per altes i
depuració del padró suposat de 7 milions de pessetes, veuríem un rendiment total de
399.160.300 pessetes. Considerant que el cost del servei de l’any 2000 és 444.337.261
pessetes i que la reducció per menors costos que plantegem són 62.884.930 pessetes, la
suma del cost total del servei seria 381.452.331 pessetes, i hem inclòs en aquest
plantejament els costos de 17 milions que comporten l’ampliació d’un recorregut més.
Per tant, abundem senyors en el fet que els ingressos superen les despeses i haurien
d’aplicar per consegüent la legalitat vigent.”

Acaba el debat el Sr. ALCALDE: “Simplement, com que se m’ha esmentat, no
és la meua intenció, més en un tema que ha sol·licitat el ponent que quede sobre la taula.
Vull dir com a president de la SAG, des que estic presidint l’empresa està generant
beneficis, hi ha els resultats econòmics d’aquests dos anys, que en aquests nou mesos
que duem també les coses van bé, que els auditors han estat avui, per exemple, amb
l’auditor principal que és el nostre propi interventor, i que al llarg del mes d’octubre
crec que tindrem acabada l’auditoria. Com que coneixerem els resultats, previsiblement
serà el moment i l’objecte del debat, i després recordar perquè quan es compara i es diu,
la taxa més alta d’Espanya, que sapiguem que estem parlant d’una taxa de 9.600
pessetes a l’any, que repercutisquen sobre aproximadament uns 30.000 contribuents.
Considerem-ho si és molt alta o molt baixa, 9.600 pessetes a l’any, de la ciutat
agermanada que hem vingut nosaltres, la taxa més baixa del fem era de 30.000 pessetes
per metre quadrat en habitatges menors de 100 habitants. Les compareixences són
odioses, per això ho vull dir, no podem dir si aquestes ciutats van més altes o més
baixes, cal estudiar la problemàtica que té cada ciutat i especialment la nostra amb la
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distribució dels nuclis urbans grans i una ciutat històrica. Per tant se’m dóna peu perquè
en una propera sessió quan toquem el tema puga intervenir.”

La proposta formulada pel regidor delegat d’Hisenda en el sentit que l’assumpte
quede sobre la taula se sotmet a votació i el Ple de l’Ajuntament, per 22 vots a favor del
PP, Bloc-EV, GM, PSOE i SP, i 1 abstenció d’UV, ACORDA:

Deixar aquest assumpte sobre la taula.

13 EXPT. 5/00. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS PER TRANSFERÈNCIES DE
FUNCIÓ DE PLATGES A TURISME PER A REHABILITACIÓ OFICINES DE
TURISME

Vist l’expedient tramitat per efectuar transferències de crèdits dins del vigent
Pressupost municipal, segons autoritzen els articles 160 i 161 de la Llei 39/88, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals i articles 40, 41 i 42 del Reial Decret
500/1990, de 20 d’abril, conforme el que disposen les bases d’execució del Pressupost,
procedeix emetre l’informe següent:

Les transferències de crèdit que es proposen afecten a partides del Pressupost de
despeses que pertanyen a diferents grups de funció, per això d’acord amb el que
disposen les bases d’execució del Pressupost, la seua aprovació és competència del Ple
de l’Ajuntament, sent necessari seguir les normes sobre informació, reclamacions,
recursos i publicitat a què es refereixen els articles 150, 151 i 152 de l’esmentada llei.

La referida transferència ha sigut efectuada observant les limitacions imposades
per l’article 161 de l’esmentada llei i article 41 del Reial Decret a què s’ha fer
referència, en base a tot això procedeix informar que l’expedient compleix els requisits
legals exigits.

Els crèdits de les partides afectades i en els imports que es pretenen minorar són
de lliure disposició en no estar declarats indisponibles pel Ple de la corporació, no estar
retinguts ni trobar-se en situació d’autoritzats, compromesos ni reconeguts, per això
comptabilitzà una retenció de crèdits per a transferències segons que estableix la regla
100 apartat 2n de la instrucció de comptabilitat per a l’administració local.

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. ZARZOSO, explica: “En el
pressupost de la Delegació de Platges per a l’exercici 2000 es preveu una partida
destinada a la construcció de serveis públics a la platja per un valor de 6 milions de
pessetes. La regidora delegada de Platges prengué la decisió de llogar de forma
temporal sanitaris químics atès que en el pressupost municipal del 2000 s’aprovà a
juliol. Així mateix la regidora de Turisme té previst durant aquest exercici la
rehabilitació de l’antic edifici de la Comandància de Marina del Port de Sagunt per a
distints usos municipals entre els quals figura l’oficina de Turisme. A causa de la
insuficiència de crèdit en la partida de Turisme a l’efecte, queden uns 4 milions, és per
això que sotmet a l’aprovació d’aquest Ple de l’Ajuntament la modificació de crèdits per
transferències de la Delegació de Platges a la Delegació de Turisme per un import de 6
milions de pessetes. Sra. Martínez, jo només voldria recordar-li una cosa, les
declaracions que vostè fa en la premsa en la partida pressupostària no diu platja
d’Almardà, diu a la platja.”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, assenyala: “No podem estar
d’acord amb aquesta modificació proposada perquè aquesta implica deixar la platja
d’Almardà de la construcció d’uns serveis públics previstos en el pressupost del 2000.
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A canvi de llogar uns sanitaris químics durant el període estiuenc en aquest exercici; per
tant, nosaltres ens preguntem: per què la modificació de crèdit no es fa per dotar
Almardà d’uns altres serveis o sanejar deficiències que estan suportant per manca
d’atenció municipal i que ja han sigut reclamades pels veïns en reiterades ocasions fins i
tot en aquest mateix Ple? Estem segurs que hi ha moltes partides en el pressupost que es
poden modificar per a aquesta bona idea, per habilitar l’oficina de Turisme sense haver
d’anar a una partida pressupostària que li és pròpia a la platja d’Almardà.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, indica: “Mire, Sr.
Zarzoso, jo copie el que posa el pressupost, i és la mateixa partida, i en el pressupost
posa: platges construcció serveis platja d’Almardà, la partida 45216220309, i nosaltres
en les al·legacions no sabíem si parlava de serveis, preguntàvem quins serveis eren i ens
assabentàrem quan ve eixa modificació de crèdit que es tractava de serveis públics de
wàters, com ha quedat clar en la compareixença de la Sra. Murciano. Ací és el que hem
plantejat al llarg de les compareixences, la mateixa Elionor Murciano em comentava
que després d’indagar, de plantejar en un principi el tema dels lavabos d’obra, i que
després li recomanaren els lavabos químics per la facilitat d’instal·lació, la manca de
necessitat de manteniment i de neteja perquè si no acaben sent insalubres, i jo li he
comentat ací en el ple la conveniència que aquests temes es debaten. La primera
observació, pense que si hi ha un col·lectiu que s’està movent per les seues
reivindicacions és el col·lectiu d’Almardà. Aquest tipus de modificacions de crèdit que
penalitzen, per les raons que siguen, segurament no és convenient fer eixos wàters
d’obra perquè on s’anaven a posar, en les dunes, al costat?, eixe tipus d’actes
administratius que priven d’una inversió que s’ha divulgat i propagat en la premsa, crec
que és convenient i no costa res comunicar-li-ho als col·lectius afectats, pense que no
costava res cridat l’associació de veïns i dir-li-ho i explicar-li-ho i segurament no hi
hauria hagut cap problema o hagueren plantejat el que haurien de plantejar, així no
s’han de fer les coses. I en segon lloc, en molts temes no coneixem, com ja ha quedat
clar, avui hem començat a conèixer per mitjà de les seues compareixences, quin és el
contingut i els criteris d’inversions de l’equip de govern. Jo comunicava a la premsa que
en molts temes açò era una loteria, s’ha decidit suprimir els serveis d’Almardà i ara amb
4 milions que no hi havia ni per començar, es va a poder realitzar l’oficina de Turisme.
Nosaltres anem a aprovar la realització d’eixa oficina de Turisme, ens agradaria sentir
els veïns d’Almardà en aquest tema que se suprimeix eixa inversió, què han de dir, si
tenen res a dir, i per favor en aquestes coses compten amb els regidors i amb les
associacions veïnals, que segurament és més fàcil que no ens equivoquem tant o que
encertem més. Mire en quin to li estic parlant, no vull polemitzar més. Nosaltres
aprovarem, però evidentment espere també que eixes altres dependències municipals,
Sr. Adán, si no és per a vostè excessiu exercici democràtic ens conte en alguns comissió
quins serveis pensa posar en eixes altres dependències municipals de la Comandància de
Marina.”

El portaveu del Grup Socialista Progressistes, Sr. CRISPÍN, assenyala: “A
nosaltres ens sorprèn una mica el fet que aparega precisament ara aquest canvi de crèdit,
aquesta modificació pretesa de crèdits, ara que ja ha passat l’estiu, sembla que hi eren
esperant que passara l’estiu, i diuen, bo, ara que ja ha passat l’estiu anem a mirar cap a
una altra banda, ara traguem eixa quantitat econòmica que vostès havien previst només
sis mesos enrere, crec que el pressupost l’aprovàrem a maig, o juny, clar, cal tenir en
compte quin és el nivell de rigor en la seua gestió, perquè si resulta que a maig, juny,
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s’habiliten 6 milions, o es preparen 6 milions per executar una obra que teòricament
l’han de tenir decidida, estudiada, etc., per fer uns serveis a Almardà, i després resulta
que poc de temps després decideixen posar uns serveis públics, lavabos públics a
Almardà, químics, sembla que donen vostès la idea de no tenir ni idea del que volen fer
amb les platges, no sabem molt bé si el seu criteri és fer instal·lacions provisionals o fer
una cosa definitiva; per tant, permeteu-me que els pose un zero al que seria la previsió,
el que seria la bona gestió dels fons públics, perquè és que a més ací el que fa la
impressió és que funcionen vostès una mica com a regne de taifes, no?, perquè canvien
el que tenien previst per a les platges d’Almardà, serveis públics que un pot entendre
que es refereix a qualsevol tipus de servei que poden instal·lar vostès a la platja. Jo crec
que l’epígraf encara podria servir per millorar els serveis públics en general de la platja
d’Almardà, crec que com que és una platja que necessita d’inversions, no hi hauria
necessitat de canviar-ho sinó que vostès vingueren a solucionar algunes de les
deficiències greus que tenen, però si s’entesten a no invertir a la platja d’Almardà, pense
que hi hauria altres prioritats si naturalment, com he dit al principi, no funcionaren
vostès com un regne de taifes, el mateix delegat té una quantitat de diners i com els
canvia d’una cosa a altra, no li ho toca ningú. Li recorde que a maig o juny d’enguany,
vostès digueren no a un seguit d’alternatives que havíem plantejat des del Grup
Socialista Progressistes, i que vaig a passar a recordar.

Recorde que demanàvem, vostès senzillament l’explicació que donaren és que
no tenien diners perquè fins i tot reconeixien que moltes d’elles o totes elles eren molt
interessants i que també les farien, però que el pressupost és el que hi havia i no hi havia
més diners, ho dic perquè com que vostès ara han alliberat eixa quantitat de diners, i els
recorde que es podrien destinar, per exemple, a posar en marxa el pla estratègic,
l’actualització d’eixe document, a acció social, Serveis Socials, per subvencionar el cost
dels medicaments no inclosos en la seguretat social a persones majors i en situació
econòmica precària, al capítol de Joventut creant una partida per atendre les despeses de
transport especial i nocturn a la zona d’oci de Canet d’En Berenguer, al capítol de
seguretat i control de trànsit per atendre les despeses corresponents a la senyalització de
polígons industrials, a finançar part almenys d’eixe projecte de la planta de tractament
de residus sòlids urbans, a crear més agents de la Policia Local ja que tothom semblava
que estava d’acord que estem quant al nombre en situació molt precària respecte a altres
ciutats, a començar a implantar la recollida selectiva de residus sòlids urbans, a
possibilitar la gratuïtat dels cursos de natació per als escolars, etc., nosaltres pensem que
abans de qualsevol manera destinar-los per a una oficina de turisme a Sagunt-Port, tot
açò sota el nostre punt de vist tindria més prioritat.”

En un segon torn de paraula, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr.
MONTESINOS, indica: “Justificar el nostre vot que no estem en contra de l’oficina de
Turisme, fins i tot el contrari, és necessari una bona partida pressupostària per a
l’oficina de Turisme, que quede ben clar això, però el que no podem és votar a favor és
que es deixa i s’agafe la partida, com a mínim la partida pressupostària d’Almardà, eixa
és la nostra justificació del vot en contra.”

El representant del Partit Popular, Sr. ADÁN, diu: “Per contestar a la Sra.
Martínez, en relació amb l’oficina de Turisme una altra vegada, és la segona vegada que
diu o que m’imputa paraules que jo no he dit mai, que l’equip de govern farà a l’oficina
el que li done la gana, això no és cert, ho dic categòricament, perquè de l’oficina de
Turisme duem parlant dos anys, i és un èxit d’aquest equip de govern aconseguir
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l’oficina de Turisme, és a dir, l’edifici de la Comandància de Marina, és un èxit d’aquest
equip de govern a pesar que a vostè li pot pesar. Aquest equip de govern, una permuta
que es va fer, i ara al final arribem a una solució, l’oficina de Turisme, i a vostè li
sembla malament que li diga a vostè que s’estudiaran, ja s’han estudiat i s’han comentat
en diverses comissions, el que passa és que vostè no estava, perquè vostès encara no
estaven a l’Ajuntament. I s’ha parlat moltes vegades de què faríem amb l’oficina de
Turisme, i s’ha comentat en comissió i hi havia un consens tàcit de què es feia amb
l’oficina de Turisme, el que passa és que vostè no estava ací i d’això no s’ha assabentat,
però en cap cas he dit jo que anàvem a fer el que ens donara la gana a nosaltres, perquè
jo no parle mai en eixos termes. El que també em molesta, moltíssim, és que vostè
sempre vinga a parlar ací pels col·lectius, però vostè no representa cap col·lectiu, només
el seu grup polític, estem sempre igual, i jo sé que a Almardà hi ha reivindicacions que
haurem d’entendre, però vostè no parla pels d’Almardà, i el seu grup tampoc. A veure si
comencem a deixar les coses clares, en absolut, vostè parla com el seu grup polític i ens
trasllada ací el que vostè vulga o el que vulga el seu grup polític, i els veïns d’Almardà
que ens traslladen el que pensen els veïns d’Almardà, i vostè com sempre s’arroga
representacions que no té, i ja n’hi ha prou. I se sorprendrà quan dins de quatre dies
presentem el plec de terraplenament i anem a Almardà i comencem a terraplenar i
segurament vostè dirà: no, açò ha sigut gràcies a que nosaltres, a Segregació del Port,
està pressionant en el Ple, doncs, no senyor, no s’equivoque, en absolut.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, des del seu escó intervé,
sense poder-se transcriure per mancar de megafonia.

Acaba el debat el ponent, Sr. ZARZOSO: “Només vull matisar una cosa, en la
partida pressupostària posar per a platges, no posa per a platges d’Almardà, a més,
fixe’s en un detall, els sanitaris químics que es col·locaren arran que a juliol va ser quan
entrà en vigor el pressupost, es col·locaren tant a la platja d’Almardà com a la platja del
Port. Després, en això, eixes declaracions que vostè fa a la premsa no s’ajusten a la
realitat de la partida pressupostària, a més amb molt bon criteri, per part de la regidora
delegada, té una partida pressupostària de 4 milions, aleshores si sap que eixos diners el
han de gastar fins al final de desembre, allò lògic i normal és que faça el que ha fet,
passar-lo, eixos 4 més 6 que té, i poder aleshores rehabilitar l’antiga Comandància de
Marina, que no va a ser només eixe local per a oficina de Turisme, sinó per a oficina de
Turisme i altres dependències municipals que en el seu dia l’equip de govern estudiarà.”

Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa Especial de
Comptes i Serveis Econòmics, el Ple de l’Ajuntament, per 16 vots a favor del PP, Bloc-
EV, GM i SP, 1 vot en contra d’UV i 5 abstencions del PSOE, ACORDA:

Aprovar la modificació de crèdits proposada en l’expedient 5/2000, segons el
detall següent:
GRUP DE FUNCIÓ. TURISME.
Partides amb crèdit que s’augmenta:

7510.63201 Turisme: rehab. Oficina turisme de Sagunt i Port. 6.000.000.-

Total augments 6.000.000.-
GRUP DE FUNCIÓ. PLATGES.
Partides amb crèdits que disminueixen:
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4521.62203 Platges: construcció serveis públics Almardà. 6.000.000.-

Total disminucions 6.000.000.-

14 REORGANITZACIÓ MANTENIMENT, URBANISME I INVERSIONS
(CATÀLEG I RELACIÓ LLOCS DE TREBALL)

D’acord amb la Carta de Participació Ciutadana, el Sr. ALCALDE concedeix la
paraula al Sr. Calomarde: “Vaig a parlar en nom del Comitè i dels cinc sindicats de
l’Ajuntament de Sagunt, començaré pel final, el que demanem nosaltres en aquest punt
és que des de la presidència si és possible, el retire o si no fa al cas quede sobre la taula
perquè creiem que en cas d’aprovar-se en aquest Ple aquest punt així trenquen
l’esquema de negociacions que ens marquem, entenem també que possiblement fregue
una manca de respecte cap a la comissió negociadora, ja no solament la representació
sindical, sinó la representació de l’equip de govern que ens marcàrem les pautes de
negociació, i així ho vam fer saber tant la comissió negociadora com en la comissió de
règim interior, i entrant mínimament en aquest punt, cal dir que no és possible que un
tema que s’haja tocat tres vegades, aquesta en seria la quarta, i que les tres vegades
anteriors per raons que desconeixem, tot i que podem endevinar el mateix delegat
d’Urbanisme de fet per què no mantingué negociacions sobre eixe punt perquè no va
estar ja en les comissions negociadores retirà el punt de l’ordre del dia, de fet si es
comença a negociar un punt, el que siga, es comença a tractar i de sobte pel que siga ja
no es tracta, s’està retirant de fet que no de dret. Entrant en aquesta qüestió, nosaltres el
30 de juny en la comissió negociadora ja ens marcàrem els objectius i ens marcàrem les
negociacions a dur a terme, si havíem arribat a un acord a l’abril sobre un fons
addicional, diem, anem a negociar la redistribució d’eixe fons addicional i anem a
estudiar els llocs de treball, anem a veure i adequar els llocs de treball a les funcions que
realment s’estan exercint amb caràcter global, si una volta que es fera eixe estudi i
realment sabérem cada un les funcions i s’adeqüen les funcions que s’estan realitzant o
les possibles que es pogueren demandar, anem a veure prioritats, a partir d’ací tenim sis
reunions, no es parlà només del tema d’urbanisme, manteniment i tota aquesta
parafernàlia, no es parlà només sinó que s’estava amb caràcter global, general, el 15 de
setembre ens tornàrem a reunir a la mesa de negociació, de les tantes propostes que hem
fet des de la representació sindical no se’ls donà cap resposta, bo, el dia 15 esperàvem
que tinguérem resposta, no en tenim, perquè no s’havia tractat en el si de l’equip de
govern. D’altra banda diem: quan esteu en condicions per donar una resposta i agilitar el
tema? El dia 6 d’octubre; d’acord, el dia 6 tornem i anem a agilitar el tema perquè no
podem estar de forma eterna negociant. De pressa i corrents una altra vegada, reapareix,
ix el Guadiana una altra vegada, reapareix el tema de Manteniment, mogut per
circumstàncies, o mogut pel que siga, urgent, de pressa i corrents ens convoquen a una
comissió tràmit el dia 22, una comissió perquè, clar, com que la Llei diu que primer han
de veure’l amb els sindicats, passar-lo per la comissió i al Ple, ens convoquen,
automàticament es convoca la Comissió de Règim Interior dilluns dia 25 i avui es du al
Ple. No estem nosaltres de tràmit, i una cosa interessant que passà en la comissió
negociadora del dia 22, s’hi barallà la possibilitat d’agilitar al màxim i si no
l’administració actua, bé. En eixa comissió hi hagué una proposta política que nosaltres
ens adherim a ella en el sentit de marcar un calendari amb data d’acabament, i, alerta,
no és una frase feta, en eixes negociacions s’ha de començar a negociar sota el principi
de bona fe, no és una frase feta, són terminologies jurídiques, i després si la dat
d’acabament no hem sigut capaços d’arribar a l’acord, aleshores alguna cosa caldrà fer,
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l’administració haurà d’actuar i prioritzar, ho acceptem, no es pogué arribar al consens,
perquè el representant del PP havia de fer les consultes corresponents al grup. El mateix
vam dir en la Comissió de Règim Interior, i creiem que si aquest punt es retira o es
deixa sobre la taula, possiblement servisca per agilitar les negociacions en el context
general, perquè, clar, nosaltres no volem que aquest punt es retire sense més o es deixe
sobre la taula, volem que es faça i immediatament es forme un calendari de negociació
amb data previsible de negociació, per negociar, i després parlarem de prioritats, jo crec
que així només és on podem arribar a un punt de trobada i al final els serveis públics
donen el resultat que tots esperem i nosaltres els primers. Per tant, insistisc, acabe com
he començat, demane a l’alcalde i a la resta dels grups polítics que aquest punt es retire
de l’ordre del dia.”

Represa la sessió plenària, el ponent, Sr. CASTELLÓ, explica: “Primer cal dir
que sincerament em trobe en una actitud anímica que possiblement em recorde algunes
intervencions, una o dues, des que sóc regidor per la importància que té el tema, i tots
sabeu que hem tractat temes de moltes importància des del 95 fins ací en aquest cinc
anys i de veritat us dic que una o dues vegades potser que haja tingut aquesta
importància el tema que es planteja. Efectivament, Calomarde ha fet una exposició freda
del tema, com efectivament ha anat passant aquest tema per comissions informatives,
fins a quatre, en què s’ha anat tractant l’assumpte en qüestió. He de dir-vos que això no
s’ha anomenat, que la Delegació d’Urbanisme, l’organigrama està sense organitzar en el
catàleg precisament per una esmena que vaig fer jo com a delegat en el seu moment, ja
que l’organització que es pretenia fer pel regidor no ens semblava adequada a la resta de
l’equip de govern i al final calgué fer una esmena, per això eixa organització no
existeix. Estem parlant de l’únic punt del catàleg de llocs de treball que està sense
organitzar, que no té una distribució clara. Al llarg d’enguany, és cert que el delegat de
Personal ha arribat a un seguit de negociacions i també és cert que sempre es planteja,
anem a negociar l’assumpte globalment, però en canvi açò no ha impedit que per
exemple s’haja negociat a part de la negociació global, el fons que hi havia, que posa en
el Pressupost, que era una qüestió que mai no s’havia posat i es negocià fora de la
negociació global, després es posà en el Pressupost, també s’ha negociat qüestions de
policia i l’altre dia un membre de la representació laboral, també deia: no, si açò
efectivament s’ha produït altres vegades, el que pretens ara, el que passa és que açò ja
pareix excessiu. Comprenc també el seu punt de vista, però tampoc no ens tirem dels
pèls, i amb altres col·lectius municipals, efectivament hi ha hagut ocasions en què ha
convençut i per la representació sindical s’ha tret fora de la negociació global per
obtenir avantatges.

En no menys de tres ocasions, quan açò ha succeït, recorde haver-li dit als
representants sindicals des d’aquesta tribuna: ens deveu una, ens deveu dues, ens deveu
tres, com dient quan tinguem nosaltres alguna urgència en alguna cosa espere que
respongueu amb la mateix bona fe que hem actuat nosaltres, i açò no és dir que esteu
actuant de mala fe sinó tot el contrari. Vull recordar als membres del Ple que
efectivament com ha dit Calomarde aquesta és la quarta vegada que es tracta en
comissió informativa, que l’última vegada que es tractà, l’exposició estava tancada,
després de tractar-ho tres vegades, i com coneixen els membres de la comissió no hi
havia possibilitat d’arribar a cap tipus d’acord, no hi havia cap proposta alternativa
simplement no s’acceptava i en això es quedà la cosa, per la qual cosa jo vaig fe la
proposta per escrit de data 9 de juny. Pel que es veu hi ha la voluntat política de
continuar negociant globalment tot el tema de conveni, etc., bo, hi ha un moment en què
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es pot aguantar i aguantem, però, clar, quan han transcorregut tres mesos i vint dies des
de la data, que després de tres comissions informatives distintes plantege una qüestió
que en cap comissió s’ha donat cap altre tipus d’eixida al delegat que intenta muntar el
forat que hi ha en el catàleg, perquè diuen no, no ens agrada, està malament, algú té una
altra alternativa?, algú planteja res?, algú em vol dir per què està malament
l’organització?, com podem millorar? Ningú. En l’última comissió es posa l’objecció
que és el tema, com es modifiquen els salaris bases, com es modifica en algun sentit
alguns complements, com es modifica en algun sentit alguna responsabilitat, bo, i la
proposta i el dictamen que es du a aquest Ple és fer eixa organització a Urbanisme junt
amb Manteniment, oblidant-nos pel que fa a l’OTO del tema de la negociació, que estic
perfectament d’acord que continuen negociant globalment, ara bé, el que tampoc no
m’agradaria era que en eixa negociació global s’extraguera el tema de les negociacions
salarials, siguen més o menys, la negociació global que es du jo la respecte
profundament, però el que sí que m’agradaria en qualsevol cas és que es reconeguera
amb efectes retroactius des que es comence a realitzar eixa funció en cas que aquest
tema s’aprove, que ja us dic que crec que és d’absoluta importància. Si em permet, Sr.
Alcalde, vull dir-li que m’agradaria poder fer una intervenció una miqueta llarga però
crec que és necessària per fonamentar-ho.

En aquest sentit hem tingut ja, comentada la situació en comissions informatives,
comentada la situació per Calomarde també, en el sentit que l’ha plantejat, és cert i jo no
arribe a entendre-ho perquè si en una comissió de govern s’aprova negociar aquest tema
d’aquesta manera, després en una comissió informativa se n’ix per altra banda i es diu,
bo, no passa res, anem a continuar amb la negociació col·lectiva, o no, anem a posdatar-
ho. L’equip de govern a la vista de com estaven les circumstàncies i del temps que duia
negociant-se tot globalment decideix en la Comissió de Govern tractar eixe tema amb
urgència, si després en la comissió informativa per qui estiguera, que jo no vaig poder
estar-hi perquè tenia altres comissions, per qui fóra es canvia de sentit, no ho comprenc,
però en la Comissió de Govern es quedà molt clara què és el que es deia. En eixe sentit
vull incidir en dos botons de mostra que hem vist en l’anterior compareixença, no tenim
les memòries valorades del terraplenament, no tenim les memòries valorades de la
millora en els accessos vials, però, bo, si fóra això pots dir, d’ací al 31 de desembre
l’acabem, però hi ha molt més. La modificació consisteix en essència a reestructurar el
Departament de Manteniment i a donar-li a través del manteniment a través del
Departament de Manteniment a Urbanisme, ulls al carrer perquè verifique l’execució de
les obres, cosa de la que tant s’acorda el Sr. Gil en moltes ocasions, que cal revisar les
obres, que cal veure les obres d’urbanització com es realitzen, que cal veure les
grossàries, etc. A través de la modificació de Manteniment anem a tenir ulls al carrer, es
pot dir, home, són dos-cents milions del terraplenament, ara us diré tot el que hi ha,
l’OTO, destinar un arquitecte i un administratiu a Inversions, a l’arquitecte d’inversions
i a l’administratiu d’inversions, mentre que passara a la secció de Manteniment a
l’enginyer superior industrial, a l’ITOP, al tècnic auxiliar de topografia, i al tècnic
auxiliar de delineant, mentre que a la secció de Disciplina Urbanística se li afegeix un
arquitecte tècnic per col·laborar en disciplina urbanística, si retenim açò, ara us vaig a
contar com està el tema. El primer que us he dit és fusionar Manteniment amb el nucli
dur de l’OTO, per dir-ho així, per què?, tenim en supervisió d’obres d’urbanització al
municipi, pendents, en tràmit, ho tinc a data del 17 del 7, tenim en tràmit i per
descomptat del 17 del 7 a data d’avui no ha eixit ni una d’aquestes que tenim ací, tota la
resta serà que han arribat més, com que em consta que ha sigut així, tenim pendent el
SUP 6, el sòl urbanitzable que hi ha al voltant de la residència sanitària entre el vial
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internuclis que acabem d’adjudicar i la residència sanitària i que arriba fins al cementeri
i la carretera de Canet per l’altra banda, tota la part superior del tram II A del vial
internuclis. Tenim el SUP 6, Sant Josep, que és el que va des de la carretera de Canet fis
a Sant Francesc de Borja i uneix el nucli urbà al barri de Sant Josep fins al vial
internuclis. Tenim l’altra SUP VI que uneix Baladre amb la resta de la ciutat per l’est.
Tenim 600.000 metres quadrats de sòl industrial de què tant es recordaven ahir en la
Comissió d’Urbanisme pel tema de les arts escèniques, que després explicaré per què no
ha anat en l’ordre del dia, 600.000 metres quadrats de sòl industrial a l’altra banda de la
carretera siderúrgica, tenim la unitat d’actuació número 27, que és la que ens permetria
si som mitjanament àgils, arribar a temps per obrir el vial internuclis fins a la platja.
Tenim a més el sector A del Peri 7 amb el qual es tanca el circuit comercial que va des
de la gasolinera del Port aproximadament a través del sector C del Peri 7, establiments
comercials, escorxador, policia local, institut i sector A del Peri 7, com deia, amb la qual
cosa per eixa banda de la carretera es tanca l’àrea comercial i de serveis, per dir-ho
d’aquesta forma. Tenim la Unitat d’Actuació núm. 11, 12 i 13, que són les que tanquen
la zona urbana entre la futura av. 3 d’Abril, que s’han d’ocupar de fer des del carrer
Maestrat fins a la rotonda de la cimentera Asland i des de l’av. Maestrat fins a l’av. Joan
d’Àustria, tancar eixe tros de poble i que deixe de ser simplement un camp ras. Tenim el
macro sector 1 unitat d’execució núm. 4 nord del Palància, és a dir, els 300 o 400.000
metres quadrats que faltarien per tancar des de la muntanya de Sant Cristòfol fins la 1
que ja tenim executada i en marxa i construint-se. Tenim unitats d’execució com la 20 i
la 21, que salven el tema de la urbanització als barris dels metalls junt amb la 22, que ja
està executada. Tenim els 400.000 metres restants de sòl industrial, amb la qual cosa es
completa el milió de metres quadrats del sòl industrial que tenim al costat i
paral·lelament a la carretera siderúrgica, completat com deia eixa milió de metres
quadrats. Tenim els 300.000 metres quadrats del polígon químic pendents d’informe per
part d’Urbanisme. Tanquem el sector 7 de Monasterios d’aquell sòl aïllat que tenim
urbà en els últims límits del municipi. Tenim unitats d’actuació paralitzades al barri dels
metalls la redelimitació dels quals està pendent com són la 16 i la 19. I tenim finalment
el SUP 5, que és el que uneix el barri de Baladre, cap a l’altra banda, amb les
instal·lacions de Continente. I per als amants del tema d’Almardà, que jo sóc el seu fan
número u, vull dir-los que abans parlàvem de les inversions a Almardà, tenim al
Departament d’Urbanisme amb l’obligació de ser àgils i donar solució als problemes
greus d’Almardà, que no s’aconsegueixen posant tres fanals ací, dos fanals allà, ací un
desguàs i allí un altre, sinó que s’aconsegueixen fent i acabant obres d’urbanització, que
és l’única forma en què tindrem una urbanització normal i moderna en eixa zona,
sempre que puguem supervisar-la perquè si no s’ha formalitzat no podrem ni
supervisar-la ni podrem dur-la a terme, tenim el F3 de la platja d’Almardà, tenim el G2
de la platja d’Almardà, tenim el F1de la platja d’Almardà, és a dir, acabem la platja
d’Almardà des de la gola cap al nord, i d’altra banda tenim l’A2 que està executat, l’A1
que estem en negociació, l’A3 que està executat ja hi és, continuem parlant i continua
estant ací el tema de l’A1 del Gato Montés, però a més tenim des de l’A3 fins al camí de
la Vall, el B2, el B1, el B3, amb això implica a més no sols d’urbanització de la zona
sinó disponibilitat de terrenys per fer el VDL, és a dir, si els faig un xicotet extracte de
tot açò els dinés que es tracta que tot el sòl urbanitzable residencial de la ciutat de
Sagunt a excepció del tros que va des del poliesportiu fins al nucli de Sagunt estarà
urbanitzat si som àgils. És a dir, no sols ens estem jugant el tema que les obres
d’urbanització són importants, que podem parlar de dos milions de metres quadrats i
vint mil milions d’inversió privada per aconseguir zones públiques i que tot estiga
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correctament urbanitzat, sinó que estem parlant d’una cosa més, i no sols del Pla
General, estem parlant de quin concepte de ciutat volem, i que eixe concepte de ciutat
que volem alguns d’un sol nucli podem aconseguir-ho si som àgils i donem respostes a
les necessitats actuals.

Finalment i molt ràpidament, Sr. Alcalde, acabe dient-li que açò són les
necessitats de supervisió, de projectes d’urbanització i control d’obres públiques en
urbanitzacions que com he dit ronden els vint mil milions de pessetes i que cal donar-li
una resposta àgil per part de l’Ajuntament. Però a part d’açò abans pareixia que
s’armava cert enrenou perquè dèiem no, és que els vint milions de pessetes no tenim les
memòries valorades, no, no les tenim, és que els dos-cents milions de pessetes no tenim
les memòries valorades, no, no les tenim, però és que a part d’eixos dos-cents i eixos
vint, tenim dos mil milions més, que s’està jugant aquest Ajuntament, tenim l’església
de Begonya, amb un projecte de 80 milions de pessetes, tenim el col·lector av. del
Mediterrani amb 300 milions de pessetes, tenim l’estació de bombeig amb 250 milions
de pessetes, tenim el vial internuclis d’execució amb 320 milions de pessetes, tenim la
piscina Almudàfer amb 350 milions de pessetes, tenim el poliesportiu del nord del
Palància amb 250 milions de pessetes, més o menys 2.000 milions d’inversió d’obra
pública municipal i vint mil milions d’inversió privada per crear zones públiques. Duc
tres mesos i vint dies esperant que eixa negociació global isquera endavant, però jo els
dic que jo no em puc fer responsable que per un defecte en l’organització que pot ara
perfectament ser canviat açò no es faça. I només els vaig a dir l’última dada que em
queda respecte a disciplina urbanística, al 98 donàrem el 75% més de llicències que es
donaren al 97, al 99 hem donat el 25% més de llicències que al 98 i al 2000 anem a
donar entre el 25 i 50% més de llicències que hem donat l’any anterior; per tant, això
significa que hi ha una dedicació plena, total i absoluta dels qui un dia al 97 donaven
100 llicències i ara donen una cosa així com 250, amb el mateix personal, cosa que
comporta una dedicació pràcticament exclusiva al tema de llicències, al tema de cèdules
d’habitabilitat, al tema d’execució i ruïna. Senyors regidors de l’Ajuntament de Sagunt,
estic disposat a sentir un altre tipus d’organització, ho he dit en quatre comissions
informatives, estic obert, a mi aquest és el que se m’acudeix, estic obert, aquest és el
que he debatut amb la gent, el que he debatut amb les persones que saben de què va açò,
si algú té una altra idea, per favor, que l’expose, però si no tenen una altra idea, no
posen en perill tota la inversió pública que du endavant l’Ajuntament, no posen en perill
no sols l’urbanisme de la ciutat i la urbanització de llocs pública per a ciutadans entre
ells el tan anomenat Almardà, per 6 milions de pessetes, i pose’s de veritat en el seu
lloc, i prenguen les decisions polítiques valentes que fan falta per traure tot açò
endavant.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, diu: “En primer lloc vull
demanar disculpes per no haver pogut assistir a la comissió informativa en la qual es
tractà aquest punt en l’ordre del dia, lamentablement no tinc el do de la ubiqüitat i no
puc estar a la mateixa hora en tres llocs a la vegada, eixe mateix dia i a la mateixa hora
tenia reunió de la junta de portaveus convocada per l’alcalde, convocatòria portaveus
per la de Promoció Econòmica i Indústria, a més d’aquesta comissió. De tota manera els
comunique que el meu grup hem llegit l’expedient i observem que no es compleix
l’acord del 30 de juny en què s’acordà per unanimitat que les negociacions es durien de
forma global en tots els col·lectius a més de fixar criteris de redistribució del fons
addicional per a enguany. Però a pesar de tot açò, no tinc cap dubte, Alfred, de les
necessitats que té aquest departament o aquests departaments, fins i tot a més li ho he
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comentat a ell. Particularment, vull dir qualsevol dia em veig treballant els funcionaris
d’aquests departaments, ja fins i tot a la nit i fins i tot en festius, perquè la veritat és que
s’estan escometent quantitat de projectes com tu molt bé has enumerat i t’ho he dit i ho
dic públicament, és una barbaritat, repetisc, no tinc cap dubte d’aquestes necessitats,
però des d’Unió Valenciana entenem que l’acord de la Comissió de Govern de dur
aquest tema endavant no és el camí adient per a una convivència laboral com és com
hem pogut observar i de fet ací tens el pronunciament dels sindicats una vegada és, ni
tampoc no el camí que cal seguir per aconseguir objectius, jo crec que saben com saps, i
tindràs la col·laboració del nostre grup, sabent com saps de la problemàtica que
comporta dur aquest tema endavant, jo crec que hauria de buscar un consens més ample
i adient perquè no hi haja aquestes reticències i a més amb la major urgència possible
com tu molt bé has comentat, per la urgència de tots aquests temes perquè no es
paralitzen, però, insistisc, amb un consens ample per part de sindicats i grups polítics
perquè no passe açò.

Per tant i sabent de la necessitat de tot açò, i perquè açò no passe també ens
sumem al dictamen de la representació sindical de retirar aquest punt del Ple municipal i
elaborar un calendari de negociació global, on quede definida la data previsible de
negociació i a més el més ràpidament possible.”

El portaveu del Bloc-Els Verds, Sr. CIVERA, manifesta: “Certament aquest
tema, aquest punt és el punt possiblement més important del Ple, la reorganització de
Manteniment, Urbanisme i Inversions, la reorganització dels departaments, catàleg i
relació de llocs de treball. Nosaltres que, com és evident, formem part de l’equip de
govern no estem al 100% d’acord amb açò, amb el que se’ns proposa. És veritat que
l’Ajuntament té molts problemes, i és veritat que tot el que fem no està bé, i en
qualsevol cas el que fem i el que està fet ja d’abans, no està com voldríem nosaltres i
estic segur que tampoc com voldrien els altres grups, no faria falta dir ací evidentment
que en la gestió municipal quan açò passà és evident que les persones, els últims, els qui
en definitiva tenen la responsabilitat assumeixen de fet els errors i els encerts de tots els
qui els han precedit. Açò és evident i a ningú se’ns ha d’escapar, no molt de temps
enrere, per a com anaven les coses. Jo pense que s’han fet coses bé, i, com he dit, altres
no s’han pogut millorar com s’haguera volgut. És veritat també, com a punt segon, que
les necessitats que té l’Ajuntament, que són les necessitats del municipi, perquè
l’Ajuntament no és més que la representació oficial i democràtica del municipi, que les
necessitats del municipi són moltíssimes i urgents. Açò en principi diu que el nostre
municipi necessita l’actuació, però també diu que aquest equip de govern està treballant
per copsar-les totes i per dur-les endavant, no és ni positiu ni negatiu, més aviat és
positiu en la mesura que si les detectem, si les tenim en la mà, si està en les nostres
mans resoldre els problemes i els resolem, evidentment superarem la situació que se’ns
ha estat acumulant. És veritat que tenim moltes necessitats, moltíssimes necessitats i no
vaig a insistir perquè el delegat ja ho ha explicat i és de sobres conegut i s’ha parlat en
les comissions. És veritat, però també que les necessitats que té l’Ajuntament
excedeixen al departament estrictament de Manteniment, Urbanisme i Inversions, i açò
no se’ns ha d’escapar a ningú. Tots els departaments en aquest moment i jo diria que
tota l’estructura de l’Ajuntament a hores d’ara té una organització caduca, obsoleta,
hauríem de tenir una corporació suficientment forta per assumir una reforma global des
de l’estructura a l’organització, i açò està pendent, per tant les necessitats excedeixen al
departament estrictament que ara demana, amb tota la raó del món, que es facen
urgentment reformes per escometre les necessitats que té l’Ajuntament.
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Davant d’aquesta situació, el Bloc proposa, intenta veure que es facen
compatibles les dues coses, que es faça compatible la reforma del departament i la
dotació amb la consegüent dotació de reforços necessaris per dur endavant la situació
perquè és moltíssim el que ens juguem. Però que es faça compatible amb la negociació
col·lectiva, amb el Comitè d’Empresa per dur una solució global. Eixa compatibilització
de les dues qüestions comporta al nostre parer, per part de la delegació, per part de
l’equip de govern també, evidentment, que no es toque el catàleg en principi i la relació
de llocs de treball i que açò espere un moment, el temps suficient que com diré eixes
negociacions s’haurien de fer amb un inici i un final amb tota la serietat que comporta la
responsabilitat, o que hauria de comportar la responsabilitat de gestió de polítics, la
responsabilitat política amb un termini i un final, i en qualsevol cas que no es toque de
moment el catàleg i la reestructuració de llocs de treball perquè ací en aquesta casa
lògicament hi ha molts treballadors i mols estan recelosos d’eixe redefinició del catàleg
i de llocs. I per part del Comitè d’Empresa caldria, com també ha dit el delegat, una
mostra, una actitud de fer compatible açò, que comportaria en principi que l’empresa,
que d’alguna manera està representada lògicament per la comissió i el delegat
evidentment, dels departaments, que assumiren una reforma en principi parcial,
momentània, per dir-ho així, de reestructuració del departament amb els reforços
convenients de personal tècnic perquè puguem tirar endavant tot el que ens hem
compromès tots, tant si hem votat afirmativament o negativament, però que està
d’alguna manera aprovat per aquest Ple, dur-lo endavant.

És per ací per on nosaltres veiem les qüestions. Lamentem moltíssim no estar
d’acord amb la proposta del delegat, però creiem que aquesta hauria de ser la solució
més viable i més positiva, i hauríem de fer-la possible. Per tant seria baixar-nos tots una
mica del burro, i fer compatibles les dues coses. Aquesta és una mica la nostra proposta.
Proposta que faig i no es veurà ratificada amb els vots perquè al marge d’eixa postura
farem una altra actitud com a grup polític.”

El Sr. GIL, representant de Segregació del Port, assenyala: “En part, Sr.
Castelló, jo compartisc i crec que tots els regidors, de l’exposició que ha fet de la
quantitat de feina que aquest Ajuntament té, i precisament bolcat en les àrees que ha
comentat, tant els projectes exteriors, els grans projectes, com el moviment de
desenvolupament urbanístic que tenim al municipi, ací hi ha les llicències d’obres i hi
ha els projectes. Però estàs donant a entendre a aquest Ple que amb la reorganització que
has proposat açò marxarà de cine, és així?, jo et dic que encara que canvies com canvies
el que tens no ho vas a aconseguir, ja et pots posar com vulgues. Jo et recorde que en la
legislatura passada ja vas fer una mesura, de fusionar uns departaments amb altres,
recordes?, quin resultat ha donat?, cap, continuem de malament igual que estàvem. En
què es va complint una mica el procés de l’Ajuntament?, a donar més llicències d’obres.
Però açò tampoc no vol dir molt, potser que el departament done llicències d’obres,
tenia una feina determinada, no és que estiguera col·lapsat, a l’any següent li vénen més
llicències d’obres, continua donant més llicències d’obres, i va donant any a any més
servei als ciutadans quant a les llicències de construcció. Quina alternativa podia haver-
hi?, perquè amb el que tens, tens quatre arquitectes –un el tens a la SAG-, dos
aparelladors, dos topògrafs. Podem comptar moltes anècdotes, mira, s’adjudiquen els
claveguerams, el que va des del Sepes fins a la depuradora, s’obliga a l’empresa a fer un
gràfic per determinar on està el camí ecrític i que les dates es complisquen, i deu mesos
després d’haver adjudicat el treball el tenies al calaix sense començar-lo. Comencem a
moure’l nosaltres per veure què passava amb eixe clavegueram i ix el clavegueram fent-
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se a tota pastilla, però en deu mesos no el tocàreu. Vull dir-te amb açò que no consisteix
a canviar el personal d’un departament a altre, tens el que tens i no tens més, i a què
m’estic referint al final de la meua intervenció?, ací hi hagué una empresa, l’alcalde la
coneix, que en un moment donat va dir: l’Ajuntament de Sagunt està tenint un gran
moviment en llicències urbanístiques i un gran moviment en projectes que tenen
importància. Aquesta empresa li va oferir a l’Ajuntament la possibilitat d’assessorar-lo
ja que li faltava mitjans humans per complir la inspecció i els vistiplaus dels projectes,
que és una de les causes principals. Què tenia de bo aquesta postura, tenint el personal
que tenim? Doncs, que l’empresa en el contracte establia una clàusula que es feia
responsable si en el projecte eixia alguna cosa malament per manca d’atenció d’ella, o
se li havia passat algun detall de posar els duros que es dugueren endavant. T’estic
parlant d’una gran empresa a nivell nacional, i el Sr. Borràs també la coneix. D’això no
heu fet res, ni d’això ni de res, no heu fet cap alternativa, eixa seria una possibilitat
tenint un muntó de feina. Quina altra possibilitat, ficar tècnics?, i quan acabe la moguda
d’aquest calibre, què fas amb tants tècnics d’alt nivell? Jo estic convençut que el que
estàs plantejant, tot i que ho canvies en les fitxes de lloc, tu vas a tenir el que tens, i no
va a donar més de si, perquè la gent arriba on arriba. Si li fiques més feina de la que
poden desenvolupar encara que ho canvies no ho vas a aconseguir, i jo dubte que el
plantejament que has fet, potser millora una mica, però l’embolic que tenim al carrer hi
serà. Ens podem posar molts exemples, el parc d’Ingruinsa al mes de febrer, en una
assemblea de l’entitat de conservació, tu et comprometies que al mes de març o abril
s’admetia per part de l’Ajuntament ja que s’havien fet tots els projectes, estem a octubre
d’enguany i continua sense assumir-se el parc, crec que du sis anys en marxa, tu et creus
que això és lògic?, què és el que passa?, on està la clau perquè no s’admeta?, en
Ingruinsa, no, està ací en aquesta casa. I què fas perquè es complisca això?, jo estic en el
teu lloc i s’haguera admès ja. Per què tu en aquest moment no ho admets? Ací tenim un
pastís constantment eixint, els informes tècnics els teniu. Hi ha una petició per part de
l’Ajuntament dels tècnics municipals, que diu: hi ha un clot en aquest carrer, i pertany al
MOPU, i et diu Ingruinsa: no em pertany a mi; i falten les bombes, Ingruinsa diu no les
pose perquè estem amb servei per tal que les bombes no es munten, ara els heu dit que
les munten, i les van a muntar tot i que s’espatllen, això està originant que el nostre
departament tècnic estiga constantment traient aquest trasto, posant-lo en la taula,
escrivint, rebent, i, clar, no et dediques a una altra cosa. Així podríem posar exemple on
vulga.

Un altre xicotet exemple, un punt de llum al carrer del Camp de Morvedre,
davall dels edificis que hi ha pujant a mà dreta, enfront de correus, que tenen porxo, un
punt de llum d’un contractista, 100.000 pessetes d’aval, cinc o sis anys per poder fer-ho,
açò costa un minut, açò és voluntat. Passa que totes aquestes xicotetes coses si no es fan
tindrem un munt de feina sense posar traure-la, perquè mai no admetem una obra
d’urbanització, sempre les tenim damunt de la taula. El que cal posar-se en l’ànim és
que qui mana intente acabar coses que estiguen fetes, i no demanar més dels projectes
que demanem en principi, la feina no ens l’acabem mai. Posa la gent on vulga, al sol o a
l’ombra, però la marxa de l’Ajuntament no la vas a poder canviar. I no et pose més
exemples perquè podríem estar-hi tot el dia.”

La representant del Grup Socialista Progressista, Sra. HERNÁNDEZ, manifesta:
“Avui aquest Ple entre la compareixença i narració que ens ha fet el Sr. Castelló sembla
el debat sobre l’estat del municipi, estan ací contant-nos tota la seua gestió. Insisteixen a
gestionar de qualsevol manera i, quan no els convé, a llevar-se les puces de damunt i
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tirar-nos la responsabilitat als membres de l’oposició. Sotmeten avui a consideració
d’aquest Ple i a l’aprovació una reorganització de diversos departaments que l’oposició
per molt que vostè diga no coneix, en la qual no se’ns ha donat participació i que
damunt ni tan sols han sigut capaços de convenir. Vostè quan ací ha parlat, ho ha
mesclat tot, comissions de govern, comissions informatives i comissió negociadora, bo,
mire, nosaltres ni estem en la Comissió de Govern ni hem estat en la comissió
negociadora, i que jo sàpiga i he assistit a totes les de Personal, s’ha tractat dues
vegades en la comissió informativa, en una d’elles el que va dir vostè és que estava
estudiant una reorganització, almenys en el que a l’oposició es refereix, i l’altra va ser la
del darrer dia en què aquest grup plantejà que aquest assumpte es quedara sobre la taula
per les raons que vostè coneix i ara diré.

Totes eixes unitats d’execució que ens ha contat que estan en tràmit, vostès les
coneixen, no d’ara, ni de fa dos, tres o quatre mesos, les coneixen ja des de l’anterior
legislatura en la qual vostè també era membre de l’equip de govern, després la urgència
per descomptat que l’entenem, clar que hi ha urgència de moltíssimes coses en aquest
Ajuntament, però, clar, tota eixa urgència la duen a l’última comissió sense haver-la
conveniat amb els representants dels treballadors, sense tenir res clar, sense nosaltres
conèixer de què va, sense haver-hi participat. I si la coneixien el que havien d’haver fet
és haver intentat adequar els mitjans personals i materials per cobrir totes eixes
necessitats. Per descomptat aquesta és la pitjor manera de gestionar perquè és que a més
vénen ací a dir-nos: o aproven açò o la responsabilitat no serà nostra, serà de l’oposició,
jo em lleve la responsabilitat de damunt perquè jo duc açò i vostès ho rebutgen. Doncs,
nosaltres, el meu grup insisteix en el que ja se li va dir en la comissió informativa, deixe
el tema sobre la taula, marque un calendari de reunions amb els sindicats, intente arribar
a un concert amb ells, i a més quedant-se sobre la taula va a venir al proper Ple, i
sempre queda a és la possibilitat de parlar-ho en un ple extraordinari, però intente que el
tema vinga millor i conveniat.”

El Sr. CORTÉS, portaveu del Grup Mixt, en un segons torn de paraula
assenyala: “No he volgut intervenir en el primer torn perquè he intentat escoltar totes les
parts perquè la veritat és que és un tema importantíssim, considerem, i per descomptat
escoltant Alfred Castelló, la veritat és que la responsabilitat per una part t’insta a donar
suport a aquest tema, però després hi ha un altre tema important que és una mica el
respecte en aquest cas al Comitè o el respecte a la resta de companys. Jo crec, després
de totes les intervencions que ha quedat una cosa molt clara, i és que no s’ha fet el
possible per poder arribar a un acord, que s’ha treballa en això, però estic convençut que
si hi haguera hagut voluntat per part de l’equip de govern d’arribar encara en aquest
tema, se’n podien haver fet quaranta reunions i no una. Per tant, des d’eixe punt de
vista, jo crec que s’ha comès un greu error. Des del Grup Mixt anem a donar suport a la
proposta que ha fet el Comitè, que es quede sobre la taula, creiem que si hi ha vertadera
voluntat no passa res perquè açò es puga retardar encara sent conscients de la
importància que això té perquè per a això s’ha encarregat el Sr. Alfred de fer-nos-ho
arribar, tot i ser conscients de la importància que això té, jo crec que si hi ha vertadera
voluntat d’arribar a un acord, es pot treballar perquè en el termini màxim de quinze dies
o un mes com a màxim açò estiga almenys negociat, no des del punt de vista d’una àrea
concreta sinó des del punt de vista de les necessitats que té aquest Ajuntament en eixes
àrees i en altres àrees que també considerem que sense ser tan importants com podia ser
Urbanisme, Activitats, tanmateix considerem que també són importants per a aquest
Ajuntament.
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Em costa molt, he de dir amb tota sinceritat, que em costa molt haver-me
d’oposar, o haver de recolzar que es quede sobre la taula, perquè sempre hem dit
d’alguna manera que hi ha un moment en la vida d’un polític en què han de prendre
decisions que poden estar per damunt de sindicats, comitès, associacions de veïns, de
comerciants, etc., perquè corresponen a la responsabilitat d’un polític, però tenim la
completa convicció, i si no fóra així votaríem a favor de la proposta, que no s’ha fet tot
el possible perquè aquest tema haguera arribat avui ací consensuat amb el Comitè
d’Empresa i consensuat amb la majoria de grups polítics.”

Acaba el debat el ponent, Sr. CASTELLÓ: “Espere que a aquestes alçades ningú
no tindrà dubte que per a mi allò còmode és deixar aquest assumpte sobre la taula,
haver-lo retirat de l’ordre del dia, no tenir debat, no pegar-te una cremada tu contra el
món, etc., però li ho dic de veritat, de la mateixa manera que al Sr. Cortés li sap molt
greu votar en contra aquest tema, el meu grup i jo per pura responsabilitat política sent
els qui portem les àrees de les que estem parlant, tant Manteniment com Inversions com
Urbanisme, jo m’erigisc en portaveu dels tres delegats en aquest cas, doncs no podem
retirar aquest punt i deixar-lo sobre la taula, independentment del que es vote, i vaig a
fer un últim intent. No és cert que no s’haja tingut coneixement en comissions
informatives d’aquest tema, efectivament ja dos mesos abans d’acabar la legislatura en
una reunió prèvia vaig posar en coneixement dels sindicats el tema com estava i què
calia buscar solucions, si bé em feren la reflexió que efectivament quedaven dos mesos
per a les eleccions i ves a saber tu qui va a dur eixes delegacions, amb la qual cosa vaig
dir: teniu tota la raó, ja veurem què passa amb açò. Una vegada negociats els temes que
pel que sembla eren prioritaris per al Departament, el tema es recull novament
aproximadament al mes de març o abril i ja tenint en compte el tema del pressupost i la
seua situació, passa, insistisc, per quatre comissions informatives amb propostes clares,
fins i tot esquemes que tenim a la taula en un primer moment fets a mà, en una altra
comissió ja passa a ordenar que fins i tot ens ho van fer els mateixos sindicats eixa
reorganització, posteriorment es fa una altra comissió on ja es tanca el tema,
posteriorment després d’eixa comissió duc ja la memòries perfectament acabada al mes
de juny perquè es duguera al Ple, i per tant es du a la nova negociació prèvia i es du a la
nova comissió informativa, per tant, sincerament, dir que no s’ho donat participació em
sembla que no és en absolut cert, i més quan en totes les comissions m’he preocupat a
dir si algú té una altra alternativa. I ens diuen que el que hem de fer és adequar els
mitjans materials i humans, i què és açò?, açò és una proposta d’ubicar, reubicar i
decidir on van mitjans materials i humans, ni més ni menys. D’altra banda sí que he vist
una proposta constructiva, tot i que en el meu punt de vista haguera resultat errònia, que
és la del Sr. Gil, que coneix el tema i intenta donar una solució i sap com està
d’entrebancat el departament i ha posat tres exemples, n’hi ha, no sé, quatre folis més,
conforme està el tema no podem ja, no donem més abast, hem aguantat des de l’última
proposta tres mesos i vint dies, i no aguante més, el delegat de Manteniment no aguanta
més, el delegat d’Inversions no aguanta més, li demanem ajuda a la Comissió de
Govern, ens la va concedir totalment en un primer moment, després ens l’ha retirat
parcialment, i ara demanem ajuda al Ple, i diem: senyors, volem dur açò endavant.
Sabem que l’opinió dels sindicats és contrària, ho coneixem, coneixem l’opinió, el
delegat de Personal ha volgut negociar globalment però nosaltres tres després d’aquest
temps, i el grup després d’aquest temps hem vist que no podem més, i l’hem de dur a
aquest Ple, perquè no podem més que traure’l de la negociació global, no ens queda una
altra opció, i per descomptat, com ha dit el Sr. Montesinos, és que açò crea un problema
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molt greu amb els sindicats, ja ho sé, i en sóc conscient, intentarem solucionar-ho i
consensuar tot el que siga possible per mitjà del delegat de Personal, per descomptat que
sí. El problema amb els sindicats ve de lluny en la negociació, quants mesos duem
negociant globalment el tema?, quants mesos duem?, quant es va a resoldre açò?, al Ple
que ve ho anem a dur perquè s’ha quedat sobre la taula?, va a estar la negociació
acabada, algú s’ho creu?, de veritat algú s’ho creu?, s’acabaren fa molt de temps aquells
acords sindicals en els quals en un parell d’horetes es negociava el catàleg i com que hi
havia bones pujades tothom ho aprovava i punt, per no posar-se en contra dels
treballadors, això fa temps que s’acabà. I indubtablement el que li vull comentar és que
nosaltres sabem que va a dur problemes amb els sindicats, intentem resoldre-ho el
millor que s’ha pogut, hi ha hagut altres excepcions que s’han tractat a part del tema
global i ningú no ha dit res, com que tot eren millores, com que tot eren borses i això,
tots calladets, ara els sindicats complint amb la seua obligació protesten i es queixen
perquè veuen que el procediment no és l’adequat, ningú no ha dit que no s’haja
comentat amb ells, ha dit que no s’ha arribat a un acord, que és molt distint, comentat
amb ells està comentat i molt comentat, el que passa és que no s’ha arribat a acords, i
se’ls oblida una cosa, ací no és que estem agafant un catàleg en Urbanisme i canviant-lo
i fent una altra cosa, no, perdone, Urbanisme no està determinat en el catàleg. Els dic de
veritat que el que veig és que vostès estiguen contents que l’arbre no els deixe veure el
bosc, estan contents, perquè, clar, d’una banda tenen la responsabilitat de tot, però per
altra se li van a posar en contra els sindicats, és que com que no estan d’acord no podem
continuar endavant, és una qüestió laboral, etc., per part meua assumisc la representació,
i tot i que allò còmode seria deixar-ho sobre la taula, continue mantenint el tema. Sr.
Gil, la proposta que deia vostè abans, l’hem pensada, li hem donat cent mil voltes, hem
demanat que ens informen per tots els costats si podria ser, el que major agilitat li podria
donar al tema, no ho podem fer, resulta que per supervisar projectes d’urbanització,
projectes d’obra pública, per supervisar obra, per signar certificacions, han de ser
tècnics municipals, i no podem eixir-nos per ací, Sr. Gil. El que m’han dit per mitjà dels
informes és que eixe tipus de certificacions només es pot fer per un tècnic municipal.
Per tant només ens queda comentar-los que sota el meu punt de vista hi ha un tren,
estem en un punt fix, i davant de nosaltres està passant un tren de bona situació
econòmica, de favorables perspectives d’ocupació, un tren de prosperitat, i nosaltres
estem en el nostre punt fix veient-lo passar, està passant ja molta part del tren i bona
simbolització pot ser que ens queda per tenir al Departament les unitats d’actuació, 6, 7
i 8, la resta està ací dins, i el que els dic és que jo no sé quants vagons queden d’eixe
tren, i que la solució que hem de donar és ràpida, i que si no és ràpida correm el risc no
sols de no poder-nos pujar al tren sinó que tot el que duem en marxa per eixe canvi de
situació se’ns quede paralitzat, amb la qual cosa no vull ni contar-los on ens trobaríem.

Algú haurà d’explicar què és el que passarà amb Almardà, cosa que és molt
recurrent en aquests plens i molt recurrent per part de molts grups polítics, algú haurà
d’explicar què passa amb Almardà, algú haurà d’explicar si no som suficientment àgils
amb les empreses la instal·lació de les quals es vol fer en el nostre nou milió de metres
quadrats de sòl urbanitzable industrial. Algú haurà d’explicar per què seria possible que
si no aprovem açò, no tinguérem majors dotacions públiques, majors vials, major xarxa
d’enllumenat, majors zones verdes, algú haurà d’explicar si no arribem a temps amb els
nostres projectes d’obra pública municipal, que abans els he relatat, subvencionats a
través de fons europeus i fons europeus i fons provincials. Algú haurà d’explicar
realment quin és el seu concepte de ciutat i quina és la ciutat que volem, algú haurà
d’explicar per què les cèdules d’habitabilitat van lentes, perquè les llicències d’obra van
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lentes, perquè els expedients d’execució i ruïna van lents, perquè no es pot fer un
seguiment ràpid dels expedients d’infracció; algú haurà d’explicar en tema de
manteniment per què no se’ls paga a les empreses que facturen a l’Ajuntament, per què
no es controlen les factures que es passen a Manteniment, per què jardins i les zones
públiques municipals cada vegada es van deteriorant més, per què resulta que un dia ens
obrin una rasa de Cegas, ens la tanquen i l’endemà ens obrin la d’ONO tenint ara
mitjans i posant mitjans per poder-lo controlar; per què no es controlen els mil milions
de pessetes que es gasta Manteniment, per què no es controlen les obres als col·legis, en
edificis públics, etc. Els demane una última reflexió, els demane dos segons de despesa
neuronal, vostès són regidors com jo d’aquest Ajuntament i la responsabilitat que han
pres en les eleccions municipals, espere que puguen estar a l’altura del que ara se’ls
demana, en qualsevol cas gràcies per les aportacions que s’han pogut donar en aquest
tema, i dir-los que si açò està així és perquè de cap altra manera ha sigut viable i vostès
ho entendran així, quan algú du a quatre comissions informatives un tema, no és perquè
siga un tema capritxós sinó perquè ha estat suficientment estudiat, compartit i debatut
com perquè es puga dur a aquest Ple.”

El portaveu del Grup Socialista Progressistes, Sr. CRISPÍN, per qüestió d’ordre,
assenyala: “No veig cap regidor del Bloc, jo voldria preguntar si és una posició política,
de no voler votar, o és que casualment els tres són fora.”

El Sr. ALCALDE contesta: “Sr. Crispín, jo desconec les seues raons, jo faig una
crida, anem a votar, i és suficient.”

En el debat, a les 12 hores i 45 minuts, l’alcalde abandona momentàniament la
sessió, és substituït en la presidència pel quart tinent d’alcalde, Sr. Adán, fins a les 13
hores i 25 minuts, en què l’alcalde es reintegra en la presidència de la sessió.

 Així mateix, durant el debat, el Sr. Civera, Sr. Ariño i Sra. Alegre, abandonen
momentàniament la sessió.

La proposta formulada pel Grup Socialista i el Grup Mixt relativa al fet que
l’assumpte quede sobre la taula se sotmet a votació i el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots
a favor del PSOE, SP, GM i UV, i *** vots en contra del PP i 3 abstencions del Bloc-
EV (en aplicació de l’art. 100.1 del ROF), ACORDA:

Deixar l’assumpte sobre la taula.

En aquests moments es reintegren a la sessió el Sr. Civera, Sr. Ariño i Sra.
Alegre; l’abandonen momentàniament el Sr. García, Sr. Cortés, Sr. Civera i Sra.
Martínez.

15 PROPOSICIÓ PSOE PER INSTAR A LA CONSELLERIA DE SANITAT
MILLORA URGENT DE LLISTES D’ESPERA I GESTIÓ DEL SISTEMA
PÚBLIC DE SALUT

Se sotmet a votació i, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, per unanimitat es
ratifica incloure’l en l’ordre del dia.

Es llegeix la proposició del PSOE, que diu:
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És conegut per tots el debat present en la societat valenciana en relació amb les
llistes d’espera d’atenció sanitària que tenen els usuaris del sistema públic de salut.

Aquest problema, que en el cas de malalties greus, que si no són tractades a
temps poden causar fins i tot la mort de les persones, està preocupant també al conjunt
de la nostra població que està comprovant com el temps que ha d’esperar per al
tractament d’algunes malalties supera els terminis acceptables en una atenció sanitària
segura i de qualitat.

Considerem que una gestió adequada de les llistes d’espera és un element
fonamental perquè el sistema públic de salut garantisca l’equitat de l’atenció que presta,
com també la seguretat i la qualitat de vida que totes les persones amb problemes de
salut necessiten i es mereixen.

L’Ajuntament, com a òrgan de representació democràtica més pròxim a la
ciutadania, no pot quedar al marge de l’exigència de la major qualitat i seguretat en
l’assistència sanitària que presta la Generalitat Valenciana als valencians i valencianes i,
per això, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció de l’acord següent:

1. El Ple de l’Ajuntament insta al Consell de la Generalitat Valenciana a la
millora urgent de la gestió de les llistes d’espera d’atenció sanitària i en la pròpia gestió
del sistema públic de salut a fi de garantir la major qualitat i seguretat de totes les
persones usuàries d’aquest.

2. El Ple de l’Ajuntament considera que la Conselleria de Sanitat ha d’incloure
en la gestió de les llistes d’espera els següents elements de millora:

a) Les llistes d’espera hauran d’incloure tota la informació referent a centres
sanitaris on s’atenen usuaris del sistema públic de salut siguen de titularitat pública o
privada.

b) El sistema d’informació de llistes d’espera haurà d’incloure tots els aspectes
diagnòstics i terapèutics, tant en l’àmbit mèdic com quirúrgic, com també el temps
màxim d’espera per procés assistència, inclosa tant l’espera en consultes de centres
d’especialitats com hospitalaris.

c) S’hauran d’establir les mesures administratives i de tot tipus que calguen per
reduir el temps d’espera actual, i així garantir la seguretat i la qualitat de vida de les
persones que pateixen problemes de salut.

d) Es garantirà l’accés a la informació actualitzada de la situació de les llistes
d’espera per àrees de salut i especialitats i s’informe trimestralment tant al consell de
salut de la Comunitat Valenciana com al consell de salut de l’àrea.

3. Remetre aquest acord al president de la Generalitat, a la Presidència de les
Corts Valencianes i als portaveus dels grups parlamentaris de les Corts Valencianes.”

Obert el torn d’intervencions, la representant del Bloc-Els Verds, Sra. ALEGRE,
diu: “Nosaltres estem d’acord amb el punt núm. 1: El Ple de l’Ajuntament insta al
Consell de la Generalitat Valenciana a la millora urgent de la gestió de les llistes
d’espera d’atenció sanitària i en la pròpia gestió del sistema públic de salut a fi de
garantir la major qualitat i seguretat de totes les persones usuàries d’aquest. I el núm. 2:
El Ple de l’Ajuntament considera que la Conselleria de Sanitat ha d’incloure en la gestió
de les llistes d’espera els següents elements de millora. Amb el punt 2.a) estem d’acord:
Les llistes d’espera hauran d’incloure tota la informació referent a centres sanitaris on
s’atenen usuaris del sistema públic de salut siguen de titularitat pública o privada. On no
estem d’acord és amb el punt 2.b), jo interprete que el sistema d’informació de llistes
d’espera haurien d’incloure tots els aspectes, diagnòstics, i terapèutics tant en l’àmbit
mèdic com quirúrgic, com també el temps màxim d’espera per procés assistencial,
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inclosa tota l’espera de consultes, de centres, d’especialitats, tant d’especialitats com
hospitalaris. Jo interprete en llegir açò que en les llistes estarà el nom i cognoms de les
persones amb el seu diagnòstic i el seu tractament. És a dir, que vostè podrà saber quina
malaltia pateix, i jo crec que això ha de ser confidencial. Jo interprete en el 2.b) així
d’eixa forma, aleshores no podem estar d’acord, perquè és secret, jo no puc saber quina
malaltia té una persona o quina teràpia ha de seguir. Amb el punt c) també estem
d’acord. I amb el punt d) és on tampoc no ho tinc clar, diu així: es garantirà l’accés a la
informació actualitzada de la situació de les llistes d’espera per àrees de salut i
especialitats i s’informa trimestralment tant al consell de salut de la Comunitat
Valenciana com al consell de salut de l’àrea. Pensem que açò l’únic que faria seria
augmentar la burocràcia i no tindria efecte. Nosaltres demanem retirar el punt b i el punt
d, i afegir el punt e, que seria: instar a la Generalitat Valenciana a complir el compromís
pendent d’un pla de modernització als hospitals públics i un pla de qualitat dels centres
de salut pública. Que jo interprete en salut pública tant la primària com el centre
d’especialitats, que és la secundària; com sabeu els hospitals són el tercer escaló. Per
reforçar la sanitat pública. Creiem que aquestes són les solucions reals per disminuir les
llistes d’espera.”

El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “Dissentisc en primer
lloc quan comença l’exposició de motius dient que és conegut per tots el debat present
en la societat valenciana, açò en qualsevol cas és un debat passat, les llistes d’espera
comença a ser un debat passat en la societat valenciana, per què?, perquè la realitat ens
diu, a pesar dels continus intents per desvirtuar-la, que les xifres de llista d’espera s’han
reduït dràsticament a la nostra comunitat, de fet el tema de les llistes d’espera era una
qüestió prioritària per al Govern valencià, i el que hem tingut com a resultat de la seua
actuació és fins la data prou assumible sota el punt de vista que lògicament encara no
s’ha arribat a haver ningú en les llistes d’espera, però que la reducció de les llistes
d’espera ha sigut una cosa més que espectacular. De fet per resoldre la situació que hi
havia quan el Govern valencià, per això deia que era un debat passat, del Partit Popular,
va assumir la Generalitat Valenciana, s’ha actuat en diversos fronts com ara augmentant
el rendiment quirúrgic dins de l’activitat de matins en un 25%, la promulgació del
Decret 97/96, sobre mesures per eliminar les llistes d’espera, el que s’anomenà en el seu
moment el pla de xoc, la implantació i desenvolupament de la jornada a la vesprada,
tant a nivell d’intervencions com consultes externes i exploracions, com queda reflectit
en l’art. 24 del Decret que hem comentat, com també el tema de les retribucions
d’octubre del 96 i gener del 98, l’actualització periòdica de la llista d’espera cada sis
mesos, el desenvolupament i potenciació d’alternatives a l’hospitalització convencional,
les unitats de cirurgia sense ingrés, i a les unitats mèdiques de curta estada, hospitals de
dia, el control de la gestió del part quirúrgic en el qual a fi de conèixer el grau de
compliment de la normativa emanada a la Conselleria sobre la millora dels rendiments,
és a dir, una valoració sobre els resultats, i per últim el consell territorial, que ha creat
un grup d’experts a nivell nacional amb integració de totes les comunitats per a estudi i
seguiment del tema en qüestió, que per cert el sistema que ha copiat aquest consell és el
pioner que marcà la Comunitat Valenciana a l’any 96. Per tant, referint-me estrictament
a la seua moció, li diré que no l’acceptem en absolut i que en qualsevol cas en la
proposta de l’acord diríem que el Ple de l’Ajuntament insta al Consell de la Generalitat
Valenciana a prosseguir en la seua actuació millorant dia a dia la gestió de les llistes
d’espera d’atenció sanitària, etc., per què?, bo, ens diuen vostès que s’han d’incloure en
la llista d’espera totes les despeses dels controls públics i privats que atenen als usuaris
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en el sistema públic de salut, i a hores d’ara hem de dir-li que els sistemes d’informació
existents, tant a nivell central com perifèric, ja inclouen entre els seus paràmetres
estadístics aquells que permeten conèixer el centre d’utilitat pública o privada en el qual
s’atén el pacient. Per tant, per part nostra decauria.

Sol·liciten la inclusió d’aspectes diagnòstics i terapèutics, els sistemes
d’informació dels centres hospitalaris públics ja inclouen els aspectes diagnòstics i
terapèutics al·ludits en l’enunciat, tanmateix el mateix concepte a la llista d’espera
impossibilita determinar amb exactitud el temps màxim en el qual l’usuari ha d’estar
esperant a ser intervingut. D’altra banda demanen mesures administratives per reduir el
temps d’espera, ja li n’he dit algunes, les més importants que s’han pres i la reducció
clara i les conseqüències clares que ha tingut. Per tant, a pesar de tot açò, es continuen
articulant dia a dia per mitjà de la Conselleria mesures de gestió complementàries a les
indicades abans i que busquen garantir en tot cas la seguretat i la qualitat d’atenció dins
del marc jurídic i dins de les mesures administratives que es prengueren en el seu dia.

Sobre la publicitat de les llistes d’espera he de dir-li que les dades de les llistes
d’espera es donen de forma sistemàtica en respostes que es realitzen per mitjà del
control parlamentari a les Corts Valencianes, i he de dir-li a més que en el balanç de
gestió de la Conselleria elaborat per al període 95-99, incloïa exactament aquesta
informació, que a més en breu va a ser publicat. Per tant entendran que nosaltres no
entrem més enllà del que he dit en aquest debat passat i que no ens quede més a dir
gràcies per traure’ns aquest tema com a Partit Popular perquè és dels que realment es
pot veure l’eficàcia en la gestió a partir de l’entrada del govern del president Zaplana en
l’àrea de sanitat i més concretament en l’àrea de les llistes d’espera, especialment si ho
comparem amb fosques etapes anteriors.”

El ponent, Sr. CRISPÍN, indica: “Vull dir-li en primer lloc a la Sra. Alegre, que
en principi estem per acceptar el que ha plantejat, l’esmena que han presentat a la moció
perquè no toca la intenció i el significat d’aquesta, ara, jo crec que haver de llevar el
punt b i d, jo crec que senzillament posant un afegitó sempre que es garantisca la
necessària discreció en aquests temes jo crec que estaria bé, supose que es poden
establir sistemes de claus, si és possible, si no, nosaltres no tenim cap inconvenient a
llevar-los. Quant al que ha dit el Sr. Castelló, que encara que no em senta de segur que
després li ho van a dir, si el debat és passat o no, diga-li-ho als ciutadans, jo crec que els
ciutadans no estan molt contents amb la seua gestió de les llistes d’espera, els passa una
mica com a pesar que el seu president, Sr. Aznar, s’entesta a dir-los que tenen més
poder adquisitiu avui que l’any passat, la gent supose que quan ompli el dipòsit de
benzina s’adona que amb els mateixos diners abans l’omplia sencer i ara se’ls queda la
meitat, vostès continuen contant el mateix, fent màrqueting polític perquè cal reconèixer
que tenen una escola de formació de quadres interessant, almenys que han sabut agafar
totes eixes tècniques de les quals bé s’ha servit Julio Iglesias i altres partits a Amèrica
del Nord per intentar anestesiar els ciutadans. Jo crec que hi ha molt a millorar en les
llistes d’espera i segurament molt hauríem de parlar del perquè en algun cas s’han
reduït, però com que no és el debat d’avui, ja li dic que han de canviar vostès el discurs,
perquè això d’Espanya va bé ja no serveix. Deia vostè abans que hi havia un tren que
passava i que estàvem en un punt fix, jo li recorde que eixe tren va a gasoli, Sr.
Castelló.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, manifesta: “Jo no
pensava intervenir, però el que sí que faig enfront al triomfalisme del Sr. Castelló, que
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Espanya va super bé en matèria sanitària, li recorde que a més del contingut de l’escrit
del Partit Socialista són constants les denúncies del mateix col·lectiu mèdic de falta
d’atenció de nombre de cartilles que han d’atendre i de llistes d’espera. Caldria
plantejar-se què està passant amb els serveis públics bàsics. L’altre dia un company
segregacionista em deia: açò és genial perquè el Partit Popular privatitza els serveis
públics i va a socialitzar l’oci. Doncs a la marxa que anem, crec que això va a ser
veritat.”

En el debat, la Sra. Alegre presenta una esmena que consisteix a:
1. Eliminar els apartats b) i d) del punt 2 de la part dispositiva.
2. Afegir un nou apartat dispositiu, segons la redacció següent: “Instar a la

Generalitat Valenciana que complisca els compromisos pendents: pla de modernització
d’hospitals públics i pla de qualitat dels centres de salut pública, a fi de reforçar la
sanitat pública.”

Esmena que se sotmet a votació i és aprovada per 12 vots a favor del PSOE,
Bloc-EV, SP, GM i UV, i 7 abstencions del PP.

Per tot això, incorporada l’esmena aprovada, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots
a favor del PSOE, Bloc-EV, SP, GM i UV i 7 vots en contra del PP, ACORDA:
Aprovar la proposició amunt transcrita i degudament esmenada, la part dispositiva de la
qual queda de la manera següent:

PRIMER: El Ple de l’Ajuntament insta al Consell de la Generalitat Valenciana a
la millora urgent de la gestió de les llistes d’espera d’atenció sanitària i en la pròpia
gestió del sistema públic de salut a fi de garantir la major qualitat i seguretat de totes les
persones usuàries d’aquest.

SEGON: El Ple de l’Ajuntament considera que la Conselleria de Sanitat ha
d’incloure en la gestió de les llistes d’espera els següents elements de millora:

a) Les llistes d’espera hauran d’incloure tota la informació referent a centres
sanitaris on s’atenen usuaris del sistema públic de salut siguen de titularitat pública o
privada.

b) S’hauran d’establir les mesures administratives i de tot tipus que calguen per
reduir el temps d’espera actual, i així garantir la seguretat i la qualitat de vida de les
persones que pateixen problemes de salut.

TERCER: Instar a la Generalitat Valenciana que complisca els compromisos
pendents: pla de modernització d’hospitals públics i pla de qualitat dels centres de salut
pública, a fi de reforçar la sanitat pública.

QUART: Remetre aquest acord al president de la Generalitat, a la Presidència de
les Corts Valencianes i als portaveus dels grups parlamentaris de les Corts Valencianes.

En aquests moments es reintegren a la sessió el Sr. García, Sr. Cortés, Sr. Civera
i Sra. Martínez.

16 PROPOSICIÓ UNIÓ VALENCIANA PER INSTAR A LA
CONSELLERIA DE MEDI AMBIENT ADOPCIÓ DE MESURES PER
PAL·LIAR LA INCIDÈNCIA DE GRANS TRANSFORMACIONS AGRÍCOLES
DE TERRENYS FORESTALS EN REGADIUS. EXPT. 52/00-M

Se sotmet a votació i, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, per unanimitat es
ratifica incloure’l en l’ordre del dia.
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El portaveu d’Unió Valenciana llegeix la proposició, que diu:
“Com a conseqüència de la modificació de la Llei Forestal 3/93 impulsada pel

Partit Popular i aprovada per la Llei d’Acompanyament del Pressupost de la Generalitat
al 1999, que va permetre la roturació de superfícies de conreus abandonats més d’una
dècada. La recuperació d’ecosistemes autòctons de bosc mediterrani després del
cessament de les pràctiques agrícoles, la major part de secà pateix una potent regressió
per l’auge en la creació de nous regadius, arribant en algunes zones a transformacions
salvatges. La Conselleria de Medi Ambient ha autoritzat en un any a la nostra
Comunitat la roturació de més de 144 hectàrees, a més d’altres que s’estaven realitzant,
i que havien sigut sancionades pel Seprona en l’anterior legislatura parlamentària, de sòl
forestal valencià que implica l’arrasament d’espècies com ara carrasques, pins, alzines,
margallons i distintes espècies d’arbustos, per promocionar conreus de dubtosa
rendibilitat.

Aquest fenomen de modificació del territori du implícit el detriment de la
biodiversitat autòctona que perjudica greument el cicle hidrològic de l’ambient
mediterrani, i impedeix la recàrrega dels aqüífers, a més d’una major consum hídric.

A la nostra comarca les roturacions aprovades per la Conselleria l’últim any
impliquen més de 15 ha i al nostra terme municipal més de 4 ha.

Aquestes roturacions s’ha constatat que s’estan realitzant per empreses alienes a
l’activitat agrícola, amb promoció d’enormes transformacions de terrenys agrícoles, la
competències dels quals amb els llauradors tradicions els posa en clar avantatge
competitiu.

En virtut d’això el regidor que subscriu proposa l’adopció dels següents
ACORDS:

1. Que el Ple de l’Ajuntament acorde dirigir-se a la Conselleria de Medi
Ambient a fi que s’adopten mesures tendents a regular per llei la sobreexplotació que
s’està efectuant en les transformacions de terrenys forestals en agrícoles, com ara:

- Eliminar la modificació efectuada de la Llei Forestal Valenciana 3/93
impulsada pel Partit Popular i aprovada amb la Llei d’Acompanyament del pressupost
de la Generalitat al 1999 (canvi del punt “c” de l’article dos d’aquesta normativa).

- Major control per llei, de les perforacions existents en aquestes grans
transformacions i els recursos hídrics d’aquestes.

2. Paralitzar les transformacions forestals al nostre terme municipal, mentre que
no s’habiliten nous recursos hídrics que garantisquen la viabilitat de les noves zones
agrícoles.”

Obert el torn d’intervencions, el Sr. ARIÑO, representant del Bloc-Els Verds,
assenyala: “Una vegada ho vam dir i espere que m’accepte la broma el Sr. Montesinos,
que en algunes qüestions anaven una mica per darrere de nosaltres quan marcaven el
pas, en aquest tema que hi ha una coincidència total i per tant l’anem a acceptar sempre
que els vinga bé retocar alguna cosa que intentaré convèncer-los de per què, no deixa de
ser sorprenent perquè, revisant els meus apunts, resulta que aquest mateix tema, el fons,
no exactament la forma, perquè és difícil que el redactem igual, ja vam fer no una, sinó
tres mocions per part del Bloc, una del 16 de febrer, que en el punt 2 deia: instar al
govern valencià per demanar-li una fermesa en la prohibició de noves transformacions
cítriques. Entenc que és l’esperit d’aquesta moció. Però no obstant això, com que a
vegades som una mica pesats, en el Ple del dia 23 de març tornàrem a demanar,
acceptant únicament nous regadius, i per tant prohibint-ne de nous, en una altra moció
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del Bloc. I finalment en el 18 d’abril de 2000 una altra moció en eixe sentit. Per tant una
quarta moció en eixe sentit crec que va bé, però crec que van una mica endarrerits.

Entrant en el tema que ens ocupa, realment el tema de les transformacions té dos
problemes de fons, d’una banda l’increment de la producció que el que fa és col·lapsar
el mercat i enfonsar els preus, i sobretot ara està molt agreujat pel tema dels recursos
hídrics. Estem en el quart any consecutiu de sequera, per a qui no ho sàpiga enguany
duem registrats menys de 200 litres de precipitacions, és conegut per molta gent que hi
ha alguns pous de la nostra comarca que s’han assecat totalment, amb la qual cosa tots
els regadius d’eixa zona s’estan morint. Per tant no té cap sentit, sobretot les grans
transformacions agràries, moltes vegades impulsades per gent que és aliena al sector,
industrials d’altres zones que compren perquè tenen recursos econòmics suficients,
compren grans superfícies de terrenys que l’únic que fan és transformar en detriment del
conreu tradicional i consolidat. Dit açò, també s’opta una mica, que vostès proposen tot
i que li ho dic amb esperit afectuós, que vostès proposen la modificació d’una llei que
afecta una gran norma que servia per controlar les transformacions agràries. Per als qui
no estiguen versats en el tema cal recordar que abans de la Llei 39/93, es podia
transformar, aquesta Llei el que permetia era que aquells horts de secà que havien estat
improductius més de deu anys que són pràcticament els que estan en els límits de les
muntanyes, si en deu anys no s’havien conreat passaven a ser forestals, per això no es
podien transformar. Açò va ser publicat en el DOGV del 28-12-98, amb la qual cosa açò
era reversible i si es demostrava que havia sigut un cultiu es podia tornar a fer cultiu.
Allò sorprenent, ho dic perquè vostès en aquella època, desembre del 98, gestionaven la
Conselleria de Medi Ambient i la Conselleria d’Agricultura, diguem les dues
conselleries claus en aquest tema i acceptaren aquesta norma, he d’entendre jo quan
s’aprovà en els pressupostos de la Generalitat Valenciana d’eixe any amb el seu vot
favorable. És una xicoteta, però com que diuen que rectificar és de savis. Com dic, ens
adherim a eixa proposta d’instar a la Generalitat Valenciana perquè prohibisca les
transformacions i en concret modifique eixa normativa.

El que jo volia suggerir era rebutjar el segon punt tot i que sap que és interès des
del Consell Agrari, ho hem parlat i si no li done fe que l’hem parlat més de dues i tres
vegades en l’executiva del Consell Agrari, el problema de les transformacions agràries,
de fet hem buscat normativa que l’emparen, però com bé m’han dit a mi els tècnics de la
casa açò és un acte reglat en el qual tu, si un té dret a construir, no pots dir-li que no ho
faça, perquè si no entraríem en una il·legalitat, però a més hi ha més errors, podríem en
tot cas hipotèticament que no podem, no donar-li nous permisos però no paralitzar-ne
un que ja li haguérem donat el permís. Però a més l’error és que nosaltres mai no donem
permisos per a transformacions forestals, sempre és per a transformacions agràries de
secà a regadiu. Les forestals per llei, no són titularitat municipal, són titularitat de la
Generalitat, no es poden transformar perquè ja estan emparades per una llei, i si les
zones de secà passar a regadiu. Però davant d’aquest segon punt, jo li suggerisc que el
lleve per les qüestions que li he dit, ni podem actuar perquè actuant de fe entraríem en
una il·legalitat manifesta, i a més sobra la redacció perquè les transformacions forestals,
de fet mai no es donen permisos. I de tota manera continuem buscant alguna escletxa
legal que ens permeta sobretot en la crisi d’aigua que hi ha paralitzar el tema de les
transformacions. Per tant si accepta la nostra esmena li votaríem a favor.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, manifesta: “Per part meua
ratifique les qüestions esmentades pel Sr. Ariño quant a la paralització local de les
transformacions forestals i també volia fer esment al fet que a mi em resulta
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especialment xocant el fet que ací duga proposicions, en un alt percentatge les
proposicions d’Unió Valenciana són referents a agricultura, Conselleria que ells han
tingut durant quatre anys pel que sembla no han dit res perquè les mocions que presenta
Unió Valenciana van adreçades a eixe sector, amb la qual cosa sembla que siga el pitjor
de tots, i per això es podria concloure que el que pitjor ha funcionat en aquests últims
quatre anys de govern valencià del 95 al 99 han sigut els temes d’agricultura perquè pel
que es veu encara queden moltes coses per fer, coses que podrien haver fer i no ho van
fer. I em guarde per al segon torn una intervenció en el sentit que li vull dir al Sr.
Montesinos que gràcies als seus coneixements ens explique quina tramitació s’ha de dur
per realitzar una actuació d’aquest tipus perquè a la vista de tot açò sembla que un vinga
ací agafe un tros de camp i diga: vinga, vaig a explanar, vaig a fer açò, allò, per favor,
Sr. Montesinos, explique’m si hi ha cap tipus de garantia en açò, quina tramitació cal
dur per a aquest tema.”

El ponent, Sr. MONTESINOS, diu: “De la conclusió o de l’anàlisi que trac de la
intervenció del senyor del Bloc, Sr. Ariño, li sap greu que Unió Valenciana haja
presentat aquesta proposta i objeccions i inconvenients, etc., i la conclusió, insistisc, és
que li sap greu?, doncs ho sent, l’ha presentada Unió Valenciana, si l’haguera presentat
Segregació del Port l’haguera votat també, tant em fa. L’hem pensat nosaltres, l’hem
cregut convenient, i fins i tot gent del seu partit va estar a Torres Torres paralitzant unes
transformacions i vostès no han pensat a presentar una moció, nosaltres ho hem pensat,
si estan d’acord ho diuen, però no mormole, que si açò, que si allò. Quant a l’anterior
legislatura s’amuntegaren les denúncies a la Conselleria de Medi Ambient per les
transformacions, s’amuntegaren els xicotets agricultors, que ho sàpiguen. I l’únic que
deia és que allò sorprenent és que en l’anterior legislatura hi haguera moltíssimes
denúncies i ara resulta que la llei s’ha canviat i s’ha beneficiat per al gran terratinent. Li
recorde, Sr. Ariño, que al Consell Agrari se li està recordant tots els dies i estan
comentant els agricultors aquest tema, és a dir, que no me l’he tret de la màniga ni l’he
llegit en cap llibre, sinó que no pare d’escoltar-lo en qualsevol lloc. Per tant, tot el que
puguem des del nostre municipi, la nostra competència, paralitzar aquestes grans
transformacions, que com he dit van en perjudici de tot el que hem dit.

Efectivament sí que suprimiré el segon punt perquè no és competència de
l’Ajuntament. Quant a la declaració d’Alfred Castelló, era d’esperar que em recordara la
legislatura d’Unió Valenciana amb la Conselleria d’Agricultura i Medi Ambient; mire,
aquesta llei que vostè s’ha tret de la màniga no l’aprovà Unió Valenciana ni se la tragué
en l’anterior legislatura sinó que és d’aquesta legislatura i són vostès els qui els han
donat via ràpida perquè açò passe, després en l’anterior legislatura amb Unió
Valenciana es treballava de cara al medi ambient i de cara a l’agricultor i ara sembla que
ja no es treballa tant de cara a l’agricultor o al medi ambient, i el fet ací el tenim que no
se li fa cap favor als terrenys o a la forestació valenciana. Per tant, sí que llevarem el
segon punt i els demanaria que votaren a favor i a més que es fera, que ens sensibilitzem
tots d’aquesta proposta, que pensem que és d’urgència primer per la dessecació i, segon,
perquè ens quedem sense res.”

El representant del Bloc-Els Verds, Sr. ARIÑO, assenyala: “Una mica en
resposta al Sr. Montesinos, a mi no em sap greu, en absolut, que ho duga, simplement
he dit que aquest mateix punt nosaltres l’hem dut tres vegades a aquest Ple en mocions
que tu has donat suport; per tant, no ens va a saber greu, l’únic que et dic és que aneu
una mica darrere del nostre pas, no ens sap greu en absolut. Hi ha una altra cosa que
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també cal recordar i me l’havia guardat per a la segona part, és el problema de les
perforacions en aigua des del Consell Agrari i a més reiterat pel Ple municipal se li ha
instat a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer que controle més les perforacions,
perquè ara per dir-ho en una paraula és una broma això de les perforacions, en teoria no
donen permís, però tu demanes un permís per fer un sondeig i te l’autoritzen, i a partir
d’això tot és possible. Per tant, on s’ha de controlar sobretot, perquè si hi ha problema
en les transformacions per la retolació i l’excés de producció, on hi ha més problemes
són en els recursos hídrics i ací és on hauríem de fer una crida, i se m’acut a mi dir, que
s’afegisca en lloc d’adreçar-se només a la Generalitat, adreçar-se també a la
Confederació Hidrogràfica perquè augmente el control en les perforacions, de fet ja ens
digueren i ens contestaren en una carta que estava prohibida qualsevol perforació de
nova llicència, però tots saben els camins per no demanar nova llicència i continuar
perforant, i la prova evident és el que s’està fent per allí, per tant, i perdone per la
improvisació, jo afegiria un punt que diguera que a més d’adreçar-se a la Generalitat
que ens puguem adreçar també a la Confederació pel tema de les perforacions.”

El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, diu: “A la vista que no s’ha
sabut establir amb quin tipus de garanties es comptava perquè no passen les coses que
diuen vostès ací perquè ací més o menys es veu que s’han sancionat pel Seprona en
l’anterior legislatura de sòl forestal que implica l’arrasament d’espècies com ara
carrasques, pins, alzines, margallons i distintes espècies d’arbustos per promocionar el
conreu de dubtosa rendibilitat. Açò és una barbaritat, Sr. Montesinos, que ací un senyor
campe pels seus respectes, se’n vaja a meitat de la muntanya i se’n carregue mitja i
l’enxampe el Seprona i li pose una denúncia i se’l condemne és una cosa, però ací estem
parlant, supose de transformacions agràries reglades per la mateixa Conselleria. En cap
moment he vist jo que s’incremente el control per a açò i per a allò, això jo li ho recolze.
El que ha dit Enric quant al descontrol de la Confederació Hidrogràfica de les noves
perforacions, efectivament és un descontrol, i que en eixe servei s’hi està fallant, ara que
vostè em parle de la llei, precisament el que està regulat per llei, que és el que vostè
critica ací, és el que nosaltres no estem d’acord. A nosaltres ens sembla que la llei està
ben feta però des de l’any 57 ja es feia un informa agroeconòmic, ja es feia un informe
forestal, ja es feia un informe de monts, des de l’any 57. Posteriorment al 89 es parla
fins i tot de la necessitat d’impacte ambiental, posteriorment al 93 es posa una nova
restricció, que siguen terrenys abandonats de més de deu anys. I per tant jo crec que hi
ha tot un seguit de garanties per pensar que les llicències de transformació agrícola que
dóna la Conselleria es fan amb tota fiabilitat. A la vista de tot açò sembla que s’estan
donant llicències que es carreguen, alzines, pins, roures, etc., per favor, no se’n dóna
cap d’eixes, entre altres coses per la Llei Forestal que deia, per l’informe d’impacte
ambiental necessari que han de dur, per l’informe agrícola de viabilitat, pel que diu
vostè de dubtosa rendibilitat, és que ha de dur un informe agrícola de viabilitat i, si no,
no s’aprova i també pel tema de l’adequació a la normativa municipal que ha fet bé a
rectificar quant a l’eliminació d’eixe punt. Després diu vostè 144 hectàrees, i diu: ostres,
quina barbaritat, doncs escolta, són 144 hectàrees amb certificat d’altitud del terreny,
amb informe forestal, amb informe de monts, sabent que són terrenys abandonats de
més de deu anys i amb estudi d’impacte ambiental i amb llicència municipal del sòl.
Escolta, el problema seria si hi haguera 144 hectàrees que s’havien fet sense
coneixement de la Conselleria, això sí que seria un problema, fer-lo en mont protegit, en
mont públic, fer-lo sense tenir en compte els recursos hídrics que per descomptat en
l’informe d’impacte ambiental es tenen en compte, eixe sí que seria un problema, però,
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clar, que es donen llicències en zones que disposen de totes eixes garanties, escolta, res
a oposar, entre altres coses, sap per què?, perquè supose que qui fa transformacions
agràries per posar cultius de cítrics són agricultors, i que si estem ací per defensar els
agricultors, anem a defensar que el producte típic, valencià, de l’horta, i del que des de
sempre s’han nodrit en bona mesura no solament les arques públiques sinó també
privades, i en bona mesura la classe empresarial i comercial de la Comunitat
Valenciana, com és el sector agrari taronger o cítric, continua podent subsistir, i més
amb les dificultats que té.

Per tant, com que nosaltres també entenem que l’agent que amb tots els
condicionants legals puga traure una activitat agrària, nosaltres estem per això, no
recolzarem mai el contrari, que es faça sense garanties, sense llicències, però mentre es
faça correctament, i segons marca la llei, cap problema.”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, manifesta: “Cada dia em
sorprèn més, Sr. Castelló, com de demagògic que és en alguns temes. I si li sap greu que
presente temes d’agricultura o medi ambient és el seu problema i no el meu, ho
continuaré fent mentre ho crega convenient. Quan em parla de l’any 57, què em vol dir,
que amb Franco es vivia millor?, és que no ho entenc. I li ho vaig a dir ràpidament per
no allargar el tema, vostè podrà dir el que li done la gana sobre aquest tema, podrà dir la
demagògia o comentar el que li done la gana. Mire, aquesta normativa del Partit Popular
va en detriment de l’agricultor de tota la vida, i açò és per a quatre amiguets, Fomento
de Construcciones y Contratas, Pavasal, Lubasa, són les que estan fent aquestes grans
transformacions i són quatre amiguets que precisament no són agricultors, crec que es
dediquen a una altra cosa, però ara gràcies a aquesta llei, a sac, que són quatre dies. I
quant al tema hídric, Sr. Ariño, el que vostè diu ho recull jo en la moció, major control
per llei de les perforacions existents en aquestes grans transformacions i els recursos
hídrics d’aquestes, el que vostè està dient i el meu, el meu és més ambiciós, crec que és
més ambiciós, major control per llei de les perforacions existents. Jo crec que açò
comprèn molt més del que vostè m’està dient, existents en grans transformacions i els
recursos hídrics d’aquestes. Per tant el segon punt el retiraré com ja he explicat abans,
però la resta de la moció la mantindré com està.”

En el debat, el Sr. Ariño presenta una esmena que consisteix a eliminar el segon
punt de la part dispositiva, i afegir dirigir-se a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer
per requerir que augmente el control sobre les perforacions.

Esmena que se sotmet a votació i és aprovada per 14 vots a favor del PSOE, SP,
Bloc-EV i UV, 7 vots en contra del PP i 2 abstencions de GM.

Per tot això, incorporada l’esmena aprovada, el Ple de l’Ajuntament, per 14 vots
a favor del PSOE, SP, Bloc-EV i UV i 9 vots en contra del PP i GM, ACORDA:
Aprovar la proposició amunt transcrita, degudament esmena, la part dispositiva de la
qual queda de la manera següent:

PRIMER: Dirigir-se a la Conselleria de Medi Ambient a fi que s’adopten
mesures tendents a regular per llei la sobreexplotació que s’està efectuant en les
transformacions de terrenys forestals en agrícoles, com ara:

- Eliminar la modificació efectuada de la Llei Forestal Valenciana 3/93
impulsada pel Partit Popular i aprovada amb la Llei d’Acompanyament del pressupost
de la Generalitat al 1999 (canvi del punt “c” de l’article dos d’aquesta normativa).



72

- Major control per llei, de les perforacions existents en aquestes grans
transformacions i els recursos hídrics d’aquestes.

SEGON: Dirigir-se a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer per requerir que
augmente el control sobre les perforacions.

17 PROPOSICIÓ SEGREGACIÓ DEL PORT SOBRE PARC DE
BOMBERS. EXPT. 53/00-M

El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, sol·licita la paraula
per qüestió d’ordre, se li concedeix i diu: “Dins del camp dels formalismes podria vostè
dir per què atribueix la proposició a Segregació del Port si va signada per Segregació
del Port i alguns grups més.”

El Sr. ALCALDE contesta: “Bé, precisament perquè la presentà o deia que la
presentava Segregació del Port en la junta de portaveus. La junta de portaveus començà
a les 12, acabà tard i jo a les 2 d’eixe mateix dia he de tenir tancat l’ordre del dia. Si
després que l’han presentat més, a mi encara no me l’han presentat, al dia d’avui i ara.
És a dir, perquè s’adonen quan reprotxen si nosaltres tenim un expedient en temps,
forma i tota la resta. La té el meu portaveu, però no l’alcalde, qui ha de tenir-la ací és
l’alcalde. Efectivament la signa Segregació del Port i el Grup Municipal PSOE.”

D’acord amb la Carta de Participació Ciutadana, el Sr. ALCALDE suspèn
momentàniament la sessió plenària i li concedeix la paraula a un ciutadà del públic que
hi assisteix, el Sr. José Miguel Levata Pinilla: “Sóc bomber i pertany al parc de bombers
de Paterna, sóc membre del Comitè d’Empresa del Consorci Provincial de València, i
vinc en nom del Comitè a ratificar els companys delegats i companys no delegats del
parc de Sagunt, davant les insistents denúncies que estan aportant ací, fins a aquest
Ajuntament mitjançant fax, com també totes les denúncies que estan apareixent als
mitjans de comunicació. Dit açò volem amb això una mica d’alguna manera fer-los
arribar no sols a l’equip de govern de l’Ajuntament sinó a la resta de regidors la
problemàtica greu en la qual s’està patint el consorci provincial però en aquest cas més
concret el parc de Sagunt perquè aquest Ajuntament és directament d’alguna manera
tant responsable com proveïdor d’aquest. Done per fet que aquest Ajuntament, el seu
equip de govern com la resta de regidors, són coneixedors del servei que es presta, de
com es presta i a qui correspon eixa prestació del servei. Done per fet també que saben
que el parc de bombers no és exactament per al municipi de Sagunt sinó per als
voltants; per tant, està atenent al voltant de 73.000 habitants, done per fet també que
eixe parc presta serveis no sols al municipi de Sagunt sinó a la resta de la província de
València. Amb tot això i tenint en compte que això vostès ho saben, vinc una miqueta a
ratificar més la gravetat, vinc a dir-los més directament no sols a vostè sinó a la resta de
ciutadans d’ací de Sagunt la situació real en què avui ens trobem. És molt llarg el tema
per poder explicar com tenen vostès el servei de bombers o com el ciutadà d’ací de
Sagunt es pot trobar que el servei de bombers no se’l preste adequadament. Venim a fer
eixa crida perquè dins d’eixa institució amb els mitjans que té i per la capacitat que té
políticament parlant prenga eixe testimoni i faça tots els passos i utilitze tots els mitjans
que tinga al seu abast per fer arribar tant a la Generalitat com a la Diputació aquesta
problemàtica la qual se solucione per manca de personal, per manca de mitjans i per
manca de poca previsió. A mi m’agradaria només posar l’accent que ara per ara, i es
repeteix molt a diàriament, es poden trobar que en un camió puga assistir a una
emergència ací en el mateix municipi de Sagunt dos bombers només en un camió, a un
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incendi d’habitatge, a un incendi industrial o a qualsevol accident de trànsit, estic
parlant només del municipi de Sagunt, si en el supòsit que eixa dotació mínima
estiguera atenent un altre servei en un municipi al voltant de Sagunt, vostès tindrien una
resposta d’un altre vehicle com a mínim de catorze minuts que seria el parc de la Pobla
de Farnals, tot açò són detalls i punts creiem que suficientment importants perquè se’ls
presta l’atenció que cal. Jo no vinc a fer cap discurs polítics, no he vingut ni tan sols
perquè es barallen entre vostès, sinó que vinc una mica en nom dels meus companys i
en el meu propi, a nosaltres sí que ens importa que atenguen aquesta crida i facen tot
allò que estiga en la seua mà perquè aquest problema se solucione.”

Represa la sessió plenària la portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ,
indica: “Simplement aclarir al col·lectiu de bombers que es presentà en la junta de
portaveus tal com m’havia compromès jo amb alguns dels vostres companys, i que es
valorà per algun dels portaveus més interessant que en lloc d’adreçar-se el Sr. Crispín,
com a representant, perquè el Sr. Crispín ha fet algunes gestions i tampoc li donen
alguna resposta, es canviara el text del que se sotmetia a consideració del Ple per la
petició que fóra el mateix alcalde. Açò es comentà en la junta de portaveus, com s’havia
de canviar eixa redacció l’endemà ja la tenien. I no cal votar la urgència, Sr. Alcalde, cal
votar la inclusió en l’ordre del dia, perquè per a això estava ficada des del dia 26.”

Se sotmet a votació i, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, per unanimitat es
ratifica incloure’l en l’ordre del dia.

La portaveu de Segregació del Port llegeix la proposició, que diu:
“De tots és coneguda la problemàtica que pateix el Consorci de Bombers de

València: a l’incompliment reiterat d’ampliar la plantilla de l’esmentat servei cal afegir
el deteriorament continu dels vehicles i instal·lacions per manca de manteniment a causa
de la inexistència o escassa quantia de partides pressupostàries per a aquests conceptes
mentre les partides per a assessoria, relacions públiques, conductores per als directius
(gerent, cap de personal, diputat-president, etc., gaudeixen d’un augment constant).

Aquests fets –objecte de denúncies reiterades pel Comitè d’Empresa i delegats
de prevenció- continuen produint-se amb el consegüent deteriorament en la prestació
d’un servei tan bàsic, per tal com es dirigeix a la seguretat de les persones i béns, que la
seua existència es recull amb caràcter obligatori per a determinats municipis, obligant
les lleis a la creació dels consorcis com a forma d’agrupar-los i finançar-los.

L’existència de polígons industrials que inclouen activitats d’alt risc químic al
nostre municipi unit al risc d’incendis forestals tan freqüents a la nostra comarca i la
qualificació de zona d’alt risc de pluges torrencials aguditza i posa de manifest la
necessitat que l’Ajuntament de Sagunt –d’una vegada per totes- adopte les mesures
necessàries a fi de garantir les condicions òptimes de personal i mitjans per evitar riscos
al veïnatge.

Per tot això, se sotmet a la consideració del Ple municipal l’adopció d’acord amb
part dispositiva del següent tenor literal:

1. Instar a la Direcció del Consorci de Bombers perquè urgentment adopte les
mesures necessàries a fi de solucionar els problemes ací denunciats.

2. Que l’Alcaldia, en el termini d’un mes, realitze les gestions corresponents a fi
d’informar el Ple municipal sobre la situació del parc de Sagunt i l’adopció de mesures
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que des de la Direcció del Consorci s’han adoptat o proposat per a la solució de les
greus deficiències actuals.”

La Sra. MARTÍNEZ continua dient: “D’altra banda i això ja és a títol individual
que crec que no va a haver cap problema per cap membre de la corporació, se m’ha
comunicat que a diferència de València capital, els veïns de Sagunt i de la resta de
municipis afectats pel consorci sí que paguen les taxes de prestació d’aquest servei,
mentre que València capital no paga ni una pesseta. Aleshores, quan faça vostè les
gestions, Sr. Alcalde, li demanaria i crec que això és una qüestió que tots la poden
assumir, que explique als representants dels veïns que som ací asseguts, inclòs el seu
grup quines circumstàncies o quins fets motives que els veïns de la capital no paguen
taxa de prestació d’aquest servei i la resta de municipi sí. Quan tots pertanyem al
consorci i a la Diputació Provincial.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, assenyala: “La veritat és
que jo particularment coneixia la problemàtica molt supèrflua, per comentaris, per les
típiques pancartes que se solen posar. Avui realment quan m’heu facilitat tota aquesta
documentació que l’he estat llegint de pressa, la veritat és que se’m posa la carn de
gallina de veure l’estat en què us trobeu vosaltres, i jo crec que per part d’aquest
municipi tot el que puguem aportar per part nostra em sembla poc, em sembla poc
perquè les necessitats i les urgències d’aquest col·lectiu, d’aquest servei que és per a
tots, jo crec que tot el que podem aportar em sembla poc. Per part nostra el nostre vot
favorable a la moció, i el que podem fer estem a la vostra disposició.”

El portaveu del Grup Mixt, Sr. CORTÉS, indica: “És un tema greu que jo crec
que des de l’Ajuntament s’ha de fer el possible i impossible perquè açò se solucione. Jo
crec que tothom ha vist i ha sentit vergonya aliena de veure un poc l’estat dels vehicles,
almenys que és l’únic que es pot veure des de l’exterior ja que no tenim accés o no ens
hem preocupat de veure com està l’interior però si l’exterior. Per tant, des del Grup
Mixt aneu a tenir el nostre suport per a qualsevol acte o sol·licitud d’ajuda que es puga
presentar com ha sigut la present.”

El Sr. CIVERA, portaveu del Bloc-Els Verds, explica: “He de dir que a part de
les manifestacions del cos de bombers, que han sigut manifestes en l’últim temps, he de
dir i agrair que entraren en contacte amb el Bloc i ens contaren els problemes del nostre
part i en definitiva del Consorci de Bombers de València. De fet en el moment en què el
dia de portaveus Maribel dugué un paper allí que és aquest, però ple d’esborradures, que
no lliurà en aquell moment, el lliuraria després, però en aquell moment no, a mi m’agafà
que no havia redactat la moció per diferents motius, jo considerava que el tema s’havia
d’argumentar, crec des del meu modest punt de vista, em sembla que s’havia
d’argumentar una mica millor perquè, anem a veure, tot i que és veritat que nosaltres
podem respondre quan un llegeix aquesta moció tal com està redactada, que Sagunt s’ha
de moure perquè evidentment té unes deficiències en eixe servei i per tant nosaltres no
podem, una societat que vetle per la seua seguretat no pot admetre que un cos de tanta
importància com és el de bombers, funcione amb les deficiències que està funcionant, a
mi em sembla que no és suficient motiu, o millor si voleu no és encarar el problema
amb tota la profunditat de la qüestió, tot i que evidentment estic d’acord que un servei
de bombers ha de tenir com després direm el material suficient i el material suficient
mantingut en condicions per prestar els serveis en el moment més inoportú, que és quan
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se solen presentar. Per tant, jo creia i continua creient que aquest tema és de més calat i
l’Ajuntament de Sagunt s’hauria de pronunciar amb més amplitud i més caràcter
contundent en algunes qüestions, tot i que evidentment el nostre ressort és com dic, les
necessitats immediates que manifesten els bombers del nostre part. Estant recollint
aquestes dades, és quan no he pogut elaborar-lo, però em sembla correcte, però faria
falta que potser les consideracions generals, tot i que en essència estem tots d’acord, jo
les deixaria una mica obertes perquè s’enviaren, com ara es demana en les disposicions,
que s’enviaren a les autoritats corresponents, no solament açò, però sobretot les
intervencions dels regidors perquè a mi el que em preocupa és el següent: si el parc de
bombers està com està no és per casualitat, ni és perquè es vulga castigar aquest parc o
l’altre, en realitat és que el servei de bombers a la nostra Comunitat, la meua opinió
després de rebre la informació que m’han donat i he pogut llegir en els mitjans de
comunicació i dels mateixos interessats en aquest cas treballadors, lògicament hauríem
de veure que açò no va pel bon camí, no d’ara sinó d’un temps ací no va per bon camí.
De fet resulta que la llei d’emergència que s’aprovà en l’anterior equip de govern de la
Generalitat no està aplicant-se, si una llei d’emergència, que és la que ha de regular
aquests cossos, és el cos legal del funcionament d’un cos del servei d’aquesta
importància, no està seguint-se mal podrem els valencians tenir un bon servei de
bombers, per tant el que faria falta al meu entendre és instar a la Generalitat Valenciana
perquè pose en vigència la Llei d’Emergència, i si eixa llei, pels motius que siga, no és
la llei que mereix aquest país o el partit que governa considera que eixa llei no és
l’adequada, per a això estan les Corts Valencianes, per elaborar una bona llei o la millor
llei possible d’emergència, que puga desenvolupar i puga executar després un servei
com Déu mana, aquest és en realitat el fons de la qüestió en el nostre sentit. Clar, quan
resulta que al nostre país no tenim una llei d’emergències que regula aquest servei,
resulta que després et van assabentant de quina manera estan funcionant els parcs de
bombers del País Valencià, com estan funcionant? Doncs estan funcionant molt
malament. Jo vaig a donar unes dades perquè quede constància i que van a corroborar el
perquè eixe servei està funcionant malament, que és el que ens interessa i és el que
nosaltres hem de demanar a la Generalitat Valenciana, que funcione bé, i al Consorci,
per descomptat. Què és? Doncs mireu, és en principi que al respecte dels materials que
es consideren avui en dia imprescindibles perquè un parc de bombers i més un parc
central com és el nostre, estiga dotat, resulta que està infradotat de material, per
exemple, i una dada és que nosaltres no tenim camions adequats perquè entren als barris
vells de la ciutat, açò perquè Déu és bo i no passa res, però el dia que passa s’haurà de
lamentar, i no estic pensant només en el nostre nucli antic, estic pensant en el nucli antic
de Petrés, de Gilet, d’on siga. Per tant, material inadequat, però és que el manteniment
del material del nostre parc sense anar més lluny és deficient al límit. Resulta que hi ha
deficiències que denuncien en els parcs que passen eventualment els bombers del nostre
parc, es fan constar les deficiències que hi ha en material, en els camions, etc., per favor,
si no es manté el material adequadament vindrà el dia que s’utilitzarà açò i hi haurà
desgràcies i no es podrà complir amb la missió que tenen encomanada. Açò és quant al
material, el vaixell bé, però no sura, no, el vaixell ja està malament. Però és que després
el vaixell està mal dotat, ja no anem a les ràtios que la Comunitat Europea i fins i tot
l’Estat espanyol ha corroborat, d’un bomber per cada 2.000 habitants, açò està aplicat
amb unes dades comparatius que fan riure, no s’aproxima, els nostres parcs no estan
dotats de personal, però és que a més el personal que hi ha està molt mal tractat, només
heu de saber que els bombers del parc de Sagunt estan cobrant una diferència de sou
mitjà de l’estatal, estan per davall del 30% del sou que cobren els bombers de l’Estat
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espanyol. Açò per no parlar del quadrant d’hores que també estan en la mateixa situació
que fa dos anys quan abans tenien un quadrant de 40 i ara de 37,5, amb la qual cosa no
poden justificar-se en hores, etc. Per tot això, tot i que estaria d’acord en definitiva amb
la moció perquè no en tenim altra, jo demanaria als companys que afegírem el primer
punt i fonamental que és instar a la Generalitat Valenciana perquè elabore una llei
d’emergència que faça aplicable una política adequada d’eixe servei tan imprescindible
com és el dels bombers, eixa la primera qüestió. Després podríem dir si voleu instar al
Consorci de Bombers perquè urgentment adopte les mesures necessàries a fi de
solucionar els problemes, les deficiències que s’observen al parc, jo precisaria una mica
més, és a dir, que com a mínim solucione les deficiències de funcionament en ordre al
material, manteniment de material i manca de personal, cal concretar eixes tres coses
que és el que ens afecta realment. I quant al segon, si voleu mantenir-lo a mi em sembla
bé, a vegades llegint-lo no saps i dius: hi ha alguna pressió sobre els qui manen? Esteu
obligats a fer-la perquè d’alguna manera nosaltres tenim eixa responsabilitat, però com
que a mi em consta i m’imagine que ara després el Sr. Alcalde explicarà les gestions
que s’han donat des de l’equip de govern, i des de l’Alcaldia concretament, al respecte
de les gestions realitzades, el que hi demanaria és concretar que es duga un seguiment
per a la solució dels problemes que afecten a un bon servei de bombers.”

El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, diu: “Jo crec que al
final, Sr. Alcalde, ens anem a enfadar uns amb altres perquè açò ja frega la burla més
pura. Jo li demane a vostè que siga més rigorós a l’hora de donar els torns d’intervenció.
Jo no sé si dirigeix el Ple ara la Sra. Isabel o el dirigeix vostè. Mire, Sr. Alcalde, li vaig
a aclarir, crec que li ho vaig dir prou clar l’altre dia en la premsa, que no sóc el delegat
de bombers d’aquest Ajuntament, o d’aquest equip de govern, ho dic ací alt i clar
perquè si bé la seua denúncia aparegué en els mitjans de comunicació amb un titular
enorme, i mitja pàgina, el meu aclariment després va ser una columneta estreta en un
cantó junt a una publicitat que pràcticament no sé quants ciutadans el llegiran,
segurament com a mínim que en llegiren la primera. No sóc el delegat de bombers
d’aquest Ajuntament, perquè el meu grup polític va decidir estar en l’oposició, per tant
nosaltres no tenim cap delegació, almenys que sapiguem, no és així, secretari? Ho dic
perquè en els titulars d’eixe periòdic no deia vostè això i aprofitava una mica per dir, no
si jo no sóc el responsable, això Crispín, perquè sembla que li sonava que tenia alguna
cosa a veure. Doncs mire, he hagut de veure i molt, i de la qual cosa em sent molt
orgullós d’haver tingut el privilegi de dirigir un equip humà com té el consorci
provincial de bombers, que ací hi ha una representació, molt orgullós i espere que en el
futur no m’importaria tornar a dirigir. També estic relacionat amb ells perquè per
qüestions merament morals o sentimentals accepte amb gust la representació d’aquest
Ple en l’assemblea del consorci de bombers, com sap l’assemblea és un lloc on se’ns
convoca a donar-nos compte de la gestió econòmica i res més, per descomptat de la
gestió del servei en absolut, tinc menys accés potser pel simple fet de ser regidor de
l’oposició al Partit Popular, que qualsevol ciutadà per saber què é el que es cuina en el
consorci. Vostè sí que té mitjans, recursos, influències, companys, amics, caps, etc., que
li poden informar per què les coses en el consorci estan com estan i no aquest humil edil
del municipi de Sagunt. Per tant assumisca vostè, com li vaig dir en la premsa, la seua
responsabilitat sobre aquest tema, i com a mínim tinga cura també de les formes, perquè
crec que com a mínim, no en la meua qualitat de representant actual en l’assemblea del
consorci de municipis, sinó encara que fóra en qualitat d’expresident del consorci
almenys havia de tenir a bé, ja que nosaltres com a oposició sempre estem disposats a
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col·laborar amb vostès, hauria d’haver tingut vostè a bé alguna o totes les múltiples
reclamacions que via fax o via registre li han arribat per part del col·lectiu de bombers i
no haver d’haver fet ús, jo personalment, també de les meues amistats que les tinc per
tenir una idea clara del que està passant, i que nosaltres, i ara ja com a regidor, tenim la
responsabilitat d’evitar que continue passant.

Dit açò, cal dir que pràcticament podia haver-hi hagut una intervenció comuna,
vostès senzillament es dediquen a valorar quina és la salut econòmica i social del país,
exclusivament veient les cotitzacions en borsa, doncs com els bombers no cotitzen en
borsa, doncs Espanya va bé, em comprèn? A vostès no els ha tremolat el pols per
carregar-se tot l’esforç social i econòmic que es va fer durant els anys 87 al 91,
fonamentalment, no els ha fet pena de deixar-ho morir, senzillament no destinant
recursos econòmics, ni per augmentar la plantilla de personal ni per mantenir el que es
va fer aleshores, mantenir unes condicions mínimes dignes d’ús, que són
fonamentalment el 90% de totes aquestes reivindicacions que tinc ací, i que m’han
passat els companys del servei de bombers. Eixa és la qüestió, que hi ha qüestions que
vostès no consideren a l’hora de veure la salut de la seua qualitat de gestió respecte als
ciutadans. De la mateixa manera que fan amb els paràmetres que intervenen a l’hora de
quantificar quina és la inflació de l’Estat, perquè hi ha gent que encara s’està rient de
veure com està pujant tot, però com en la fórmula polinòmica eixes coses que més
recursos econòmics destinem els ciutadans, no apareixen, doncs vostès es mantenen que
la inflació és del 2% tot i que la gasolina puge el 40%, tot i que les assegurances dels
vehicles pugen quasi el 100%, etc., sembla que vostès exclusivament posen en eixes
fórmules polinòmiques la carn de pollastre i el pa, i aleshores com que això es manté
més o menys entre el 2%, doncs eixa és la inflació. Doncs en aquests dos temes com
deia abans, Sr. Castelló, són vostès els autèntics mags del màrqueting polític, però als
ciutadans cada vegada se’ls enganya menys, perquè els ciutadans estan notant amb més
intensitat en la seua carn, en la seua qualitat de serveis el que realment està fent el Partit
Popular a Sagunt i els seus socis de govern. Em sembla que llegint una mica la llosa de
defectes que m’han passat els bombers del parc de Sagunt més em sembla que estava
veient els defectes, les deficiències d’una república bananera que del parc que
construírem i que inauguraren a l’any 91, el Sr. Girona. Dit siga de passada, deficiències
des de la neteja ordinària que pràcticament no es fa res del que hi ha establert, els fanals
de la campa exterior continuen sense estar connectats al sistema elèctric, falta d’espai, el
material que costa molts diners està tot amuntegat perquè no es té el lloc adient on
guardar-lo i conservar-lo en condicions, les reparacions de vehicles sembla que més
aviat les fa Pepe Gotera i Otilio, que un taller en condicions, etc., i per concloure amb el
que s’ha dit i han denunciat ells mateixos amb la manca de personal. Esperem que no
hàgem de lamentar, com sempre passa al nostre país, a posteriori, desgràcies que es
produïsquen o que s’agreugen per no tenir un servei de bombers amb grans
professionals, que n’hi ha en perfectes condicions perquè puguen fer el seu treball, en el
moment en què més els anem a necessitar.”

Tanca el debat el Sr. ALCALDE: “Haurà vist, Sr. Crispín, que no ha tingut cap
interrupció quan ha abocat determinades coses que he d’aclarir. Jo no vaig fer cap
declaració al mitjà de comunicació, no ix cap lletra en negreta en eixe dia, i li ho vaig
dir a vostè, i tanmateix vostè sí que va fer les declaracions, a mi se’m va fer una
pregunta i vaig dir clarament: tinc un delegat de l’Ajuntament en el consorci i per tant
en el parc de bombers, i el cridaré perquè m’informe quina és la situació, sense més,
sense adjectius, ni bons ni dolents, perquè el que necessite és informació, i quan no tinc
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informació no faig declaracions. El mateix que quan es presentaren els bombers ací els
vaig dir: estic disposat a ajudar si m’expliqueu quina és la situació. Vaig rebre una
delegació del Comitè d’Empresa, m’explicaren quina és la situació i ací hi ha un dossier
ja confeccionat, les coses que depenien de l’alcalde estan ordenades fer, i les coses que
depenen de Diputació, s’ha tramès amb registre d’eixida, com és preceptiu, al senyor
president de la Diputació i al senyor diputat, espere les respostes per escrit,
independentment que hàgem parlat ja diverses vegades, a dia d’avui em consta i m’ho
podrà confirmar el representant del comitè a Paterna que s’han reprès converses, no sé
si és cert o no, però ací el que sembla és que es busca el moment oportú que quan es
tenen determinades gestions realitzades, anem a presentar la moció, perquè com que açò
ja està avançat, potser ens ho apuntem alguns. Jo no faig les coses ni el treball per veure
si isc més guapo o més lleig, si es fa millor o no, sinó simplement per interès perquè
crec que beneficia els ciutadans de Sagunt i si hi ha uns defectes, hi ha unes faltes i unes
mancances amb el personal s’han de solucionar. Ací està el dossier i per a més inri
resulta que com a desafiament, perquè vostès s’apunten tot, a l’any 91 s’inaugurà eixe
parc i l’inaugurà el Sr. Girona, però entenc que es construïra en l’etapa anterior i hi
havia un altre equip, per les dates, les eleccions van ser a l’any 91, també jo vaig rebre
aquest desafiament al 97, cal fer açò perquè és urgent, doncs mire, ja hi és ací. El pla
territorial municipal enfront d’emergències, aquest feix i un altre, he observat algunes
mancances i he manat corregir-les, i en breus dies la comissió corresponent el tindrà
perquè l’estudien i el revisen, tot i que a la Generalitat ja l’han vist i ens han felicitat per
això. Quan treballem, treballem pel simple fet de treballar, de tractar de fer les coses bé,
i no per si ens van a donar o criticar.”

El Sr. Civera presenta una esmena que consisteix a:
“1. Afegir un primer punt en el sentit d’“instar a la Generalitat Valenciana perquè
elabore una llei d’emergència que faça aplicable una política adequada d’un servei tan
imprescindible com és el dels bombers”.
2. Concretar el punt assenyalat com a primer en la proposició “instant al Consorci de
Bombers perquè urgentment adopte les mesures necessàries a fi de solucionar les
deficiències de funcionament del parc de bombers de Sagunt, manteniment de material i
manca de personal.”

Esmena que se sotmet a votació i és aprovada per unanimitat.

Per tot això, incorporada l’esmena aprovada i sotmès a votació el fons de
l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

Aprovar la proposició amunt transcrita i degudament esmenada, la part
dispositiva de la qual queda de la manera següent:

PRIMER: Instar a la Generalitat Valenciana perquè elabore una llei
d’emergència que faça aplicable una política adequada d’un servei tan imprescindible
com és el dels bombers.

SEGON: Instar a la direcció del Consorci de Bombers perquè urgentment adopte
les mesures necessàries a fi de solucionar les deficiències de funcionament del parc de
bombers de Sagunt, manteniment de material i manca de personal.

TERCER: Que l’Alcaldia, en el termini d’un mes, realitze les gestions
corresponents a fi d’informar el Ple municipal sobre la situació del parc de Sagunt i
l’adopció de mesures que des de la direcció del Consorci s’han adoptat o proposat per a
la solució de les greus deficiències actuals.
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A les 15 hores i 50 minuts, l’alcalde ordena un recés fins a les 16 hores i 5
minuts en què es reprèn la sessió, amb l’absència del Sr. Martín.

Per qüestió d’ordre, el Sr. ALCALDE concedeix la paraula al portaveu del Partit
Popular, Sr. CASTELLÓ: “Respecte a l’expedient de la Ciutat de les Arts Escèniques,
per part del portaveu del PSOE, se’m demanà atesa la importància del tema, que es fera
un ple extraordinari la setmana que ve per tractar-lo, i per part nostra no tenim
inconvenient a incloure’l dins de l’ordre del dia, i la setmana que ve ja debatre
l’assumpte d’acord ja, amb la comissió informativa d’Urbanisme que hi hagué,
proposant eixe mateix dictamen, l’expedient sabeu que està preparat i acabat, però no hi
ha cap inconvenient per mitjà de la proposta del portaveu del PSOE, de passar-lo a la
setmana que ve i fer un ple extraordinari sobre el tema, i per tant no el tractem en aquest
Ple.”

El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, assenyala: “Ja que se
m’ha fet referència, si és possible que eixe ple extraordinari es convocara a una hora
raonable de manera que es poguera assistir per part dels ciutadans i que es dotara de
material visual, gràfic, de manera que sapiguem de què estem parlant, si poguérem tenir
cap plànol en què es poguera grafiar quina és la suposada zona de reserva que ha
sol·licitat la Conselleria. Després un altre suggeriment, convindria veure si eixe dia, el
dia que vostè va a convocar el ple extraordinari si lliure el del martell pneumàtic, ho dic
per poder-nos aclarir.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, realitza la intervenció des
del seu escó, per aquest motiu no es pot transcriure.

18 APROVACIÓ CESSIÓ TERRENYS A LA CONSELLERIA DE
TREBALL I BENESTAR SOCIAL, PER A CONSTRUCCIÓ RESIDÈNCIA DE
DISMINUÏ TS PSÍQUICS. EXPT. 4/93

La ponent, Sra. DOMÍNGUEZ, explica: “Es presenta a ratificació d’aquest Ple
la cessió dels terrenys per a la residència de disminuïts físics perquè en el seu moment
s’havien cedit a l’any 91 i per llei als cinc anys, si no havien fet actuació sobre ells,
revertia. Per tant en aquest instant, simplement és aquesta l’actuació que hem de fer.”

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim de les Entitats Locals, per unanimitat, es declara
la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Aquest Ajuntament, en la sessió que tingué lloc el dia 26 de gener de 1993,
acordà cedir a la Conselleria de Treball i Benestar Social 3.687 m2 de terrenys situats a
la parcel·la 270 del polígon 67 d’aquest terme municipal, per a la construcció d’un
centre de disminuïts psíquics.

Fins a hores d’ara la Conselleria no els ha fet servir; per això, els béns cedits han
revertit al patrimoni de la corporació local, i s’entén resolta l’esmentada cessió.

Per part de la tan repetida Conselleria s’ha tornat a sol·licitar a aquest
Ajuntament la cessió de l’immoble revertit.

Les entitats locals podran cedir gratuïtament a entitats o institucions públiques
béns immobles patrimonials per a fins que redunden en benefici dels habitants del terme
municipal, segons el que preceptua l’article 109.2 del Reglament de Béns i l’article 79.2



80

del Reial Decret Legislatiu 781/86, i previ expedient instruït, segons els preceptes
continguts en l’article 110 del mateix reglament.

En virtut del que preveu l’últim paràgraf de l’article 109 assenyalat en el
paràgraf anterior, d’eixes cessions es donarà compte a l’autoritat competent de la
Comunitat Autònoma.

És competència del Ple de l’Ajuntament la cessió de béns a altres
administracions públiques, article 50.14 del Reglament d’Organització, Funcionament i
Règim Jurídic de les Entitats Locals.

Per a les cessions gratuïtes de béns a altres administracions caldrà la majoria
absoluta del nombre legal de membres de la corporació, d’acord amb l’article 47.3.11)
de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local.

L’art. 110 del RB exigeix també el vot favorable de la majoria absoluta del
nombre legal de membres de la corporació per a la cessió gratuïta de béns, amb la
instrucció prèvia de l’expedient d’acord amb els requisits que s’assenyalen.

Així mateix, la Conselleria de Cultura, Educació i Ciència ha emès informe en
què s’assenyala que la parcel·la objecte de cessió no és apta per a la construcció de cap
centre d’educació primària o secundària, ni és necessària per a la ubicació de centre
d’ensenyament de règim especial, per la qual cosa s’informa favorablement el canvi
d’ús dotacional.

Obert el torn d’intervencions, la Sra. DOMÍNGUEZ, com a ponent, assenyala:
“Eixos terrenys en el seu moment quan es van cedir per l’Ajuntament perquè es
construïra, era de la Conselleria d’Educació, però se li cedien els terrenys a l’any 92
perquè es construïra aquesta residència. En no fer l’actuació, tornà a revertir, com?, la
Conselleria d’Educació aleshores recull una altra vegada els drets d’eixe terreny tot i
que és terreny municipal, però amb les condicions que hi ha, ja que estan enganxats
limitats al col·legi Pinaeta i col·legi del Baladre. Estàvem pendents de rebre la
notificació per part de la Conselleria d’Educació, que efectivament en eixos terrenys ells
no anaven a fer cap actuació ni anaven a tenir cap dotació que efectuar-hi, revertien
aleshores directament sobre els propietaris que érem nosaltres, l’Ajuntament municipal,
i l’Ajuntament l’hem tornat a cedir de nou a la mateixa destinació que estava en el seu
moment pensat, a la residència de malalts psíquics, que com fa poc de temps ací es va
fer una roda de premsa, vingué el conseller per explicar-nos que efectivament s’anava a
fer eixa actuació amb tres-cents i escaig milions, més la nova ubicació d’un altre terreny
que ja s’està estudiant i al mes que ve ja es presentarà a la delegació perquè es veja la
situació per a la creació també de la residència i centre de dia, no sols de malalts
psíquics, sinó també per als malalts mentals. Cosa que crec que ens gratifiquem tots a
Sagunt d’haver aconseguit aquests èxits.”

Per tot això, i d’acord amb l’informe de la Secció de Patrimoni i Contractació, el
Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

PRIMER: Cedir gratuïtament a la Conselleria de Treball i Benestar Social la
propietat de 3.687 m2, situats a la partida la Vila-Almudàfer, amb el compliment previ
dels requisits establerts en l’art. 110 del Reglament de Béns de les Entitats Locals.
FINCA QUE SE CEDEIX:
- Urbana, amb una superfície de 3.687 m2.
- Límits: nord: parcel·la 25 (p), que la separa de la prolongació del c/ Ausiàs March.

Sud: prolongació c/ Federico García Lorca i accés.
Est: col·legi públic La Pinaeta.
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Oest: límit polígon Baladre, guarderia escolar.
- És part de la parcel·la 270 del polígon 67 de rústica, en l’actualitat es correspon amb la
referència cadastral d’urbana 7150922.

SEGON: Aquest Ajuntament es compromet a executar, a costa seua, la
urbanització de la zona abans de la iniciació de les obres per part de la Conselleria, com
també les despeses de connexió de gas, electricitat i sanejament, fins al límit de la
parcel·la.

TERCER: Donar compte d’aquesta cessió de béns a la Conselleria de
Presidència de la Generalitat Valenciana.

QUART: Donar d’alta els béns revertits en l’inventari de béns municipals de
l’exercici 2000, i de baixa com a conseqüència de la nova cessió.

CINQUÈ: Facultar l’alcalde per a la formalització dels documents públics
corresponents.

En aquests moments s’incorpora a la sessió el Sr. Martín i l’abandona
momentàniament el Sr. Ariño.

19 APROVACIÓ EXPEDIENT MODIFICACIÓ DE CRÈDITS 3/00 PER
CRÈDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDITS PER A
EQUIPAMENT CENTRE CÍVIC

El Sr. ZARZOSO, com a ponent, explica: “Des del mes de gener d’enguany en
què va ser obert al públic el centre cívic de l’antic sanatori d’alts forns del Mediterrani
està pendent la dotació de mobiliari que permeta l’obertura de la Biblioteca Pública
Municipal del nucli del Port, i de les seues dependències annexes, sala de mitjans
audiovisuals, sala d’exposició, biblioteca infantil, etc. Atès que la partida 4511.625 no
té crèdit suficient per escometre les inversions necessàries i vista la urgència de dotar
l’edifici del centre cívic de l’antic sanatori l’àmplia demanda social manifestada
reiteradament és per això que sol·licitem la suplementació de l’esmentada partida a
càrrec del romanent de tresoreria per a despeses generals en 26.870.148 pessetes, que
permeten iniciar, concedir i donar la contractació de mobiliari.”

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim de les Entitats Locals, per unanimitat, es declara
la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Vista la proposta formulada pel regidor d’Hisenda sobre l’expedient 3/00 de
modificació de crèdits per suplements de crèdit en considerar:
- Que han sorgit despeses per a les quals no hi ha consignació pressupostària segons es
posa de manifest en l’expedient.
- Que aquestes despeses resulten inajornables per a l’exercici següent atès el seu
caràcter urgent per l’oportunitat de ser realitzades en aquest moment tal com es justifica.
- Que la modificació que es proposa és convenient per als interessos municipals atès que
hi ha recursos financers suficients per finançar-la.

Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Bloc-Els Verds, Sr. CIVERA, diu:
“El tema és el següent, dins del projecte de millora en el departament d’Arxius i
Biblioteques, estava com tothom sap la millora de les dotacions de biblioteques i arxius,
concretament en aquest cas de biblioteques. Tothom sap que a novembre posàrem en
funcionament la Biblioteca de Sagunt, adaptant la nostra biblioteca, la de Cronista
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Chabret, amb condicions competents, diríem a nivell, jo pense, pel coneixement que
teníem de les biblioteques que havíem conegut, a nivell europeu. Tot i que tenint en
compte es passa del servei de llibres a videoteca, hemeroteca, a consulta informàtica, i
el registre informàtic del fons de totes les biblioteques que tenim amb la finalitat de
poder consultar des d’una mateixa biblioteca tots els fons. Açò s’havia fet a Sagunt i
sabeu que al Port s’estava pendent de rematar l’obra del centre cívic. Al centre cívic les
gestions que estem realitzant és que la dotació de mobiliari que és per a la qual es
demana el suplement de crèdit aquest, era en base, estàvem negociant amb la Direcció
General de Règim Econòmic la subvenció d’aquests 26 milions, que la memòria
valorada pressuposa que ens costarà posar-lo en funcionament. Com que resulta que des
de la Direcció General de Règim Econòmic, açò s’està retardant molt i veiem perillar
entrar en funcionament açò, que comporta una millora notable en el funcionament dels
nostres serveis, és per això que hem considerat convenient fer aquesta proposta, destinar
el romanent de tresoreria a aquest menester i açò que ens donarà un temps de gestió
d’aproximadament un mes, d’intentar que es consoliden les gestions realitzades a
València, si eixa gestió es fa efectiva nosaltres mateixos denunciaríem el procediment i
per tant no ens costaria un duro. Però si al contrari València no tira cap endavant, com
pareix que s’estan fent els romancers en aquest aspecte, aleshores nosaltres no tenim
perquè retardar més un servei, ja no solament pel servei que jo pense que és una cosa
important, perquè tenir en compte que el centre cívic es va a convertir en un dels centres
més importants de la Comunitat Valenciana, per l’oferiment dels espais, perquè la
biblioteca implica no solament la biblioteca d’adults amb tots els serveis que he dit sinó
la biblioteca infantil va a concentrar-hi totes les biblioteques del Port, perquè segons els
estudis que hi ha de biblioteques tots aquests serveis de biblioteques que estan a més
d’un quilòmetre de l’usuari no són efectives, per tant, el centre geogràfic del Port, que
ara per ara pot donar aquest servei a tot el nucli urbà, és el centre cívic, amb la qual cosa
s’hi ubicaran tots els serveis i si tinguérem necessitat d’ampliar, ampliaríem en la
mesura que les determinades ampliacions del nucli ja veurem per on es va
desenvolupant el nucli. Anem a fer un centre cívic de categoria, i jo espere el suport de
tots a aquest tema. Açò és una proposta estratègica que si no es consolida el que estem
fent a nivell de direcció general, fer-ho a nivell nostre per no retardar més aquest tipus
de posar en funcionament aquest espai, tot i que com dic no solament ens juguem un
servei de qualitat com és el de biblioteques, sinó també la sala d’exposicions en la qual
ja hi ha dues exposicions compromeses per a enguany, la de posar el nas, que és de la
Caixa, i la segona, la de reconversió i revolució, que tinguérem el gust de veure a la
Universitat de València aquest curs, eixa sala i una bona gestió de tot el centre, que com
sabeu depèn de Serveis Socials i d’Arxius i Biblioteques. Per tant, espere comptar amb
el suport de tots vosaltres, tenint en compte tots aquests detalls que he comentat.”

El Sr. GIL, representant de Segregació del Port, manifesta: “La meua intervenció
va destinada a una pregunta al Sr. Civera, si s’equipa per fi el centre cívic de mobiliari,
vol dir que a curt termini podem veure l’exposició que es va fer a València sobre la
indústria del Port, vostè m’arribà a comentar un dia que estava esperant que s’equipara
de mobiliari la biblioteca del centre cívic perquè açò es fera. Si açò està a pocs mesos
vista, si s’està fent el plec de condicions i es compra eixe equipament, vol dir que en
poc de temps l’Ajuntament es compromet a fer aquesta exposició?”

El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
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PRIMER: Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits 3/00 per
crèdit extraordinari i suplement de crèdit següent:
I. MODIFICACIÓ DE CRÈDITS, ESTAT DE DESPESES
SUPLEMENTS DE CRÈDITS:
Partida Descripció Imports
4511.62500 Arxius i biblioteques: adquis. Mobiliari 26.870.148

TOTAL 26.870.148

II. FINANÇAMENT DE LES MODIFICACIONS PART DEL ROMANENT DE
TRESORERIA PER A DESPESES GENERALS (ROMANENT LÍQUID DE
TRESORERIA)
Partida Descripció Imports
870.01 Aplicació romanent de tresoreria per a

suplements de crèdits
26.870.148

TOTAL 26.870.148

SEGON: Exposar l’expedient de modificació de crèdits, pel termini de quinze
dies hàbils, amb l’anunci previ que s’inserirà en el Butlletí Oficial de la Província i en
el tauler d’anuncis de la corporació, a l’efecte de les reclamacions pels interessats i pels
motius establerts en l’article 151 de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.

TERCER: Aquest acord aprovatori serà considerat definitiu si no es produeix
reclamacions contra aquest durant el termini d’exposició pública; entrarà en vigor en
aquest exercici, una vegada complert el que disposa l’article 150 de la Llei 39/1988,
Reguladora de les Hisendes Locals.

En aquests moments s’incorpora a la sessió el Sr. Ariño.

20 MOCIÓ DIVERSOS GRUPS SOBRE PROLONGACIÓ AIGUA
POTABILITZADORA A ALMARDÀ. EXPT. 54/00-M

La ponent, Sra. MARTÍNEZ, explica: “La moció planteja la conveniència que
per acord plenari s’inste de la Generalitat Valenciana la inclusió per als pressupostos de
l’any 2001 de les partides necessàries a fi de redactar i executar la prolongació d’aigua
potabilitzada al nucli d’Almardà. El tema del nucli d’Almardà, i que d’igual manera
vostè trameta a les Corts, el nucli d’Almardà se suscità en ocasió de l’exposició de tot el
pla de proveïment d’aigua, el regidor d’Aigües, Cardo, i vostè es comprometen a
realitzar un seguit de gestions, de fet el Sr. Cardo comparegué en el seu moment, ho
recorda?, sobre ampliació de calibres que era necessari i ampliació de proveïment de la
capacitat dels dipòsits que són els que haurien d’arribar a Almardà, i això a fi d’evitar la
realització d’una obra nova. Pel que vostè m’ha comentat aquest matí eixes gestions
d’ampliació de calibres s’han realitzat i hi ha eixa conformitat des del 2 d’agost. Allò
important és una cosa, Sr. Cardo, i és que prenem exemple i sapiguem sumar, mire, li ho
dic per la premsa, quan isqué el tema del proveïment d’aigua i de la potabilitzadora, una
població que no rondarà els 2.500 habitants, que és la mancomunitat de la Baronia Alta,
que està dins de la comarca, independentment del signe polític que tinga cada Alcaldia,
perquè ho va proposar un alcalde socialista i donaren suport dos alcaldes, crec que del
Partit Popular, i un d’Unió Valenciana, la Baronia Alta s’havia quedat sense aigua, no
tenia proveïment garantit. S’han posat d’acord, han pressionat, plantaren cara i a la
Baronia Alta sí que va a estar inclosa eixa conducció en els pressupostos del 2001, si
vostè ha llegit la premsa, tret que la premsa mentisca i que els alcaldes declaren coses
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que no són certes. Jo pense que el fet que s’amplien els calibres i els dipòsits, la seua
capacitat, per nodrir d’aigua el nucli d’Almardà, és un primer pas, però no ens podem
quedar ací. Si vostès han afirmat, i en eixe sentit vostè, Sr. Alcalde, ho va dir en premsa
que per al 2001 l’aigua arribaria a Almardà, el mecanisme és molt senzill, cal sol·licitar
i pressionar la Generalitat Valenciana, com han fet quatre alcaldes de municipis
d’aquesta comarca, perquè eixos pressupostos i eixes obres s’incloguen en les partides
de pressupostos de la Generalitat. Crec que eixa és la intenció, i simplement si hi ha cap
notícia que invalide aquesta moció, tots anem a estar encantats, però o es pren l’acord
de començar a pressionar la Generalitat perquè la conducció d’aigua es duga a Almardà,
o lamentablement després no ens podrem queixar, i Sagunt es quedarà una altra vegada
de furgó de cua.”

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim de les Entitats Locals, per unanimitat, es declara
la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Es llegeix la moció, que diu:
“Tots coneixem la situació del servei d’aigua potable al nucli d’Almardà. A

hores d’ara la Baronia Alta la conducció de l’aigua de la qual no estava prevista, ha vist
com era acceptada i inclosa en els Pressupostos de la Generalitat Valenciana tal com ha
aparegut en premsa.

Aquest aconseguiment ha sigut possible gràcies al posicionament unànime dels
quatre pobles d’aquesta zona de la comarca, per damunt de partidismes i sigles

La gestió realitzada pel regidor d’aigua dirigida a l’ampliació dels calibres de la
xarxa i de la capacitat de magatzematge dels dipòsits d’aigua, és un pas previ però no
suficient, sobretot quan les gestions realitzades davant la Generalitat han sigut
favorables a la inclusió d’aquesta obra en els pressupostos d’aquesta tal com recull les
declaracions realitzades per l’alcalde als mitjans de comunicació en manifestar que
l’aigua potabilitzadora per a l’any 2001 es tindrà a Almardà.

Per això se sotmet a la consideració del Ple l’adopció de l’acord següent:
1. Instar a la Generalitat Valenciana perquè incloga en els seus Pressupostos de

l’any 2001 les partides necessàries a fi de redactar i executar la prolongació de l’aigua
potabilitzadora al nucli d’Almardà i la seua inclusió com fóra pertinent (ampliació,
addicional) del projecte de proveïment d’aigua potable al Camp de Morvedre.

2. Que l’alcalde trameta aquest acord als grups polítics de les Corts
Valencianes.”

Obert el torn d’intervencions el ponent del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, diu:
“Tot i que ja estem cansats de comentar el tema de quins són els papers de l’oposició i
de l’equip de govern, com veiem que no convencem algun grup de l’oposició, recorde
que en l’últim ple es va incidir sobre aquest tema, es va dir com estaven les
negociacions, en l’anterior ple es va incidir en aquest tema, es va dir com estan les
negociacions, aquest feix de cartes són les que l’alcalde ha enviat al director general,
amb faxos, plànols, etc., insistint sobre el tema, a part de les converses telefòniques, a
part de les converses telefòniques del delegat d’Aigües, i ara ens tornen a dur una moció
sobre el tema d’Almardà. Tenim a València des de la data 1 d’agost de 2000, per fi, ja
sé que te l’han donat, la transparència funciona, però no obstant que funciona la
transparència en la gestió, doncs sembla que encara no us ho acabeu de creure, com tu
ho tens no entenc per què presenteu aquesta moció. Ja s’ha aconseguit, això que la
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comarca ha aconseguit perquè ha pressionat, perquè això i allò, nosaltres simplement
conversant amb la Generalitat s’ha arribat a acords.

Anem a veure, s’han establert unes condicions complementàries per contemplar-
se en l’elaboració del projecte de proveïment d’aigua potable al Camp de Morvedre, en
la fase I, les Valls, Almenara, Canet d’En Berenguer, i entre eixes es diu, en el punt
primer, que es considera pel cap de serveis de planificació de recursos hidràulics, que es
considera que per atendre millor l’interès públic i en previsió d’atendre amb major
fiabilitat les demandes futures de la totalitat de la zona costera del municipi de Sagunt,
s’haurà de redimensionar la xarxa plantejada fins a la bifurcació de les Valls, de manera
que es puga eventualment des d’allí atendre una demanda en continu de 25 litres per
segon, per al que es podrà, si així es demostra necessari, augmentar la secció de la
canonada principal en el diàmetre comercial. És a dir, el que estem demanant des de fa
dos plens, que nosaltres duem prou temps ja incidint sobre el tema perquè aquella
situació que en el projecte no estava prevista es preveiera, doncs podem dir que ja s’ha
aconseguit, perquè el projecte ja s’està redactant tenint en compte la zona costera de
Sagunt com es diu ací. Per tant, jo crec que no té sentit mantenir una moció que el que
està fent és ni més ni menys demanar una cosa que ja tenim concedida i que fins i tot ja
s’ha imposat com una condició complementària en l’elaboració del projecte a l’empresa
adjudicatària. 1 d’agost de 2000.”

La Sra. MARTÍNEZ, com a ponent, acaba el torn d’intervencions: “Mire, Sr.
Castelló, vostès en els temes d’interès general tenen dues objeccions, una que han
d’haver patentat en algun registre oficial l’exclusiva dels temes d’interès general, i dos,
després ens trau ni més ni menys que al voltant de vint i escaig regidors, perquè no sé si
els del seu propi partit ho sabran, una tirallonga de papers que fins a eixe moment ningú
no coneix. Perquè es pregunta, clar, vostès tenen la patent, i a més marquen els ritmes
de les necessitats de la població i les prioritats. Mire, l’únic que li puc dir és el que li
hem estat dient tots els grups aquest matí, és a dir, hi ha dues maneres de fer gestió
pública, una amb la cara alta sent capaç de plantejar les coses, donant peixet a escoltar,
perquè un no és infal·lible, crec que el Papa sí, però encara no conec jo que a cap
regidor per ser equip de govern l’ungisquen amb eixe do, això d’una banda. I, després,
el tarannà tan antidemocràtic que demostra en algunes coses, li vaig a explicar el perquè
molt claríssimament, jo he posat l’exemple de quatre pobles que no sumen 2.500
habitants, la capacitat de reacció de sumar i de plantejar coses a la Generalitat, el que ha
llegit el Sr. Castelló implica que el Sr. Cardo o l’alcalde sí que han fet les gestions que
es comprometeren, però no ens venga burros per gallines, estem parlant, Sr. Castelló, i
centre’s, de prolongar la conducció d’aigua a Almardà, no d’ampliar les seccions del
traçat actualment existent, ni els dipòsits, el seu regidor d’Aigües, ens ha comentat que
era una obra molt difícil d’aconseguir perquè el cost, segons les seues estimacions en
premsa, rondava els 300 milions de pessetes, si o no?, el que s’està demanant ací és la
voluntat política que pel que es veu vostès no la tenen, la resta de grups municipals sí,
d’instar perquè eixa prolongació que val 300 milions de pessetes es fique en els
pressupostos. Si els grups de l’oposició, no jo, hem plantejat açò ara és perquè estem a
principis d’octubre, no voldrà que plantegem la inclusió en els pressupostos del 2001 a
març de l’any que ve, després totes eixes estranyeses i confondre unes coses amb altres,
no van enlloc. Aquest, clar que s’ha acceptat ampliar l’amplària de la secció de
canonades i per tant la capacitat dels dipòsits, ara queda el més important, traslladar,
dur, conduir l’aigua a Almardà, si a vostè li ve excessiu demanar i tenir el suport de tot
el consistori, doncs res, ens envia a casa i d’ací a demà vint-i-quatre hores. Simplement
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vaja per davant el retret meu, i crec que el de tots els portaveus, de com gestionen
vostès, i les tornarem a tenir moltes vegades. Ací s’ha parlat moltes vegades de sumar i
defensar interessos generals i pel que es veu, li repetisc, tenen vostès l’exclusiva de
l’oportunitat de la selecció del tema concret d’interès general i de la intensitat. Crec que
així se li fa molt fluix favor a cap ciutadà.”

El Sr. ALCALDE diu: “Sra. Martínez, li dic el mateix que he dit anteriorment en
l’altra moció, l’oportunisme quan les gestions ja s’han realitzat. I li he d’aclarir una cosa
que és important perquè vostè la tinga perquè és història també, referent, Sr. Pedro
Marco com vaig dir al mes d’agost, davant les crítiques d’alguns representants de
l’associació de veïns d’Almardà, que no ens havíem mogut per l’aigua potabilitzada a
Almardà, i això no era cert i vaig fer les declaracions, Sr. Pedro Marco, vaig dir
clarament en les dates que va estar ací a Sagunt presentant amb plànols els projectes del
proveïment d’aigua a tot Sagunt i a tota la comarca, i recorde que en una reunió amb ell,
acompanyat jo del Sr. Francisco Sala, alcalde d’Algímia, i del Sr. Juan Arnal, alcalde
d’Algar, l’entrevista la tenia jo, em vaig reunir amb el Sr. Pedro Marco i ells hagueren
d’esperar a la porta, vaig eixir, cridí el meu company Juan i li vaig dir, ja teniu l’aigua
per allà dalt, també. Les gestions estan realitzades amb temps, independentment que al
principi els projectes indicaven o aconsellaven que calia augmentar la secció del
diàmetre de la canonada, al dia d’avui previsiblement li indique que no, senyal que
estem seguint el projecte, perquè el cabal no és solament funció de la secció, sinó que és
funció també de la velocitat i de la pressió. Per tant, al dia d’avui, Sr. Pedro, es troba
avui a Saragossa, estem desenvolupant aquest assumpte, perquè arribe a Almardà com
més prompte la canonada, que com he dit en declaracions i vaig dir també a l’agost,
arribe als municipis de les Valls i Almenara. El projecte en la primera fase preveia això.
És el que li dic la reincidència de quan les coses estan aconseguides voler presentar
davant el Ple i els ciutadans que les aconsegueixen a base d’aquesta moció. Avance’s a
una altra sèrie de coses, perquè en les cartes que he enviat al Sr. Pedro Marco, director
general d’Obres Públiques, n’hi ha d’altres importants sol·licitades per a la ciutat,
també, i quan tinguen coneixement ens presentaran la moció.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposició amunt transcrita, que ací es té per reproduïda a tots els

efectes.

21 MOCIÓ GRUP SOCIALISTA SOBRE ABOCADOR
El ponent, Sr. CRISPÍN, explica: “Es tracta de preveure la solució als nostres

residus sòlids urbans, en concret demanem que es denuncie el conveni entre
l’Ajuntament de Sagunt i la comissió liquidadora del Consell Metropolità de l’Horta
d’avui, a fi de poder utilitzar si fa al cas el poc espai que poguera quedar com a solució
transitòria als residus sòlids de Sagunt.”

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim de les Entitats Locals, per unanimitat, es declara
la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Es llegeix la moció, que diu:
“Davant la situació de pròxim ompliment de l’abocador del pic dels Corbs, com

a conseqüència el conveni subscrit entre l’Ajuntament de Sagunt i l’extint CMH, pel
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qual permetia incrementar els abocaments de 130 t/dia establertes en l’origen, fins a la
270/dia.

El Grup Socialista Progressistes denuncia:
La manca d’informació en aquest Ple sobre dades referides a les tones reals que,

des que se signà el conveni, estan abocant-se al pic dels Corbs.
La manca d’informació relativa a si s’ha produït o no cap liquidació addicional

per excessos d’abocaments.
Que les informacions escassament documentals, referents al fet que en el proper

mes de febrer de 2001, s’espera concloure els abocaments al pic dels Corbs i que
contradiuen altres plantejaments de l’Alcaldia de realitzar determinades obres per
prolongar la vida de l’abocador.

La manca d’una decisió sobre la necessitat o no de realitzar la construcció
provisional d’una instal·lació de transferència de fem, fins que s’adopte una solució
definitiva.

És per tot això que el Grup Socialista Progressistes, i a fi que es prolongue la
vida útil de l’abocador, fins que en una primera instància s’arbitre la solució
provisional, propose al Ple municipal la següent proposta d’acord:

1. Que l’alcalde denuncie el conveni entre l’Ajuntament de Sagunt i l’extint
CMH, avui comissió paritària, i donar-lo per acabat.

2. Que l’alcalde, a partir de l’1 d’octubre de 2000, prenga les mesures
necessàries perquè no s’aboquen al Pic dels Corbs més quantitat de residus que els
considerats en el projecte tècnic aprovat i emparat per la llicència d’activitat vigent (130
Tm/dia).”

Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Grup Mixt, Sr. CORTÉS,
assenyala: “Si m’equivoque em rectifiqueu, atès que l’abocador s’està acabant demaneu
que es denuncie el conveni amb el CMH o qui siga, no?, perquè només aboquem
nosaltres, és això el que voleu plantejar? Bé, doncs hi estem d’acord.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, manifesta: “Nosaltres
també hi estem d’acord, Sr. Alcalde.”

El portaveu del PP, Sr. CASTELLÓ, diu: “Una de prèvia és el fet que a nosaltres
sempre se’ns exigeix que els documents estiguen presentats tres dies abans, etc., hi ha
qui es dedica a fer alçar actes per ací dient que no està la documentació en la data
indicada, i després ens duen propostes com la de després, com la d’ara i com la d’abans,
de qualsevol manera, això sí que és de qualsevol manera, a les quals has de venir i fer-te
una fotocòpia un quart d’hora abans de debatre-la i a debatre que ací no passa res, em
sembla que eixe no és pla en absolut, la presente qui la presente, això sí que no és
democràtic perquè els mitjans que feu servir vosaltres amb el coneixement de tenir el
tema, i els qui tenim nosaltres no són els mateixos, i per tant coarteu el nostre dret de
defensar les nostres opinions, però, bo, per a això esteu vosaltres i dieu que no tenim
tarannà democràtic i nosaltres traguem tranquil·lament. Dita la prèvia, vull dir-li al Sr.
Cortés que el que ell ha dit s’agafa més al que anem a proposar per part nostra al Ple, en
el sentit següent: signem un conveni amb el Consell Metropolità de l’Horta, que
coneixen bé tots els membres de l’Ajuntament en un sentit econòmic, en un sentit de
capacitat, de tonatge, de control, etc., el que a aquestes alçades un parell d’anys més tard
crec que no té més de dos anys, un parell d’anys més tard nosaltres volem denunciar un
conveni així de “mutuo propi” em sembla com a mínim difícil, denuncie el conveni que
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he signat, em sembla complicat que això opere automàticament en relació amb el
Consell Metropolità de l’Horta, tindríem plets pel mig, tindríem mogudes, veuríem quan
això podria començar a executar-se, etc.; d’altra banda si això operava des de l’endemà,
resultaria que cada tona que fiquem en eixe abocador en lloc de costar-nos a mil
pessetes, ens costaria cinc mil. Amb la qual cosa no acabe de veure-hi tampoc
l’avantatge a la denúncia del conveni. En tercer lloc en el conveni establerta la quantitat
de 270 tones dia i no les 130 que es diu en la moció; per tant, la nostra proposta seia la
següent, carregar-nos tota la part dispositiva de l’acord que heu plantejat i recollint de
forma, crec jo, més fidel el que es pretén, que em sembla que està mal plasmat amb la
proposta d’acord, diríem el següent: que l’alcalde de Sagunt faça les gestions
corresponents perquè d’acord amb la Conselleria es limiten els abocaments del Pic dels
Corbs als produïts estrictament pel Camp de Morvedre.

Ens sembla que això seria molt més operatiu, que seria el que en essència ha dit
Miquel Àngel també, no ens ficaríem en embolics de denúncies de convenis, amb plets,
amb indemnitzacions, amb històries, que automàticament implicaria que el fem ens
costaria cinc vegades més, i a part d’això la dificultat de denunciar unilateralment un
conveni que entenc que és més que dubtés. Per tant eixa és l’esmena de supressió que
plantegem.”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, en segon torn, assenyala:
“Per una vegada, Alfred, et vaig a donar la raó en un tema que has comentat, tens raó en
el que has comentat que cal donar temps i marge per poder llegir-se les mocions i
estudiar-les. Jo entenc que el Grup d’Unió Valenciana, el seu vot no desequilibra ni
intervé ni va a donar a favor una votació o no, però senyors del PSOE, jo no tinc encara
la moció i si damunt no has pogut exposar-la, doncs això, ja sé que el meu vot no va a
donar la solució ni a un lloc ni a un altre, m’ho poseu complicat votar, m’hi abstindré i
ja està, perquè no sé el que vaig a votar.”

La Sra. ALEGRE, representant del Bloc-Els Verds, indica: “Jo també pense que
en el punt un, aquesta moció l’acabem de rebre, i no hem tingut temps ni de quasi llegir-
la, pense que és per estudiar l’abast que tinga denunciar un conveni l’Ajuntament de
Sagunt, el que va a repercutir en les arques municipals i per tant en les butxaques de la
gent. Donem suport a la proposta i la reflexió que ha fet el Sr. Castelló.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, assenyala: “Tenen
l’habilitat de no informar dels assumptes de correspondència que arriben ni de la
Federació ni dels temes d’interès, i després es queixen que de qualsevol manera és quan
l’oposició pot plantejar. L’oposició pot plantejar en els plens les mocions, Sr. Alcalde,
no tenim una altra via, i ens anem assabentant moltes vegades a través de la premsa. El
que anem a plantejar és si li sembla bé al Sr. Crispín un recés de tres minuts i plantegem
si hi ha manera d’articular. I en tot cas seria amb una temporalització molt breu, que en
el termini d’una setmana s’emetera un informe jurídic i es decidira o la denúncia o allò
altre. Com que tots estem d’acord en una cosa, Sr. Alcalde, i és que l’abocador no va a
aguantar pot ser l’opció “a” o l’opció “b”, la finalitat és la mateixa, podríem parlar un
minut o dos, i s’arriba a un acord unànime, tret que ací siga més important qui xafa el
peu a qui, en lloc de resoldre el tema de l’abocador, perquè per denúncies no serà, Sr.
Alcalde, en les seues mans està plantejar el recés de tres minuts.”
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El Sr. ALCALDE diu: “Sra. Martínez, li he de dir el següent, primer, en la junta
de portaveus tenim un acord que tots els grups hem de dur allí les mocions, a fi que
isquen com a proposicions i figuren en l’ordre del dia. A fi de no furtar a cap grup
polític el debat, que el debat siga enriquidor, però si resulta que les mocions es
presenten en l’últim moment dins del desenvolupament de la jornada de la sessió del
Ple, lògicament hi ha grup polític que no té o no pot, si no coneix la moció amb
suficient antelació, les armes necessàries o les paraules adients o els articles necessaris
per a la defensa o coneixement d’eixa moció. És una regla de joc que hem acceptat tots
els portaveus i que tanmateix sembla que només la complim nosaltres, eixa és la raó.
Tal com regula el ROF en l’article 94, el debat que es promou és el president o ponent
de la comissió informativa corresponent o en el cas de les ponents, s’inicia breument
amb una exposició perquè tinguen coneixement els senyors regidors de la moció, i
intervé i tanca el debat. No intervé en la resta si hi ha un torn o dos, intervé el grup
polític corresponent. Diferenciem aquestes coses, perquè jo a qui em sol·licita la
paraula, i per ordre, com hem aprovat en el Ple de menor a major les estic concedint.
Després no fem judici de valor sobre l’abocador quan hi ha una empresa que té uns
titulats superiors i quan la Conselleria que està sota la competència d’ella, ha realitzat
inspeccions amb els seus tècnics també, i crec que els tècnics de l’administració són
suficientment competents. Fa dos dies celebràrem el consell de la SAG i allí donàrem
compte de tot açò.”

El ponent, Sr. CRISPÍN, diu: “Jo demane als serveis de la sala, els
administratius, que prenguen molt bona nota, textualment, perquè vaig a comprovar
després la cinta del que ha dit vostè, la mecànica que ha establert avui per als torns del
ponent i dels altres, perquè això justament li anem a exigir des dels bancs socialistes
d’ara endavant als seus ponents. Jo ara li preguntaria a vostè quantes vegades he
d’intervenir jo ara?, perquè és la primera vegada que intervinc en aquest punt. La meitat
dels oradors no saben ni de què estan parlant, saben que té a veure amb l’abocador, no
m’ha deixat exposar-ho, i damunt encara es permet fer-nos eixa xerrada que no sap molt
bé què és el que diu. Jo li vaig a dir el següent, Sr. Castelló, em sembla que l’únic que
ha parlat amb sensatesa en aquest punt ha sigut vostè, li accepte l’esmena que ha fet a la
nostra moció, amb una condició, que siga limitatiu en el temps, si en tres setmanes
l’alcalde no aconsegueix el que vostè planteja, denunciem el conveni, si accepta,
nosaltres estem per admetre-la.”

El Sr. ALCALDE explica: “Indubtablement afecta a qüestions legals que ha
d’intervenir i pronunciar-se el secretari i l’interventor, de sobres sabem que no podem
dur al Ple i ho hem acordat i repetisc cinquanta mil vegades qualsevol, i hi ha un acord
del Ple d’aquesta corporació, que no podem acceptar mocions que impliquen o puguen
arribar efectes legals i a més contrapartides econòmiques. Té els informes
d’Intervenció.”

El portaveu del PP, Sr. CASTELLÓ, explica: “Jo pense que si d’ací al mes que
ve dóna temps almenys de saber si eixe tema pot fructificar per mitjà d’aquesta via o no
pot, i quins terminis pot tenir d’execució. Si d’ací al Ple ordinari que ve no hi haguera
cap alteració en aquest tema, crec que vostès queden perfectament lliures per tornar a
presentar la moció i mentrestant si els sembla bé el que es podria elaborar són els
informes tècnics que diguen sobre si és possible denunciar el conveni, unilateralment
sobre quines implicacions podria tenir per a l’Ajuntament, no sols quant al pagament de
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tona sinó a quants danys i perjudicis, etc., no siga que ens estem tirant ací damunt per a
tres o quatre mesos que li puguen quedar a l’abocador a veure si no ens van a caure a
nosaltres dos-cents o tres-cents quilos per aquest tema, jo pense que allò lògic seria que
si vostès accepten l’esmena a la totalitat plantejada, que es votara estrictament l’esmena
a la totalitat i que la resta de punts mentrestant es vagen estudiant pels serveis tècnics
municipals, de manera que al proper Ple ordinari vegem si hi ha hagut cap modificació i
si no n’hi ha hagut almenys tenim els informes tècnics per poder debatre açò amb
coneixement de causa.”

Tanca el debat el ponent, Sr. CRISPÍN: “El problema d’açò és que si comencem
a demorar no anem a tenir res a regular; per tant, o limitem això que has plantejat en una
data raonable, o no té sentit. Es pot limitar en tres setmanes.

En el debat el Sr. Castelló presenta una esmena a la totalitat de la part
dispositiva, que diu:

“Que l’alcalde de Sagunt faça les gestions corresponents perquè d’acord amb la
Conselleria es limiten els abocaments del pic dels Corbs als produïts estrictament pel
Camp de Morvedre. Concedint un termini de tres setmanes perquè s’emeten els
informes tècnics corresponents sobre la possibilitat de denúncia unilateral del conveni.”

Esmena que se sotmet a votació i és aprovada per unanimitat; per això
l’Ajuntament ACORDA: Aprovar la moció amunt transcrita, degudament esmenada en
la part dispositiva, que queda de la manera següent:

Que l’alcalde de Sagunt faça les gestions corresponents perquè d’acord amb la
Conselleria es limiten els abocaments del pic dels Corbs als produïts estrictament pel
Camp de Morvedre. Concedint un termini de tres setmanes perquè s’emeten els
informes tècnics corresponents sobre la possibilitat de denúncia unilateral del conveni.

22 MOCIÓ PSOE SOBRE PAELLA GERÈNCIA
Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament

d’Organització, Funcionament i Règim de les Entitats Locals, per unanimitat, es declara
la urgència de l’assumpte i procedir-ne al debat.

Es llegeix la proposició, que diu:
“La comissió ciutadana per a la defensa de la Gerència, entitat coordinadora de

les diferents entitats veïnals, socials, culturals, ecologistes, esportives, de dones i
juvenils, a fi de salvaguardar el recinte conegut popularment com antiga Gerència
d’AHM, d’acord amb la decisió acordada en l’última reunió, manifesta que:

1. Durant els darrers anys, en la data emblemàtica del 9 d’Octubre, aquesta
comissió realitza l’acte tradicional conegut com “La paella del 9 d’Octubre”. A aquest
acte lúdic assisteixen una mitjana de 3000 persones cada any. Fins a la passada
celebració gran part de les despeses estaven sent gastades amb els diners sobrants del
fons sindical de CCOO, UGT i CNT en l’època de les mobilitzacions contra el
tancament d’AHM. L’any passat la comissió tingué una ajuda econòmica per part de
l’Ajuntament de Sagunt de cinc-centes mil pessetes, quantitat insuficient per cobrir totes
les despeses de l’acte (publicitat, dolçainers, aigua, megafonia, paella…), malgrat els
dines de la venda de tiquets, es poguera realitzar de manera assequible a tothom.

2. El nostre municipi ha començat a celebrar de manera important la festa de tots
i totes les valencianes i valencians. És un fet que a la popularització d’aquesta
celebració ha contribuït la celebració de la paella de la Gerència, activitat que junt amb
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el mercat medieval com també altres activitats comarcals, ha aconseguit oferir i donar
sentit de festa significativa al 9 d’Octubre com a valencians i valencianes.

3. El passat 21 de gener la Comissió Ciutadana per a la Defensa de la Gerència
va remetre al regidor d’Hisenda una sol·licitud de col·laboració per l’esmentat acte i no
hem tingut cap resposta, només silenci.

Per tot això, la Comissió Ciutadana per a la Defensa de la Gerència proposa al
Ple de l’Ajuntament la moció següent, esperant que siga aprovada.

PRIMER: Que l’esmentat acta siga inclòs entre els que conformen les
celebracions saguntines del 9 d’Octubre.

SEGON: Que l’Ajuntament concedisca a la Comissió Ciutadana per a la Defensa
la quantitat de 600.000 ptes. a fi de poder realitzar aquesta activitat.”

D’acord amb la Carta de Participació Ciutadana, el Sr. ALCALDE suspèn la
sessió plenària, i concedeix la paraula a una representant del públic assistent, Sra.
Martínez, en representació de la Comissió Pro Gerència: “Aquesta moció es presentà ja
en el ple de juliol, però es quedà sobre la taula perquè no es considerà d’urgència. Cal
agrari que s’haja assumit per tots els grups polítics i posar l’accent en una cosa, que la
realització de la paella, com alguna vegada m’ha suggerit algun regidor, no s’ha de
veure com que un grup d’amiguets s’ajunten i volen fer una paella i volen que se la
costege l’Ajuntament, el que volem és que s’incloga dins de la festivitat del 9
d’Octubre, i que no hàgem d’estar demanant ací a l’Ajuntament cada volta que volem
celebrar la paella, uns diners, que s’incloguen ja, però ja per a l’any que ve, que no
hàgem d’estar cada vegada que arriba el 9 d’Octubre, la comissió ací paella, que volem
paella, que s’incloga ja en els actes del 9 d’Octubre. Per últim demanem que siga
aprovada per unanimitat, perquè es puga celebrar la festivitat a la nostra localitat.”

En aquests moments, a les 17 hores, l’alcalde abandona definitivament la sessió;
és substituït en la presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Castelló.

Així mateix, a les 17 hores, el Sr. Crispín abandona definitivament la sessió.

Represa la sessió plenària, i obert el torn d’intervencions, el portaveu del Bloc-
Els Verds, Sr. CIVERA, assenyala: “A part de la possible il·legalitat que cometríem
aprovant una despesa que no està prevista en els pressupostos ni en cap delegació de
l’Ajuntament, imaginem-nos per un moment que ara ací alegrement, per la demagògia
de la pressió cívica, aprovàrem la paella amb una finalitat molt lloable com és la defensa
de la Gerència que segurament no hi ha altres formes de fomentar la defensa de la
Gerència només que fent paelles. Anem a suposar que tots per unanimitat aprovàrem la
paella, i què passaria si l’endemà ens vinguera ací la comissió de festes dels Sants
Patrons, de la Mare de Déu del Remei, de Sant Ramon, de Sant Miquel, de la Comissió
Cívica de Ciutat Vella, etc.? A què ens dediquem ací amb els fons públics, a pagar
paelles? Per l’amor de Déu, sembla mentida que açò isca d’un grup progressista, a mi
personalment em fa vergonya, i jo personalment i el meu grup no anem a donar suport a
açò, perquè no creiem que aquest siga el camí, i ens neguem al procediment i a la
finalitat, així de clar. Amb el nostre vot no farem ús dels diners públics per pagar
paelles, i més quan s’intenta disfressar amb altres qüestions. Si es defensa la Gerència es
defensa, però no s’hi mescla amb el 9 d’Octubre per veure si així entra millor, i a més es
tira la culpa de si en altres festes des de fa no sé quant de temps es fan les calderes, però
açò quina manera és, Imma?, açò és progressista?, bo, doncs defenseu-ho, jo així ho dic
i ho manifeste, em sembla molt progressista, continueu així, amb el nostre vot no.”



92

El Sr. ESPARZA, representant del Grup Socialista Progressistes, manifesta: “En
principi vull agrair a tots i comprovar que l’equip de govern encara que ha tardat una
mica entenga el que és la participació, i a la companya, en aquest cas del públic li haja
deixat llegir la moció i explicar-la, cosa que sembla que a tots els portaveus no ha passat
aquesta vesprada. La veritat és que m’ha sorprès i molt la intervenció del company
Civera, perquè jo crec que s’ha retratat, espere que no siga el seu grup el que s’ha
retratat així i siga només a nivell particular, jo no sé si serà progressista o no, Sr. Civera,
el que per descomptat no eren ni formes eren les seues. Vostè encara no s’ha adonat del
que eixa paella significa o ha significat en aquest municipi, per cert podrien venir altres
entitats, és curiós que ha anomenat totes les de Sagunt ciutat, això ho diran altres perquè
jo no vaig per ací, però és casualitat. Eixa paella té una reivindicació popular no per la
paella en si, sinó pel recinte de la Gerència i el que sí que ens estranya, i eixa ha sigut la
intenció en no subscriure en un principi la moció o dur-la com a grup, perquè enteníem
que era l’equip de govern, concretament el Partit Popular qui tenia el protagonisme,
podien haver-se pegat el pegot que la Gerència al final, amb això de tan anomenada, i
esperem que arribe alguna vegada perquè encara no ens la creiem, la Ciutat de les Arts
Escèniques, ara fins la paella anaven a fer-la gegantíssima per a èxit de vostès. El que sí
que m’ha sorprès, Sr. Civera, i li ho dic personalment i no com a grup, és que haja
tingut la barra i la manera de dir que no. Què si de cas no hi ha altres entitats que per al
9 d’Octubre no reben subvenció? Quina il·legalitat és eixa? Si vostè té en Cultura i en
altres delegacions passarà igual, vostè té un fons que té obert per a les subvencions que
li dóna la gana, i les utilitza habitualment, i a més ens consta, que a més d’una manera
molt graciosa vostè se salta fins a les normes legals de pagara factures superiors al que
la llei li diu com a president d’una entitat autònoma, ja ho veurem això altre dia, que no
fa al cas. Per part, no isca amb eixe tarannà, almenys diga que no està d’acord, que ja ho
sabem des de fa temps, i punt. El nostre grup és clar que hi està d’acord, com ho ha estat
sempre.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, indica: “A mi el que em sorprèn
és el nivell d’exigència que des de fora de l’hemicicle es fa amb el tema. Sincerament,
és cert que es donen subvencions a burrades en aquest Ajuntament, per a associacions
culturals, juvenils, en Serveis Socials, vaja, donem subvencions per a totes bandes, però,
clar, Sr. Esparza, i no em diga que no és així, el nivell d’exigència, de dir: home, que ja
està bé, que tots els anys hem de venir a demanar-ho. Anem a veure, en primer lloc, les
competències de l’atorgament de subvencions no són del Ple de l’Ajuntament de
Sagunt, són del a Comissió de Govern. Dos, totes les subvencions que es donen des de
l’Ajuntament tenen una partida pressupostària, i aquesta no en té. Tres, cap grup polític
va fer cap esmena al pressupost en eixe sentit per posar com a subvenció aquest tema.
Per tan cadascú que carregue el seu mort. Nosaltres, sense ser competència del Ple, acte
nul de ple dret, si no que és de la Comissió de Govern, sense tenir partida
pressupostària, sense haver tingut cap esmena, sense haver passat per la Fundació de
Cultura, pretendre que un acte, molt lloable, el que vulgueu, que vulga encardinar-se
amb els actes del 9 d’Octubre, que junt amb el mercat medieval no sé quant, no sé més,
havent passat del president de la Fundació de Cultura, però açò què és? Sincerament no
ho entenc i no ho compartesc. I com que les formes no les compartesc en absolut, el
fons teniu en compte del que estem parlant de manca de competències del Ple i de
manca de consignació pressupostària, no ho podem votar així. En el moment que es
plantege d’una altra manera, volent-se integrar en el 9 d’Octubre, parlant-ho amb
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Cultura, debatent-ho en el si del consell, nosaltres pensarem sobre el fons material, de
moment no anem ni a entrar sobre el fons material, ens sobra amb la forma, i amb la
forma que hi ha no podem acceptar-ho.”

En un segon torn de paraula, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr.
MONTESINOS, manifesta: “A mi també m’ha sorprès la rotunditat de Manolo Civera,
jo pensava que no era un motiu de crispació, sinó tot el contrari, que era un motiu de
coordinar-nos tots i tenir el tema més clar i que no passaria el que estic veient en aquest
moment. El nostre grup sí que va a donar suport a aquesta reivindicació o anomeneu-ho
com vulgueu, perquè no ens cree més problemes les meues paraules. Per a nosaltres el
tema de la paella és un sentiment, no té res a veure amb el que ha dit el Sr. Civera, per a
nosaltres és una reivindicació històrica i un sentiment com ha dit Manolo Esparza, un
sentiment, una reivindicació de moltíssims anys, de la Gerència, des del seu tancament.
El que jo tinc són algunes preguntes, amb quina partida pressupostària es va oferir o
s’aportà l’any passat? Sé que l’any passat hi hagué una aportació econòmica per part de
l’Ajuntament, és així, no? S’ha comentat que l’any passat hi hagué una aportació
econòmica de 500.000 pessetes, si n’hi hagué l’any passat no trobe el problema enguany
perquè hi haja eixe formulisme tan ajustat que voleu dur ara en aquest moment. Per tant
no entre en la forma, sí que entre en el fons que pense que no l’han presentat o no l’han
exposat com tu deies, amb eixes imposicions que s’incloguen, t’ho estan dient de la
manera més útilment perquè d’alguna manera s’incloguen en la commemoració del 9
d’Octubre de tots els valencians, tots els saguntins i de tots els veïns del Port; per tant, el
nostre grup sí que el va a aprovar perquè creiem en ell, hem acudit tots els anys a la
paella, no perquè siga una paella sinó perquè pensem que és una reivindicació bonica i
històrica del nostre municipi, i jo l’únic dubte que tinc és que li preguntaria al Sr. Civera
si aquesta reivindicació en lloc de ser al Port haguera sigut a Sagunt, si l’haguera no
defensat amb tanta rotunditat.”

El Sr. CORTÉS, portaveu del Grup Mixt, manifesta: “Jo pense que no és un
problema de Sagunt o del Port, jo pense que és un problema, a més m’ho crec, de
conviccions que jo no les compartisc ni les entenc però que sí, d’alguna manera entenc
que alguna persona que defensa eixe tema amb l’èmfasi que ho ha fet Manolo, és perquè
s’ho creu, i lògicament no hi estic d’acord, però lògicament el respecte. La veritat és que
a vegades arriba un moment que dius, ens muntem uns problemassos, uns
enfrontaments per un tema que la veritat és que s’està fent des d’un muntó d’anys, no hi
ha hagut pràcticament mai cap problema, és un moment en què allí la gent s’identifica
amb un recinte reivindicat des de fa molts anys, i repetisc una vegada més tot i que sé
que a alguns els fa gràcia, i és que quan tants diners es tiren en aquest Ajuntament, tants
diners es maltracten, després al final ens posem, tret que siga per un problema de
conviccions, i entenc que és un tema de conviccions el que està plantejant el Bloc o
Manolo, no sé si és del Bloc o de Manolo, però jo entenc que la forma no ha de ser eixa,
es pot discutir de moltes maneres i en el fons jo crec que és un tema que val la pena
mantenir, que es pot incloure dins dels festejos del 9 d’Octubre. Jo crec que el que vol
menjar-se una paella no ha d’acudir al recinte perquè per sort o per desgràcia crec que
tots els diumenges ens mengem el nostre plat de paella, crec, tal com deia la companya,
que a vegades es planteja, doncs això de quatre amiguets que volen menjar-se una
paella, pense que van a la platja o a sa casa de camp i se la mengen. Jo demanaria que
fórem sensats en aquest tema, que no té la major transcendència i el que no es pot és
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crear un enfrontament com el que s’ha creat en aquest tema, per un tema tan relatiu com
pot ser fer una paella el dia 9 d’Octubre.”

El Sr. CIVERA, portaveu del Bloc-Els Verds, indica: “La meua manera de ser és
la que és, igual que la teua, Manolo, és la que és, que podríem dir que passes del tema,
doncs jo m’irrite més, efectivament com diu Miquel Àngel és la meua forma d’entendre
coses que m’afecten. Estic fent un gran esforç dins de les reformes que intente dur
endavant, conforme està l’Ajuntament i està la Fundació de Cultura, de racionalitzar i
d’objectivitzar les ajudes. Jo estic totalment en contra de les discriminacions i de les
subjectivitats a l’hora d’ajudar col·lectius i a tot el que siga, siguen de Sagunt o del Port,
perquè per a mi són exactament iguals, i em sembla que és aquest hemicicle avui he
donat proves d’açò, i tots els dies la mateixa cançó, i a tots els qui em vénen a veure la
mateixa cançó. Per a mi no és un problema que m’agrade més o menys, i després la
tradició. La tradició des del punt de vista polític i sindical, que un partit polític vulga fer
una paella per guanyar-se els seus electors o el que siga, a mi em sembla molt bé i molt
legítim, i el meu grup ho ha fet, el 9 d’Octubre precisament en altres llocs, jo no veig
cap inconvenient, però que s’ho paguen, però fent la paella. Podríem haver convidat a
tothom a fer una paella per celebrar el 9 d’Octubre la festa del País Valencià. Jo no estic
en contra de les paelles ni de res d’açò, ni estic en contra que un moviment ciutadà ho
celebre amb una paella, el que jo pense és que els fons públics necessiten un rigor, hem
de ser una mica sensats, no podem obrir el pressupost municipal a eixa tipus de coses.
M’estic esforçant perquè el pressupost de la Fundació de Cultura vaja en base a unes
bases reglades que són en principi la programació municipal i després les ajudes a les
edicions, a les programacions econòmiques i a la producció cultural. Però la producció
cultural, és pagar plats de paella?, vosaltres de veritat cregueu que això és defensable?
Per l’amor de Déu. No és una quantitat significativa però és una quantitat i per què un
milió de pessetes i no dos milions de pessetes?, i per què no paella, cafè i puro?, però on
anem a parar? Des del meu punt de vista em sembla que no esteu en el trellat, em
sembla legítim que un moviment ciutadà organitze una paella però els qui vagen a la
paella que se la paguen, com els nacionalistes que quan anem a algun lloc o anem a allí
també ens la paguem. Però açò què vol dir?, obrir ací un fons d’inversions en base a
què. Ho dic sense acritud, em sembla d’un ridícul tan gran que un moviment ciutadà i
de tanta importància com pot ser per a Sagunt i el Port, que reivindiqueu pagar una
paella, el nostre vot indubtablement va a ser que no.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, indica: “Allò divertit de
tot açò, perquè açò ja no és un ple, açò unes vegades és un santuari, Sr. Castelló, i altres
vegades és un lloc de declamació i de declamació de principis amb esquinçament de
vestidures, la sessió plenària anterior s’estava votant un acord que era manifestament
il·legal i així ho deia l’interventor amb la taxa de fem i vostès no tingueren cap
problema a votar-lo, i estàvem parlant d’un assumpte que afectava a prop de 350
milions de pessetes, el que passa és que pels seus actes els coneixereu, i fer del vici
virtut és un exercici en la política que per desgràcia cada vegada més està estès. Mire,
vostè està traient tota l’estona la paella del context, quan plantege en la Fundació, jo
crec que només he assistit a dues reunions de la Fundació de Cultura. Després de sentir-
lo, Sr. Civera, crec que m’esforçaré per anar a més. Quan vostè està plantejant la paella
té una concepció de la cultura que tampoc no és el cas discutir-ho ací. Anem a veure,
com em podria expressar jo breument, amb la mateixa brevetat que el Sr. Civera? Per
exemple, potenciar la traducció d’una obra clàssica de grec de Sòfocles, vull dir, obres
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de teatre que jo per circumstàncies conec, al català, que a mi em sembla molt bé, crec
que podrà motivar a nivell de localitat 30 o 40 persones, això és cultura amb majúscula.
Potenciar mitjançant un acte massiu una plataforma ciutadana que està reivindicant la
titularitat de la Gerència, això no és cultura perquè vostè té una noció de la cultura
superelitista, per a mi. Mentre que nosaltres potser per ser del Port tenim una noció de
cultura molt més de a peu. Molt més que la cultura naix des d’avall i es fermenta des
d’avall. Però, en fi, aquest no és el lloc. Mire, jo no tinc cap problema a aprovar tot i que
siga nul de ple dret la paella, per què?, perquè després es pot esmenar, veritat que es pot
esmenar amb una modificació? Doncs, ja està, que informe l’interventor, si vol informar
bé, i es pot recolzar la paella i en el millor dels casos entre 350 milions de taxa de fem
que la modificació era il·legal i la paella, doncs jo em quede amb la paella, perquè a més
allò altre ja veurem quan podem aclarir els comptes de les taxes de fem. Vostè s’ompli
la boca de transparència, de cultura, d’equitat, de criteris objectius, i encara estic per
sentir que a la Fundació de Cultura en moltes de les subvencions o ajudes que es donen
es compleixen els principis de concurrència i publicitat. Allò usual és que el Sr. Civera
vinga i comente, segons em comenten a mi segregacionistes i antisegregacionistes
d’altres grups, no crec que siga tendenciós, ha vingut Pepe i se li va a donar una
subvenció per a un llibre, vots a favor, com que som majoria el volem d’Almeria;
l’entitat, el cavall roig ha plantejat no sé què, vots a favor, tants. Això no són criteris
llevant dos o tres aspectes molt xicotets de fons, això és jo m’ho dic jo m’ho faig, i això
és el que sabrà qualsevol que vaja a la Fundació de Cultura, sabrà, o estic dient alguna
mentida? Quan les subvencions i els criteris exigeixen publicitat, concurrència i unes
bases que tothom complisca. Així és com funcionen vostès, veurem com estan les
partides pel que ha comentat el Sr. Esparza, quants decrets d’Alcaldia, d’Alcaldia
delegada, quants decrets aprova el Sr. Civera sense molestar-se a consensuar, a parlar ni
a explicar, perquè eixa és la pràctica de la Fundació de Cultura. Aleshores, em crida
molt l’atenció que vostè mirant-me amb els ulls desorbitats em parle de nul·litat de ple
dret quan fa escassament un mes vostès estaven aprovant un acord il·legal, i per
descomptat que la repercussió no és la mateixa, aleshores, apliquen-se el romanç i
almenys no es vanten del que no tenen. Anem a votar el tema de la paella i de l’acte
cívic de la Gerència, i evidentment jo no sé quins distinguos té vostè entre un acte de
moro i cristians que duen cinc anys d’antiguitat i un acte cívic multitudinari al Port. Sí
que entenc que tots som iguals però uns més que altres, Sr. Civera, això és veritat.”

El representant del Grup Socialista Progressistes, Sr. ESPARZA, diu: “Una
qüestió d’ordre, supose que el PP no va a parlar perquè com que no ha assumit la moció
em toca tancar a mi, pregunte, si vostè va a parlar jo li cedisc el torn, que tancarem els
qui hem subscrit la moció. Sr. Civera, vostè diu que tota subvenció ha d’estar reglada i
basar-se en uns criteris. Que jo sàpiga, fins fa molt pocs dies, i ja encara no sé si és
operatiu o no, és quan vostè ha tret les bases de subvencions en la Fundació de Cultura,
que per cert se les ha trobat fetes perquè fa anys les deixàrem nosaltres fetes. I no sé si
tan sols és operatiu, abans d’eixes bases vostè demostra per tant que totes les
subvencions que donava, amb el millor dels criteris que jo supose que estaria d’acord
també es farien d’eixa manera tan il·legal com vostè està anomenant ara. Ha de tenir un
pressupost d’uns 20 milions, en la Fundació de Cultura, aproximadament sense cap
finalitat, sinó per al que vostè o eixa majoria que tan clarament o tan graciosament ens
deia Maribel, doncs aplica en el moment en què té a bé. Per tant no ens esquincem les
vestidures. A més una altra cosa, fa un any també cometérem una il·legalitat perquè eixa
paella es pagà ací amb la mateixa il·legalitat, o és que hi havia una partida
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pressupostària? També preguntaria ací, la paella de la petanca de tots els anys?, i, Sr.
Civera, ja li ho han dit abans el problema de les cultures d’elit perquè potser ho entenga
així, és el seu, jo no estic ací ni sostenint que pagar la subvenció d’una paella siga un
acte enormement cultural, però no deixa de formar part d’una cultura popular i a més, el
mínim, com li han tractat de dir tots, no és la paella, sinó el fons i la reivindicació social
de tot un municipi, perquè ací aquest Ajuntament també s’ha pronunciat en diferents
ocasions de reivindicació de la Gerència Pública, doncs serà de vostè i de tots també. I
una forma de celebrar això, podia ser perquè diversos anys ha sigut així i no havia de ser
per sorprendre’s tant, el que passa és que el que entenc de vostè ja no és la paella en si,
sinó que vostè està amb eixa actitud menyspreant el motiu de fons de la paella i als qui
hi participen. Per tant el tema no és la paella en si, el tema és el motiu de fons que hi ha.
Evidentment nosaltres ens mantenim en el que hem dit i ho assumim.”

La Sra. DOMÍNGUEZ, representant del Partit Popular, assenyala: “Crec que ací,
i dispensen si la qüestió d’ordre la faig al meu aire, jo els agrairia que m’escoltaren.
Estem veient, ací s’ha alçat una gran polèmica, i jo crec que si assentàrem una mica el
cap i tinguérem una mica de sentit comú, després de dur ací tantes hores, jo no pensava
ni eixir a votar; estem ací debatent com a ximples si una paella ha de ser pagada per tot
el poble per a aquest col·lectiu que està amb les seues reivindicacions i drets. I la
proposta que faig és que com que ens ho estem treballant ací i ens ho estem guanyant
isca del pressupost de tots els regidors d’aquest Ajuntament pagar la paella a aquesta
plataforma cívica. Eixa és la proposta i açò és el que crec que seria allò honrat i allò
correcte i deixar de discussions per part de tots.”

El Sr. ESPARZA, representant del Grup Socialista Progressistes, diu: “Jo
acceptaria la proposta per part meua, que ha fet la Sra. Domínguez, si fóra proporcional,
és a dir, que el qui més cobra d’aquest municipi, que és l’alcalde, siga qui més pague.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor del PSOE, SP, GM i
UV, 3 vots en contra del Bloc-EV i 8 abstencions del PP i Sr. Crispín (les de l’alcalde,
Sra. Domínguez i Sr. Crispín en aplicació de l’art. 100.1 del ROF), ACORDA:

Aprovar la moció amunt transcrita que ací es té per reproduïda a tots els efectes.

PRECS I PREGUNTES
Obert el torn de precs i preguntes, el Sr. GIL assenyala: “Senyors de l’equip de

govern, jo tinc ací una còpia de la Comissió de Govern de data 7 de juny d’enguany, i
en el punt 25 d’aquesta referent a l’expedient 267/00 LO, hi ha una denegació per a una
petició en un edifici de protecció expressa al carrer Unificació en què es demana obrir
una porta on hi ha una finestra i l’equip de govern li denega la llicència d’obra perquè
de forma expressa hi ha un article que diu que no es permetrà en edificis catalogats el
regadiu vertical de buits de façanes convertint finestres en portes. És a dir, es denega en
base a un articulat de les normes. Però açò xoca perquè és posterior a una altra petició
que es va fer per part de ciutadans d’aquest municipi als habitatges de les regions
devastades, que s’ha fet el mateix, una finestra s’ha convertit en porta i ací sí que es
donà la llicència, aleshores la meua pregunta és quina és la qüestió distinta una o altra
quan tractem d’edificis catalogats i a aquest sí que li permeten fer les obres i a l’altre
no?, la cosa és més greu del que sembla en principi. Us faig la pregunta perquè a qui li
pertoque de la casa ho estudie i conteste. Us demane que en el Ple següent expliqueu el
perquè a un se li ha concedit i a l’altre se li ha denegat.
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Tinc una altra qüestió, fa un o dos anys jo li preguntava a vostè sobre els
terrenys de la quarta planta, què és el que passava amb ells, i de manera reiterada a les
preguntes que jo li feia vostè em contestava que el Sepiva estava desenvolupant un
projecte de l’obra urbanitzadora de tots els terrenys, em referisc també a una altra
comissió de govern amb data 12 de juliol en què en el punt 38 diu: proposta regidor
delegat d’Urbanisme protocol intencions sòl industrial. I més o menys és aprovar aquest
protocol en tots els seus termes que consta en l’expedient i ací es té per reproduït. És
que es faculta l’alcalde perquè prepare una documentació entre el Sepiva, la Conselleria
i l’Ajuntament sobre els terrenys de la IV Planta, i la pregunta és: quan jo li feia a vostè
aquests comentaris en els plens i vostè em deia que el Sepiva estava desenvolupant el
projecte de l’obra urbanitzadora sembla que era mentida. Aleshores, què passa: és
veritat ara i aleshores era mentida o allò que es quedà parat ara continua? Perquè el que
sí que és veritat, els del Sepiva, vostès o qui siga. Ací només hi ha un plànol format 4,
una vista àrea dels terrenys de la IV Planta, només, però com que ara es faculta l’alcalde
per fer eixe pas a una proposta seua, vol dir que abans no hi havia res, i ens estava
embolicant.

Una altra pregunta, al parc d’Ingruinsa el compromís que vostè va adquirir amb
data de febrer d’enguany d’admetre l’obra urbanitzadora del projecte d’Ingruinsa, la
pregunta torna a ser la mateixa, per a quan té vostè previst que això es faça? Espere que
almenys el mes que ve em digues per quina qüestió o a què es deu que l’Ajuntament no
admeta l’obra urbanitzadora del parc d’Ingruinsa. L’última pregunta, la reitere també en
diverses ocasions, he estat en l’oficina de la Policia Local veient si estaven fent gestions
per cobrar l’ocupació del sòl per materials. En la visita que vaig fer l’únic que m’han
ensenyat i era una tasca bona, era sobre les cadires dels bars, però zero pessetes i
expedients sobre la via pública. A mi la persona encarregada d’açò m’ensenyà només
expedients d’ocupació de cadires, dels xicotets, dels desgraciats, dels qui cobrem quatre
xavos, però dels grossos em va dir que estava per fer. Torne a reiterar-li el mateix, hi ha
milions que en aquest moment l’Ajuntament no està cobrant per la deixadesa de vostès,
açò ve cuejant més d’un any. Jo crec que ha arribat el moment que no es perden aquests
diners, que oscil·len entre 80 i 100 milions de pessetes. Estem tots ficats en el tema del
fem i ficant unes taxes per damunt del que es deu i no volem cobrar aquests cànons, si
no es volen cobrar, torne a dir el que li vaig dir la vegada anterior, que els suprimisquen.
Torne al mateix, a veure si al mes que ve hi ha una resposta formal de per què no s’estan
perseguint aquests assumptes. És més, per si li serveix de referència, hi ha algú que ha
dit, d’aquest a aquests mes, aquest mes he acabat i el carrer continua ocupat, però no 20
metres, una cosa així com 400 o 500, a 18 pessetes metre quadrat dia, són molts duros.”

El Sr. CASTELLÓ respon: “Li dic que el tema de la llicència que em comenta
miraré l’expedient a veure com estan els informes, etc., però el que sí que es diu ací en
la denegació és que incompleix l’art. 218 per tal com trenca els criteris de composició
de façanes en trencar amb la proposta, i parla de col·locar una porta i substituir i ampliar
les finestres del local, això no té res a veure, de tota manera ja ho miraré. Respecte al
tema del Sepiva és cert, una altra cosa és que s’ho vulga creure, que el Sepiva ha estat
treballant en eixe tema, el que també és cert, i vostè coneix perfectament, és que des del
moment en què s’aprovà això en el Ple, que va ser el conveni dels fons Resider quan
s’aprovà definitivament, fins al Ple d’avui, l’assumpte de les zones humides impedia
saber sobre quina zona del sòl industrial es podia actuar i si definitivament la
Conselleria anava a llevar el tros que va des de Sidmed fins a la cantonada nord de la
zona humida, o no l’anava a llevar i això era d’importància vital per al desenvolupament
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del projecte. A més, si vostè parla amb gent del Sepiva li podran contar que hi ha hagut
reunions amb la Conselleria d’Economia, més concretament amb el director general de
Patrimoni, amb la Conselleria de Medi Ambient, amb l’autoritat Portuària, amb
Iberdrola, amb Cegas, etc., hi ha hagut reunions a muntó sobre aquest tema, però ha
estat paralitzat fins que s’ha tret el catàleg de zones humides, i és ara quan realment el
Sepiva junt amb el Sepi va a començar o va a continuar desenvolupament els treballs
però sobre un sòl que ja està absolutament clar, que mentrestant no podien haver fet res.
Respecte al tema d’Ingruinsa li consta que les dues dificultats que hi ha és el tema de les
bombes i és el tema d’eixe clot que pel que es veu quan plou s’hi forma un gran bassal,
dues coses: tinc la intenció que quan torne vostè ací al proper ple no em pregunte ja més
sobre aquest tema, el problema de les bombes pense i així li ho he consultat als tècnics
de la casa, es podria resoldre en atenció al fet que com ara sí que tenim garantit el
subministrament de l’aigua a través del metre cúbic, etc., podria ser que resultara que no
fera falta col·locar les bombes d’extracció de pous, que com vostè ha comentat moltes
ocasions les tindríem allí mortes de riure i sense manteniment i acabarien espatllant-se. I
d’altra banda vull dir-li que això del clot estic pendent que hi vaja un tècnic i em diga si
és competència d’Ingruinsa, de Foment, per tant no afecta la recepció de les obres.
Només m’ho diguen ho duc a la Comissió de Govern, ho aprovem i ja està.”

El Sr. MONTESINOS diu: “Sr. Castelló, tinc dues qüestions, la primera ni és un
prec ni una pregunta, és un dubte, cada vegada que sorgeix el tema per mitjà de mocions
d’agricultura o medi ambient, etc., que planteja Unió Valenciana tinc un dubte, els seus
arguments són sempre els mateixos: “és que els d’Unió Valenciana éreu pitjor que
nosaltres”, el meu dubte és: i com si érem tan dolents els han fitxat, els han comprat a
quasi tots en el Partit Popular? El tema que volia preguntar, Enric, pel que comentàveu
abans de la repetició de mocions, de preguntes, de censures, de recordatoris, com el que
he fet abans de les grans transformacions, em comentaves que vosaltres ja l’heu fet
d’una altra forma, la meua pregunta o el meu prec és el següent: en el Ple corresponent
al passat 30 de març el nostre grup Unió Valenciana presentà una proposició per a
l’aprofitament de 900.000 metres cúbics d’aigua depurada procedent del procés
industrial de la fàbrica de Sidmed i Galmed, que a hores d’ara continua abocant a la
mar, aleshores, els podia llegir ací les intervencions que tingueren els tres grups de
l’equip de govern, que me la votaran en contra, però no ho vaig a fer, aleshores el que
vaig a fer és tornar a insistir en el tema perquè pense que han passat diversos mesos, no
tenim notícies de les gestions de vostès, i l’aigua continua abocant-se a la mar, i,
repetisc, són 900.000 metres cúbics, avui en dia això és un autèntic luxe permetre’ns
això, i si voleu no la faig meua, el prec, la pregunta, la proposta, la feu vostra, però per
favor solucioneu-ho. Jo crec que la solució a la sequera de la marjal depèn de vostès.
Des d’Unió Valenciana els fem responsables i els fem unes preguntes: ja tenen en el seu
poder les anàlisis de l’aigua que s’estan abocant per la sèquia a la mar?, hi ha cap
solució per al seu aprofitament?, fins a quan hem d’esperar les solucions? El nostre
prec, pel bé del nostre poble, per salvar la flora i la fauna de la marjal, preneu interès, no
tireu la culpa als altres. Una vegada més, Sr. Ariño, abans em tirava en cara la nostra
moció, bo, doncs tant de bo no haja de repetir aquest prec i aquesta pregunta, sembla
mentida que al segle que estem una indústria com Sidmed Galmed se li estiga
consentint traure aigua dels pous de la marjal per al seu aprofitament i l’estiga abocant a
la mar.”
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El Sr. ESPARZA diu: “En principi és una pregunta i un prec distints. Primer
seria per al delegat de joventut, el passat dia 31 de desembre acabà el període de
vigència del Dina un satisfactori programa europeu destinat als joves de la nostra cituat.
En plena precampanya electoral i davant de les pressions socials, instituts
d’ensenyament, d’alguna entitat com joventuts socialista, també, Carlos Mazón, director
general de l’IVAJ es va comprometre a crear un centre d’assessorament laboral per a
joves, que hauria de substituir l’extint projecte europeu i que hauria d’haver començar a
funcionar amb l’inici del curs acadèmic als nostres instituts, tal com es va comprometre
el Sr. Mazón. Davant d’açò li pregunte al delegat de joventut, dues coses: com es troben
en aquest moment les negociacions amb l’IVAJ respecte a aquest assumpte?, i quina
serà la data real que el preveu de posada en funcionament d’aquest servei, tot i haver de
quedar clar que ja no van a complir-se els terminis inicialment fixats (IVAJ i Partit
Popular)? Com a colofó d’aquest tema, mire, el romanent de tresoreria que vostè ha
emprat per a biblioteques, doncs també una xicoteta part la podria haver emprat ací,
perquè potser el projecte també mereixia la pena. I en un mes de temps a veure si
aconseguia això de l’IVAJ i eixia gratis com ens ha dit abans amb el tema de
biblioteques.

El següent és un prec al ple que m’agradaria que prenguera nota perquè en algun
lloc, és d’algun desperfecte de via pública, a la plaça de la Reina Fabiola, en la part que
pertany a l’av. 9 d’Octubre, prolongació, enfront al número 140, hi ha un forat, clot, du
ja uns quatre mesos, diuen els veïns, sense solucionar, es veu molt bé estructurat, està
tapat amb unes fustes com si foren palès per damunt, molt gastades, hi ha quatre o cinc
tanques de les que usa la policia local, tanques que es tiren a terra, i la veritat és que es
veia el fons i la magnitud del clot. El perill és evident, perill de qualsevol ciutadà, que
estiga a la plaça, però és que a més qualsevol ciutadà que passe per la vorera en arribar a
la plaça de la Reina Fabiola ha de baixar a la calçada o ha d’entrar xafant la gespa o
rodejar fins al centre de la plaça, per evitar eixe escull. Crec que si els veïns diuen que
du almenys quatre mesos en eixa situació, estaran amb mi que no deixa de ser un
problema de desídia municipal o de no conèixer-ho. A veure si és possible que es
resolga prompte.”

El Sr. CIVERA assenyala: “El conveni de col·laboració entre l’IVAJ i l’Excm.
Ajuntament de Sagunt, en aquell projecte que vostè, Sr. Esparza, ha esmentat que anava
a substituir al Dina ja està per signar. I no està signat perquè com vostè sap els convenis
en l’administració pública van d’any a any, tenen una vigència anual. La setmana
passada hi vam estar per tractar aquest tema i veiérem que hi havia un problema de
funcionalitat, una cosa que nosaltres creiem que calia valorar, i és el següent: si
signàvem el conveni ara, ens tornàvem a plantejar la signatura del conveni per a l’any
2001, amb la qual cosa no ens semblava açò molt correcte del tot, semblava que el
vèiem millor, optàrem per fer efectiu un conveni que comprenguera tot l’any 2001, i
amb això tenir suficient antelació per veure si les condicions d’eixe conveni eren
satisfactòries, poder-lo jutjar amb coneixement de causa. Per tant, és veritat que ens hem
retardat més en la signatura, però s’ha retardat un mes la signatura, no la presentació,
perquè aquesta arribà durant el mes d’agost, però amb les modificacions que hem fet per
part nostra, ha arribat a estar preparat però nosaltres veiem la vigència anual del
conveni, i creiem que és més convenient que es comprenga tot l’any 2001. Eixe centre
d’assessorament, d’informació, dinamització de la joventut, etc., s’ubicarà al centre
cívic, per això ja anirem adequant el centre cívic de competències i funcions.”
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El Sr. PÉREZ diu. “En referència al desperfecte de la vorera de la Reina Fabiola,
l’inspector de serveis està totalment localitzat, van ser les obres elèctriques que s’hi
realitzaren i es deixà, està localitzat i prompte s’enviarà a qui el deixà a que el repare.”

En aquest apartat abandona definitivament la sessió el Sr. García, Sr. Cortés,
Sra. Hernández, Sra. Murciano i Sra. Contreras.

I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a les 17
hores i 55 minuts, de tot això, com a secretària, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE

ANNEX A L’ACTA: INTERVENCIONS DEL PÚBLIC
La Sra. Uriel diu: “Tinc un fill a l’institut Clot del Moro i vinc com a mare d’un

alumne de l’institut Clot del Moro, en representació meu i d’un grup de mares
d’alumnes. De mares que encara veiem que estem en la nit fosca del Clot del  Moro,
encara no hem vist la llum. Vull començar disculpant-me perquè fa una estona a l’hora
de dinar em vaig deixar dur una mica pel discurs del Ple, i he de dir que no era eixa la
meua intenció. En el primer punt de la meua intervenció els vaig a invitar a acompanyar
els nostres fills fins al Clot del Moro, a peu, en bicicleta o autobús, començàrem a
caminar i hi ha un seguit de deixadeses que podrien ser arreglades per part del
consistori, primer arribes a la glorieta que hi ha al final del poble, i hi ha una casa que té
unes tanques, l’última casa, que el primer dia que vaig pujar estaven a meitat del carrer,
ara estan enganxades a la casa, jo no sé si la casa cau, si s’han oblidat allí les tanques;
continuem caminant per la part esquerra de la pujada al Clot del Moro, i hi ha una font
per beure aigua, eixa font té una fuita d’aigua des de fa temps, una altra reparació que
hauria de fer l’Ajuntament, continues pujant, arribes a la panificadora i el pas de zebra
no està, s’ha esborrat i cal tornar-lo a pintar, açò els qui van a peu, perquè els qui van en
bici, el carril bici han d’eixir i travessar una zona que hi ha un stop i és una zona
perillosa, no hi ha un carril bici pel qual poder pujar fins al Clot del Moro. No hi ha
llocs per aparcar. Entres a l’institut i es veu que no hi ha ni una trista paperera on poder
tirar els papers, la Conselleria se n’ha oblidat. Hi ha un altre muntó de deficiències que
la Conselleria no ha posat. Ens agradaria tenir resposta a les preguntes que vaig a fer tot
seguit: quan es dóna d’alta la llum i es lleva el pal provisional que hi ha al pati?, segon,
quan es va a connectar a l’institut aigua desviada, no l’aigua d’obra?, perquè l’aigua
d’obra estava molt bé en el primer pis, però en el segon despús-ahir i ahir estaven els
wàters embossats. La tercera pregunta: sap algú quan arribarà un conserge que ha de
venir a viure a l’institut, i mentre no se sàpiga quan arriba està previst que hi haja
vigilància dia i nit allí? Quarta pregunta: qui és l’encarregat de mantenir els
meravellosos jardins que han plantat en l’interior de l’institut? Cinquena pregunta:
quines mesures prengué l’Ajuntament a l’abril quan no es lliurà l’institut en la data
fixada?, i tot açò queda resumit en una sisena pregunta: quan estarà acabat del tot
l’institut?”

El regidor d’Ensenyament, Sr. ARIÑO, diu: “Manifeste que hi ha algunes
preguntes que són de nota, perquè jo no me les sé, per exemple saber quan el conserge
ha d’anar-hi ho desconec, moltes persones potser se sorprenguen que des de
l’Ajuntament no ho sapiguem, però els qui són del sector docent saben que hi ha
competències que té una administració i altres les té una altra, i per descomptat
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l’Ajuntament en temes de consergeria no té cap competència. Respecte als jardins, tot el
que és intra murs sempre és competència del mateix pressupost de l’institut perquè per a
això cobra; per tant, és una pregunta que sempre ha passat per açò, i sempre s’arregla
pel pressupost propi. En això de les obres d’abril, vam fer moltes coses, de fet invitàrem
en dues ocasions els pares i el centre, a venir a una entrevista que tinguérem a la
Conselleria amb el Sr. Serna per explicar el perquè del retard, ell ens donà un calendari
que com tots sabem no es va complir, i després tinguérem dues entrevistes ací amb
tècnics de la mateixa empresa i de la Conselleria, que és qui paga i supervisa l’obra, en
les quals ens donaren dos calendaris que manifestament s’han tornat a incomplir. Hem
pressionat tot el que hem pogut, hem enviat cartes a la Conselleria perquè agilitaren al
màxim, però qui té potestat per pressionar directament és qui paga. L’empresa sempre
s’excusa que la situació que hi ha ara en la construcció fa que totes les obres es retarden.
Jo no sé quan podran estar les obres acabades. Respecte a la llum avui m’han dit que
efectivament Hidroelèctrica ja ha preparat la llum, i estarà connectada segurament avui
mateix, i demà procediran per part de l’empresa a llevar el pal. Respecte a l’aigua,
segons tinc entès, ja fa uns dies que s’ha fet el calibre necessari i el canvi de canonada
perquè tinga la pressió necessària perquè arribe. Respecte al projecte, hi ha coses que
evidentment són manifestament millorables en eixe projecte, com ara això de les
papereres i l’aigua en algunes aules, la pena és haver-se adonat al final o en la recepció
de les obres, i no haver-ho vist en el projecte bàsic o inicial per les persones que se
suposa que entenen o en van a ser usuaris i per tant podien haver-ho detectat en temps i
forma.

Quant a l’autobús, segons ens ha dit la mateixa empresa, hem d’admetre que
tenim culpa, però jo demanaria que feren un esforç de comprensió, que tot no pot estar
perfecte el primer dia, i evidentment se’ns oblidà senyalitzar que allí no es podia
aparcar, per això l’autobús quan arribà tingué problemes a l’hora de girar i hagué d’anar
la policia a ajudar-lo. També hi ha hagut, perquè en algun text ho he vist, sobre els
horaris dels autobusos l’empresa vingué ahir per si hi havia cap tipus de boicot perquè
ha fet un horari especial aquesta setmana perquè vagen els xiquets i ens deia que no
havia pujat cap xiquet en els tres dies, que hi havia hagut classe. Els vam dir que la
setmana que ve l’horari seria més normal, igual calia fer alguns campanya de difusió, en
eixe sentit ho vaig transmetre a l’equip directiu. Amb el pàrquing estem treballant, però
és una manca de disseny que no hagen dissenyat suficient espai interior per poder donar
cabuda a totes les necessitats, i estem en tràmits amb el solar confrontant amb la
parcel·la municipal perquè ens autoritzen poder habilitar-hi un pàrquing mínim per
poder aparcar els vehicles, motos i bicicletes. Després hi ha un seguit de coses que jo
m’he pres nota, ho passaré a manteniment i intentarem reparar-ho. Esperem que uns
pocs dies això estiga reparat. En qualsevol cas admetem aquest i qualsevol altre
suggeriment sempre que vinguen bé aquestes i vagen en benefici de la comunitat
escolar.”

El Sr. CASTELLÓ diu: “Jo només volia afegir al que ha dit Enric que tinguen en
compte que quan es posa en marxa un edifici de les característiques d’aquest que costa
600 milions de pessetes i altres 200 milions en equipaments, doncs que lògicament i
com ha dit Enric, el primer dia, el primer mes o el segon no va a estar perfecte, però
estarem damunt per anar esmenant les deficiències que vagen eixint, segur. Però tinguen
clar que és lògic que una inversió de 800 milions de pessetes, els projectes els fan els
tècnics, els revisen altres tècnics, i al final s’executa l’obra, i al final sempre ixen
problemes.”
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La Sra. Uriel diu. “Tinc ací un retall del 29 de setembre de 1999, que diu:
Concha Gómez qualifica de normal el retard de tres mesos del Clot del Moro. En una
obra de 800 milions evidentment, però no justifiquem els tres mesos d’ara, duem anys.
L’únic que ens queda als pares és protestar, però no diguen que només hi ha un retard de
tres mesos, no ho diguen així perquè si no es presten que contestem. Reconeguen les
coses, no es justifiquen.”


